
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθη-

τές από το 1ο Γυµνάσιο Νεάπολης Θεσσαλονίκης και το Γε-
νικό Λύκειο Συκουρίου Λαρίσης, σελ.1210,1220

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.1187
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.1188-1198
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 15 ∆εκεµβρίου 2009, σελ.1199
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά

µε την ολοκλήρωση της Μαρίνας Τουριστικών Σκαφών Σκύ-
ρου και του παλαιού Υδροθεραπευτηρίου Αιδηψού κ.λπ.,
σελ.1200

β) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, i) σχετικά
µε την επίλυση των προβληµάτων των εποχικών δασοπυρο-
σβεστών κ.λπ., σελ.1201

ii) σχετικά µε την απελευθέρωση συλληφθέντων στα επει-
σόδια της 6ης ∆εκεµβρίου κ.λπ., σελ.1204

γ) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, i) σχετικά µε τον προϋπολογισµό του ΝΑΤ κ.λπ.,
σελ.1202

ii) σχετικά µε την πορεία απορρόφησης του Ε.Σ.Π.Α., τη
στήριξη των δηµοσίων επενδύσεων κ.λπ., σελ.1207

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανα-
στολή λειτουργίας ασφαλιστικών εταιρειών κ.λπ., σελ.1205

ε) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων των εργαζοµένων
της κατασκευαστικής εταιρείας “ΕΡΚΑΤ” κ.λπ., σελ.1208

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού προς τον Υπουργό Εξωτερικών,
σχετικά µε τις Ελληνοτουρκικές σχέσεις, την ΠΓ∆Μ, το Κυ-
πριακό, σελ.1211

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ Σ., σελ.1203,1207,1208
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ.1206
ΒΟΥΓΙΑΣ Σ., σελ.1201,1202,1204,1205
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ.1204
ΓΚΕΡΕΚΟΥ Α., σελ.1200,1201
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ., σελ.1202
ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ Σ., σελ.1200
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ., σελ.1209,1210
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ., σελ.1209
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ Β., σελ.1203
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆., σελ.1208
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ.1206,1207

Β. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ.1212
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.1214,1227
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ.1215
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ.1224,1225,1230
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ.1223
∆ΡΟΥΤΣΑΣ ∆., σελ.1216,1229,1231
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ.1220
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ.1228
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ.1218
ΚΟΡΑΝΤΗΣ Ι., σελ.1211,1225,1226
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.1221
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ.1225,1229,1230
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ.1216
ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ Η., σελ.1215,1227,1228
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ., σελ.1222,1223
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α.,

σελ.1213,1226,1229

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’
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Αθήνα, σήµερα στις 14 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Συµεών (Σίµο) Κε-
δίκογλου, Βουλευτή Ευβοίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, Α’ Θεσ-
σαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ και Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟ-
ΠΕΛΙΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλλη-
λικό Κέντρο Σάµου ζητεί να καλυφθούν οι κενές οργανικές θέσεις
εργασίας στο δηµόσιο και τις πρώην ∆ΕΚΟ µε µόνιµο προσωπικό
κ.λπ..

2) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Λαϊκής Τέχνης Ηρακλείου
Λασιθίου «∆ΑΙ∆ΑΛΟΣ» και το Βιοτεχνικό Πάρκο Ανώπολης ζητεί
να γίνονται αυστηρότεροι έλεγχοι στα εισαγόµενα είδη λαϊκής
τέχνης κ.λπ..

3) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Αρµάου Ελένη, φιλόλογος ζητεί τη
δηµιουργία περισσότερων οργανικών θέσεων στην Ειδική Αγωγή
κ.λπ..

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γιαµαλάκης Ελευθέριος ζητεί
τη µετάθεση του γιού του, ο οποίος υπηρετεί ως καθηγητής στη
δευτεροβάθµια εκπαίδευση Ρόδου.

5) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία εργαζόµενοι στον Ρ/Σ ΞΕΝΙΟ 94,3
FM - ∆ηµοτική Ραδιοφωνία Άνω Λιοσίων ζητούν την καταβολή
των δεδουλευµένων αποδοχών τους.

6) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βέντζιου Γρεβενών ζητεί
οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση των ζηµιών από τις
βροχοπτώσεις στην περιοχή του.

7) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η ∆ηµόσια Κεντρική Βιβλιοθήκη Γρε-
βενών ζητεί την κάλυψη των κενών θέσεων που προβλέπει ο
εσωτερικός κανονισµός λειτουργίας της κ.λπ..

8) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι ∆ιοικητικοί Υπάλληλοι του Πα-
ραρτήµατος Γρεβενών του ΤΕΙ ∆υτικής Μακεδονίας ζητούν τη
µονιµοποίησή τους.

9) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Γρεβενών ζητεί τη λήψη µέτρων για τη διάθεση των απούλητων
ποσοτήτων δηµητριακών, την οµαλή λειτουργία του ΟΠΕΚΕΠΕ
κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλαδικός Σύλλο-
γος Εργαζοµένων Φορέων ∆ιαχείρισης Προστατευόµενων
Περιοχών - Ελληνική Φύση ζητεί την άµεση ανανέωση των συµ-
βάσεων των εργαζοµένων στους Φορείς αυτούς.

11) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Άµισθων Υπο-
θηκοφυλάκων προτείνει συγκεκριµένη νοµοθετική ρύθµιση για
την ορθή σύνταξη και ολοκλήρωση του Εθνικού Κτηµατολογίου.

12) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Όµιλος Φίλων Αγρίλη ζητεί την επί-
σπευση των διαδικασιών οριοθέτησης του οικισµού Αγρίλη
Φιλιατρών Μεσσηνίας.

13) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Κατερίνης ζητεί να
συµπεριληφθεί και η ακτινιδιά στις καλλιέργειες για τις οποίες
γίνεται επιστροφή Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης Πετρελαίου.

14) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Φραουλοπα-
ραγωγών Σβορώνου Πιερίας ζητεί την αποζηµίωση των µελών
του εξαιτίας της ακαρπίας της φράουλας.

15) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο ανα-
φέρεται στο λειτουργικό πρόβληµα του ΙΚΑ Γαργαλιάνων Ηλείας
λόγω έλλειψης προσωπικού.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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16) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νέστορος Μεσσηνίας ζητεί
την αποζηµίωση των πληγέντων ελαιοπαραγωγών του νοµού,
από τον παγετό του Φεβρουαρίου 2008.

17) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία Μακεδονικές Οργα-
νώσεις Εσωτερικού και Εξωτερικού ζητούν την εγκατάλειψη της
πολιτικής του γεωγραφικού προσδιορισµού και τη διαπραγµά-
τευση της ονοµασίας του κράτους των Σκοπίων κ.λπ..

18) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αναπλη-
ρωτών Ωροµισθίων Καθηγητών Μουσικής Κρήτης ζητεί τον
άµεσο διορισµό των µελών του στη δηµόσια εκπαίδευση.

19) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων
και Κηδεµόνων Συστεγαζοµένων Σχολικών Μονάδων Ειδικής
Αγωγής Χαλκίδας ζητεί τη µεταστέγαση του εξαθέσιου Ειδικού
Σχολείου Χαλκίδας και των συστεγαζόµενων Σχολικών Μονάδων
Ειδικής Αγωγής.

20) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ΚΕΚΥΚΑΜΕΑ Εύ-
βοιας ζητεί να καλυφθούν άµεσα οι ελλείψεις προσωπικού του
Κέντρου αυτού.

21) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΠΟΕΙ∆∆ ζητεί να µε-
τατραπούν όλες οι συµβάσεις εργασίας σε αορίστου χρόνου
κ.λπ..

22) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία Οργανισµοί Συλλογι-
κής ∆ιαχείρισης και Προστασίας Πνευµατικής Ιδιοκτησίας και
Συγγενών ∆ικαιωµάτων ζητούν τη λήψη µέτρων για την προστα-
σία των πνευµατικών και των συγγενικών δικαιωµάτων.

23) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συµβασι-
ούχων Εξωτερικής Υπηρεσίας Υπουργείου Εξωτερικών ζητεί τη
µετατροπή των συµβάσεων των µελών του σε αορίστου χρόνου.

24) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Νοσηλευτών
- τριών Ελλάδος διαµαρτύρεται για το περιεχόµενο γνωµοδότη-
σης του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.

25) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Στυρέων Εύ-
βοιας ζητεί τη χρηµατοδότηση των έργων αγροτικής οδοποιίας
στα πυρόπληκτα ∆ηµοτικά του ∆ιαµερίσµατα.

26) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Στυρέων Εύ-
βοιας διαµαρτύρεται για την εγκατάσταση ανεµογεννητριών σε
περιοχές µεγάλης αρχαιολογικής σηµασίας στην περιοχή του.

27) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το
Τοπικό Συµβούλιο Σουρωτής ζητεί να µην επιτραπεί η εγκατά-
σταση ΧΥΤΥ και Εργοστασίου Καύσης Απορριµµάτων στο ∆/∆
Αγίου Αντωνίου του ∆ήµου Βασιλικών.

28) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
∆ήµος Στυρέων Εύβοιας ζητεί την εξαίρεση του πυρόπληκτου
∆ήµου Στυρέων από την αναστολή της διαδικασίας υποβολής αι-
τήσεων για τη χρηµατοδότηση πράξεων που εντάσσονται στο
πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης της Ελλάδας 2007-2013.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μόβρης Αχαϊας ζητεί να υλοποι-
ηθεί το έργο της επέκτασης του αύλακα του φράγµατος του Πη-
νειού.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Παράρτηµα Πελοποννήσου και ∆υτικής
Στερεάς Ελλάδας του Γεωτεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδας ζητεί
να καταβληθεί το πριµ της πρώτης εγκατάστασης σε όλους τους
δικαιούχους νέους αγρότες.

31) Η Βουλευτής Χίου κ. ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία το Νοµαρχιακό Αθλητικό Σωµατείο Ατόµων µε ανα-
πηρίες «ΟΙ ΙΩΝΕΣ» ζητεί την άµεση καταβολή της εγκεκριµένης
τακτικής επιχορήγησής του.

32) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων ζητεί να
ανατεθεί στην ΕΓΝΑΤΙΑ Ο∆Ο Α.Ε. η συνέχιση των εργασιών ολο-
κλήρωσης της οδικής σύνδεσης των Τζουµέρκων µε την Εγνα-
τία Οδό.

33) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆/ντής του 6/θέσιου ∆ηµοτικού Σχο-
λείου Μυρτιάς Νοµού Ηλείας ζητεί την άµεση επισκευή του σχο-
λείου αυτού για τις ζηµιές που υπέστη από ανεµοστρόβιλο.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 504/02/11/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 58 /25/11/2009
έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
η ακόλουθη απάντηση:

1188 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1190 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 580/03/11/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλευρά Αθανάσιου (Νάσου) δόθηκε µε το υπ αριθµ. οικ.
71866/25/11/09 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απά-
ντηση:
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1192 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 692/05/11/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/28778/

26/11/09 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

1194 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 721/05/11/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Κωνσταντινίδη Ευστάθιου, Παπαδόπουλου Μιχάλη δόθηκε

µε το υπ αριθµ. 2/80812/26/11/2009 έγγραφο από τον Υπουργό
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

1196 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 750/06/11/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/28778
/26/11/2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απά-
ντηση:
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1198 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 15 ∆εκεµβρίου 2009:

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 966/12-11-2009 ερώτηση της Βουλευτού του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατερίνης Φαρµάκη-
Γκέκη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την έναρξη λειτουργίας του Κέντρου Αποθεραπείας
Φυσικής και Κοινωνικής Αποκατάστασης (ΚΑΦΚΑ) Κορίνθου.

2.- Η µε αριθµό 43/5-11-2009 αναφορά του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς την Υπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε την οποία το ∆ηµοτικό ∆ιαµέ-
ρισµα Λουτρών ∆ήµου Μυτιλήνης Λέσβου, ζητεί αυτοψία για τα
αίτια και το µέγεθος της ζηµιάς από την πτώση του ελαιοκάρπου
στις καλλιέργειες της περιοχής του.

3.- Η µε αριθµό 334/27-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή
προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά

µε την επίλυση των προβληµάτων λειτουργίας της µονάδας νεο-
γνών στο Νοσοκοµείο «Αλεξάνδρα».

4.- Η µε αριθµό 828/9-11-2009 ερώτηση του ΣΤ’ Αντιπροέδρου
της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την κάλυψη των κενών σε προσω-
πικό στο αντικαρκινικό νοσοκοµείο Μεταξά στον Πειραιά.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 585/3-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την ενεργοποίηση των προγραµµάτων αγροτικού εξηλεκτρι-
σµού.

2.- Η µε αριθµό 496/2-11-2009 ερώτηση της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελισσάβετ (Ελίζας) Βόζεµπεργκ προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά την πλήρη
εξοµοίωση των τριτέκνων οικογενειών µε τις πολύτεκνες.»
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 208/8-12-2009 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Σίµου Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρι-
σµού, σχετικά µε την ολοκλήρωση της Μαρίνας Τουριστικών
Σκαφών Σκύρου και του παλαιού Υδροθεραπευτηρίου Αιδηψού
κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Κεδίκογλου
έχει ως εξής:

«1. Στη Σκύρο η Μαρίνα Τουριστικών Σκαφών παραµένει ηµι-
τελής και αχρησιµοποίητη. Είναι αδύνατος ο είσπλους και ο από-
πλους των σκαφών. Χρειάζονται δύο µικρά έργα: α) πρόσθετης
προσηνέµου προστασίας β) µερικής εκβάθυνσης του προλιµένα
και γ) ασφαλτόστρωση της παραλίας και δηµιουργία εγκατα-
στάσεων ανεφοδιασµού.

Πέραν της µεγάλης επίπτωσης του έργου στο επίπεδο του
τουρισµού της Σκύρου, πολλά κρατικά έσοδα χάνονται, τα οποία
καρπώνεται η γειτονική Τουρκία, ενώ επενδυµένα σηµαντικά κε-
φάλαια παραµένουν αδρανή.

Πόσα κεφάλαια έχουν επενδυθεί και πώς αντιµετωπίζεται η
ολοκλήρωση και λειτουργία της Μαρίνας;

2. Το παλαιό Υδροθεραπευτήριο της Αιδηψού, χαρακτηρι-
σµένο Ιστορικό Έργο Τέχνης κινδυνεύει να καταρρεύσει, ενώ για
την αναστήλωσή του έχει εκδοθεί η απόφαση του Υπουργού Πο-
λιτισµού και η άδεια οικοδοµής από τον Ιούνιο του 2002 (η ισχύς
της εκπνέει τον Ιούνιο του 2010) και η ΕΤΑ ΑΕ «αγρόν αγοράζει».

Η αναστήλωση του κτηρίου πολλά θα προσθέσει στον τουρι-
σµό της πόλης. Ο ισχυρισµός ότι θα ενταχθεί στο ΕΣΠΑ δεν ευ-
σταθεί. Η ΕΤΑ ΑΕ είναι ιδιωτικού δικαίου και εισπράττει από την
Αιδηψό πλέον του 1,00 εκατ. ευρώ ετησίως.

Ποια η προοπτική ολοκλήρωσης της αναστήλωσης;»
Στο συνάδελφο κ. Κεδίκογλου, τον ερωτώντα Βουλευτή θα

απαντήσει η Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Αγγελική
Γκερέκου.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Κύριε Κεδίκογλου, εδώ θέ-
τετε δύο ερωτήµατα. Το ένα αφορά την κατασκευή της Μαρίνας
Τουριστικών Σκαφών στη Σκύρο και το άλλο το κτήριο των ιαµα-
τικών λουτρών στους Αγίους Αναργύρους Αιδηψού.

Ως προς το πρώτο θέµα, το έργο της Μαρίνας στη Σκύρο δη-
µοπρατήθηκε από τον ΕΟΤ στις 31-5-1990, µε προϋπολογισµό -
σε δραχµές τότε- 1.300.592.000 δραχµές. Κατασκευάστηκε
πράγµατι ένα µεγάλο τµήµα αυτού του έργου, αλλά στο διά-
στηµα εκείνο µεσολάβησε µία θεοµηνία στην περιοχή και ο εξω-
τερικός µόλος έπαθε σοβαρότατη ζηµιά και έπρεπε να
κατασκευαστεί νέος, κάτι το οποίο εγκρίθηκε το 1995. Το τελευ-
ταίο όµως δεν έγινε ποτέ λόγω έλλειψης πιστώσεων. Πράγµατι,
λοιπόν, το έργο αυτό παραµένει ηµιτελές, γιατί, όπως είναι λο-
γικό, είναι εξαιρετικά σηµαντικό γι ‘αυτό το έργο.

Εδώ όµως υπάρχει ένα θέµα. Οι εργασίες αυτές που εκκρε-
µούν να γίνουν δεν αποτελούν επιλέξιµες δαπάνες ούτε στο Γ’
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης ούτε στο ΕΣΠΑ 2007-2013. Όµως
είναι σίγουρο και συµφωνούµε και εµείς -επειδή προφανώς αυτό
ρωτάτε και εσείς- ότι για να γίνει οποιαδήποτε ουσιαστική εκµε-
τάλλευση του έργου αυτού, θα πρέπει να έχει ολοκληρωθεί
πρώτα το συγκεκριµένο τµήµα για το οποίο µιλήσαµε.

Αυτό που κάνουµε αυτήν τη στιγµή είναι ότι εξετάζουµε το συ-
νολικό πλαίσιο του έργου για να βρούµε µία οριστική λύση για
την ολοκλήρωσή του. Γνωρίζουµε πολύ καλά πόσα πολλά µπορεί
να συνεισφέρει στην τουριστική ανάπτυξη της περιοχής.

Σε ό,τι αφορά τώρα το παλαιό υδροθεραπευτήριο στην Αι-
δηψό, να πω πρώτα απ’ όλα ότι ναι µεν αυτό δεν λειτουργεί,
όµως η υδροθεραπεία πραγµατοποιείται στο νέο κτήριο το οποίο
λειτουργεί και µάλιστα είναι σε άριστη κατάσταση.

Το παλαιό όµως κτήριο, για το οποίο και ερωτάτε, ήταν το αντι-
κείµενο του έργου µε τίτλο «Αναστήλωση- µετατροπή αποκατά-

σταση του κτηρίου ιαµατικών λουτρών Αγίων Αναργύρων Αιδη-
ψού», το οποίο έρχεται στη δικαιοδοσία της ΕΤΑ η οποία και απέ-
στειλε τη µελέτη προς έγκριση στο Υπουργείο Πολιτισµού.

Η ∆ιεύθυνση Πολιτιστικών Κτηρίων και Αναστήλωσης Νεωτέ-
ρων Μνηµείων του Υπουργείου Πολιτισµού, ενέκρινε µεν την µε-
λέτη, αλλά µε τέτοιες παρατηρήσεις που στην ουσία θα έπρεπε
να γίνει µια καινούργια µελέτη, αρχιτεκτονική. Βεβαίως µιλάµε
για το εγκεκριµένο κτηριολογικό πρόγραµµα που έπρεπε πραγ-
µατικά να αλλάξει.

Η ΕΤΑ λοιπόν ανέθεσε την τροποποίηση των µελετών µε
σκοπό την έκδοση νέας οικοδοµικής άδειας για το έργο και µε
ορίζοντα επαναϋποβολής των µελετών στην αρµόδια υπηρεσία
του τωρινού βεβαίως ενιαίου Υπουργείου Πολιτισµού- Τουρισµού
στις αρχές του ερχόµενου έτους, του 2010.

Έτσι έχει η κατάσταση, κύριε Κεδίκογλου, ως προς τα δύο
έργα και αν πραγµατικά από την πλευρά σας ρωτάτε αν είναι
στην πρόθεσή µας να ολοκληρώσουµε αυτά τα έργα, θα σας
πούµε ναι. Βεβαίως µελετάµε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, όµως
σίγουρα σας διαβεβαιώνουµε, δεν είναι από αυτά τα έργα που
έχουµε τη διάθεση να παρατήσουµε, ξέροντας πόσα πολλά µπο-
ρούν να δώσουν στην ανάπτυξη της περιοχής σας. Αυτό είναι αυ-
τονόητο και αυτό θα κάνουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υπουργό.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, Βουλευτής

Ευβοίας, κ. Σίµος Κεδίκογλου.
ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Κυρία Υπουργέ, ειλικρινώς

λυπάµαι γιατί η ερώτηση είχε σαφώς συγκεκριµένα ερωτήµατα
και δεν υπήρχε τίποτα συγκεκριµένο στην απάντησή σας.

Σε ό,τι αφορά την Σκύρο, θα πρέπει να σας ενηµερώσω ότι δεν
έχει γίνει καµµία άλλη τουριστική επένδυση στη Σκύρο όλα αυτά
τα χρόνια, τα τελευταία τριάντα χρόνια, γιατί θεωρήθηκε ότι αυτή
η επένδυση, η Μαρίνα, είναι τόσο σηµαντική που θα µπορέσει να
ανεβάσει γενικότερα τον τουρισµό. Ο λόγος που δεν λειτουργεί
δεν είναι µόνο ο σεισµός που έγινε στη δεκαετία του ‘90, είναι
πάρα πολλά χρόνια που έχουν περάσει. Το έργο χρειάζεται εκβά-
θυνση. Έστειλα φίλο µου καπετάνιο και είδε την περιοχή. Αυτός
είπε ότι έχει φθάσει κάτω από δύο µέτρα το βάθος στην είσοδο
της Μαρίνας.

∆εν χρειάζονται πολλά λόγια, αρκεί να κοιτάξει κανείς τον
χάρτη. Είναι στην καρδιά του Αιγαίου µία µαρίνα που θα είναι
πολλαπλά χρήσιµη για την Ελλάδα, γιατί χάνονται κεφάλαια προς
την Τουρκία, αλλά πάνω απ’ όλα, κυρία Υπουργέ, τόσα λεφτά
έχουν δαπανηθεί. Μιλήσατε για 1.000.000.000 πριν από είκοσι
χρόνια, 1.000.000.000 δραχµές. Αυτή η επένδυση παραµένει
αδρανής, αναποτελεσµατική.

Θα σας ξαναρωτήσω. Θα ήθελα κάτι πιο συγκεκριµένο, ένα
χρονοδιάγραµµα, ώστε να ξέρει η Σκύρος πότε θα µπορέσει να
µπει στον τουριστικό χάρτη. Γιατί αυτή τη στιγµή από πλευράς
ελληνικού κράτους η Σκύρος απουσιάζει από τον τουριστικό
χάρτη. ∆εν έχει γίνει καµµία τουριστική επένδυση. Η µόνη του-
ριστική επένδυση ήταν η Μαρίνα, η οποία, όπως είπατε και µόνη
σας, είναι άχρηστη αυτήν τη στιγµή.

Στην περίπτωση της Αιδηψού το παλιό Υδροθεραπευτήριο δεν
θέλουµε να χρησιµοποιηθεί ξανά σαν υδροθεραπευτήριο. Είναι
ένα κτήριο χαρακτηρισµένο ως ιστορικό έργο τέχνης, είναι ένα
«κόσµηµα» της πόλης, το οποίο αυτήν τη στιγµή το βλέπουµε να
καταρρέει. ∆εν υπάρχει η πολυτέλεια του χρόνου.

Επειδή ακούστηκαν διάφορα για ένταξη του έργου στο ΕΣΠΑ,
θέλω να σας πω ότι αυτό δεν είναι δυνατόν. Στο ΕΣΠΑ εντάσσο-
νται µόνο έργα φορέων του δηµοσίου δικαίου. Η ΕΤΑ είναι ανώ-
νυµη εταιρία, είναι ιδιωτικού δικαίου. Θα ήθελα λοιπόν να ξέρω
κάτι πιο συγκεκριµένο. Θα κάτσουµε να το δούµε να καταρρέει;
Και µιλάµε για την Αιδηψό, κυρία Υπουργέ. Ένα εκατοµµύριο
ευρώ το χρόνο εισρέουν στο Υπουργείο µέσω της ΕΤΑ από την
Αιδηψό. Το κράτος λοιπόν παίρνει από την Αιδηψό. Και είναι µία
λουτρόπολη όπου δεν έχει γίνει καµµία τουριστική επένδυση
εκεί. Το υδροθεραπευτήριο που έγινε τη δεκαετία του ’90 ήταν
για να αυξηθούν οι πόροι που εισπράττει το κράτος. Και οι δύο
αυτές επενδύσεις που σας αναφέρω, κυρία Υπουργέ, δηλαδή και
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η Μαρίνα της Σκύρου και το παλιό Υδροθεραπευτήριο των Αγίων
Αναργύρων είναι έργα µε τα οποία θα κάνετε απόσβεση πολύ
σύντοµα. Θα αυξήσουν την κατανάλωση στις δύο αυτές περιο-
χές. Από τον αυξηµένο ΦΠΑ, τα έσοδα του κράτους θα είναι πολ-
λαπλασιασµένα και η απόσβεση θα γίνει πολύ γρήγορα.

Θα σας ενοχλήσω και µε επόµενες ερωτήσεις γιατί η κατά-
σταση στην Αιδηψό είναι πραγµατικά απαράδεκτη. ∆εν υπάρχει
παραλία, δεν έχει βιολογικό καθαρισµό το καινούργιο Υδροθε-
ραπευτήριο που έχει γίνει κι έχει σοβαρότατες ευθύνες η ∆ιεύ-
θυνση των Υπηρεσιών σας εκεί που έχει επιτρέψει να είναι σε
τέτοιο χάλι το Υδροθεραπευτήριο της Αιδηψού. Όµως επιφυ-
λάσσοµαι για επόµενες ερωτήσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
συνάδελφο.

Το λόγο έχει η κυρία Υπουργός.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε συνάδελφε, πραγµατικά σχεδόν έξι χρόνια για όλα
αυτά για τα οποία µιλάτε δεν θα µπορούσε να γίνει απολύτως τί-
ποτα; Πραγµατικά κατανοώ ότι για την περιοχή όντως αυτά τα
έργα χρειάζονται κι εµείς είµαστε διατεθειµένοι πραγµατικά να
τα προχωρήσουµε.

Θα πρέπει όµως να σας πω ότι ειδικά για το έργο της Μαρίνας
της Σκύρου ο πρώην Υπουργός Τουριστικής Ανάπτυξης κ. Μαρ-
κόπουλος, ο οποίος προφανώς και λόγω εντοπιότητας, αν θέ-
λετε, γνώριζε το ζήτηµα, θα µπορούσε ενδεχοµένως να είχε
εντάξει αυτό το έργο, την κατασκευή εννοώ του εξωτερικού
µόλου κι όλα τα έργα τα οποία χρειάζονται αυτήν τη στιγµή είτε
σε αδιάθετα κονδύλια στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης είτε στο
ΕΣΠΑ είτε µε κάποιο άλλο τρόπο µέσα σ’ αυτό το νόµιµο πλαίσιο
που θα µπορούσε να χρησιµοποιήσει. ∆εν το έκανε. Το υποσχέ-
θηκε ίσως, αλλά δεν το έκανε.

Αυτό που εµείς εξετάζουµε αυτή τη στιγµή όσον αφορά τη Μα-
ρίνα λοιπόν συγκεκριµένα είναι να προκηρυχθεί ίσως -και το εξε-
τάζουµε αυτήν τη στιγµή- διαγωνισµός για την ανεύρεση
αναδόχου ο οποίος να αναλάβει και το κόστος και να του δοθεί
υπό συγκεκριµένους όρους η εκµετάλλευση για συγκεκριµένο,
ορισµένο χρονικό διάστηµα. Θέλω να πω ότι είµαι πολύ επιφυ-
λακτική σε τέτοιου είδους λύσεις, αλλά στην προκειµένη περί-
πτωση ίσως –και το τονίζω- να είναι και η µόνη λύση για να
ολοκληρωθεί το έργο και γι’ αυτό αυτή τη στιγµή το εξετάζουµε.

Στόχος µας είναι να δώσουµε µία λύση και να µην διαιωνίζουµε
πραγµατικά αυτήν την εκκρεµότητα εις βάρος της περιοχής σας.
∆εν κερδίζει απολύτως κανένας τίποτα απ’ αυτό και εκτός αυτού
πιστεύω κι εγώ ότι είναι ένα έργο που θα δώσει αναπτυξιακή
ώθηση στην τουριστική ανάπτυξη της Σκύρου και θα συµβάλει
στην ανάπτυξη ενός πολύ σηµαντικού τουριστικού τοµέα, όπως
είναι ο θαλάσσιος τουρισµός, κάτι που εµείς πιστεύουµε από-
λυτα.

Ως προς το παλαιό Υδροθεραπευτήριο της Αιδηψού να σας
πω ότι µόλις εγκριθούν οι νέες µελέτες –και σ’ αυτό πιστεύω ότι
δεν θα υπάρχει πρόβληµα- το έργο θα προχωρήσει από την ΕΤΑ.
Να υπενθυµίσω –και δεν έχετε δίκιο σ’ αυτό που λέτε όσον
αφορά το ότι δεν µπορεί να γίνει µέσω του ΕΣΠΑ- ότι η ΕΤΑ έχει
τις απαραίτητες πιστοποιήσεις ώστε να καταστεί τελικός δικαι-
ούχος έργων. Άρα, µπορεί να εντάξει έργα της στα επιχειρη-
σιακά προγράµµατα του ΕΣΠΑ 2007-2013 δεδοµένου ότι έχει
λάβει επιβεβαίωση διαχειριστικής επάρκειας στο πλαίσιο του επι-
χειρησιακού προγράµµατος «ΑΝΤΑΓΩΝΙΣΤΙΚΟΤΗΤΑ ΚΑΙ ΕΠΙΧΕΙ-
ΡΗΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ». Εποµένως διαθέτει πέρα από κάθε αµφιβολία
και την επάρκεια και την επιχειρησιακή δυνατότητα για να ανα-
λάβει το έργο. Και θα το κάνει, γιατί όντως η αναστήλωση τέ-
τοιων ιστορικών κτηρίων, όπως αυτό το οποίο λέτε και µάλιστα η
παράλληλη ή σε µια ευρύτερη έννοια αξιοποίησή τους κι όσον
αφορά τον ιαµατικό τουρισµό αυτήν τη στιγµή, είναι κάτι που συ-
νάδει απόλυτα µε τη λογική µας και στο νέο Υπουργείο Πολιτι-
σµού-Τουρισµού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πολύ την

κυρία Υπουργό.
Η πρώτη µε αριθµό 188/7-12-2009 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος

κ. Εµµανουήλ Μπετενιώτη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Απο-
κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε την νο-
µική στήριξη των δηµοσίων υπαλλήλων για αδικήµατα στο
πλαίσιο της εκτέλεσης των καθηκόντων τους κ.λπ. δεν θα συζη-
τηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και συνεπώς δια-
γράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 185/7-12-2009 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Γεωργίου Καρασµάνη προς τους Υπουργούς
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης
και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την επίλυση των προ-
βληµάτων των εποχικών δασοπυροσβεστών κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Καρασµάνη
έχει ως εξής:

«Σήµερα πεντέµισι χιλιάδες εποχικοί δασοπυροσβέστες σε
ολόκληρη τη χώρα τελούν υπό το καθεστώς εργασιακής οµη-
ρίας: απασχολούνται µε οκτάµηνες συµβάσεις και αυτό χάρη στο
γεγονός ότι η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας διπλασίασε το
χρόνο εργασίας από τέσσερις σε οκτώ µήνες.

Τη σοβαρότητα του προβλήµατος είχε αναγνωρίσει προεκλο-
γικά και το ΠΑΣΟΚ και ο σηµερινός Πρωθυπουργός. Είχε δε-
σµευθεί ότι θα αποκαθιστούσε ως νέα Κυβέρνηση την αδικία µε
τη µετατροπή των συµβάσεών τους σε 12µηνης διάρκειας.

Οι άνθρωποι αυτοί έχουν τεράστια συµβολή στην προσπάθεια
κατάσβεσης των δασικών πυρκαγιών και κάθε χρόνο αποδει-
κνύεται ότι οι υπηρεσίες που παρέχουν δεν είναι µόνο ανεκτίµη-
τες αλλά επίσης ότι καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες.

Επειδή οι εποχικοί δασοπυροσβέστες µε το σηµερινό εργα-
σιακό καθεστώς αντιµετωπίζουν τεράστια προβλήµατα επιβίω-
σης εαυτών και των οικογενειών τους, γεγονός που µπορεί να
αποβεί και σε βάρος της αποτελεσµατικότητας στο µεγάλο έργο
το οποίο τους έχει ανατεθεί,

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί αν προτίθενται να υλοποιήσουν
την προεκλογική δέσµευση του Πρωθυπουργού και του κόµµα-
τός τους για αποκατάσταση της σηµερινής αδικίας µε την µετα-
τροπή των συµβάσεών τους από 8µηνες σε 12µηνες ώστε να µην
είναι θύµατα µιας απαράδεκτης εργασιακής οµηρίας;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Βούγιας.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι θα έπρεπε να γνωρίζετε ότι το θέµα
των εποχικών πυροσβεστών είχε αίσιο τέλος. Μετά από συνα-
ντήσεις και διαβουλεύσεις, µετά από µια µεγάλη κινητοποίησή
τους συναντηθήκαµε στο Υπουργείο και δώσαµε λύση στο θέµα
της πολύχρονης οµηρίας τους.

Εποµένως και η τοποθέτηση που είχαν κάνει στη Βουλή πριν
από είκοσι µέρες αντιµετωπίστηκε αποτελεσµατικά και µε δέ-
σµευση του Υπουργού Μιχάλη Χρυσοχοίδη ο δρόµος της µονι-
µοποίησης και της ένταξης αυτών των ανθρώπων σε µια
καινούργιου τύπου υπηρεσία πολιτικής προστασίας η οποία θα
αντιµετωπίζει τις φυσικές καταστροφές, θα ανοίξει µέσα στο
2010. Σας θυµίζω κατ’ αρχήν το σηµερινό εργασιακό καθεστώς
του εποχικού Πυροσβεστικού Σώµατος το οποίο θεσµοθετήθηκε
το 1998 από Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ από το ίδιο Υπουργείο και
από τον ίδιο Υπουργό.

Το Πυροσβεστικό Σώµα απασχολεί σήµερα εποχικό πυροσβε-
στικό προσωπικό µε συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρό-
νου για την κάλυψη των αναγκών. Αυτοί οι άνθρωποι, πεντέµισι
χιλιάδες περίπου, προσλαµβάνονταν αρχικά µε πενταετή σύµ-
βαση που διαρκούσε πέντε µήνες κατ’ έτος. Από το 2008 η σύµ-
βαση ανανεώθηκε για µια επιπλέον πενταετία µε δυνατότητα
ανανέωσης η δε διάρκεια απασχόλησης από πεντάµηνη έγινε
οκτάµηνη αρχίζοντας από 1ης Απριλίου. Κανείς δεν µπορεί να
αµφισβητήσει ότι η Κυβέρνηση αναγνωρίζει τη µεγάλη προ-
σφορά των εποχικών δασοπυροσβεστών στην αντιµετώπιση των
κρίσεων τα καλοκαίρια αλλά και όλη τη χρονιά. Η συνεισφορά
τους είναι πολύτιµη όπως και η εµπειρία που έχουν αποκτήσει.

Για το λόγο αυτό δροµολογήσαµε έναν οδικό χάρτη για την
ένταξή τους, την µονιµοποίησή και την πλήρη απασχόλησή τους
όλο τον χρόνο, σε νέες θέσεις οι οποίες θα δηµιουργηθούν µε έν-
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στολο προσωπικό προσαρµοσµένο στις ανάγκες που υπάρχουν.
∆έκα ηµέρες πριν, στις 3/12/2009 συναντηθήκαµε µε την αντι-
προσωπεία τους και τους βεβαιώσαµε ότι θα εξαντληθούν όλα τα
περιθώρια για να βρεθεί λύση –στο βασικό τους πρόβληµα και
επίσης στην πληρωµή ορισµένων επιδοµάτων τα οποία ζητούσαν
και ακόµη να τους δοθεί η ταυτότητα συµβασιούχου πυροσβέστη
την οποία ζητούσαν.

Το 2010 θα εξακολουθήσουν να εργάζονται µε την οκτάµηνη
σύµβαση την οποία είχαν και πριν. Το 2011 η πλειονότητά τους
θα απορροφηθεί είτε σε ένα ειδικό σώµα πολιτικής προστασίας
που θα συσταθεί µέσα στον επόµενο χρόνο είτε στο Πυροσβε-
στικό Σώµα όπου ήδη καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες.
Μέσα στο 2010 θα δηµιουργηθεί οµάδα εργασίας για την δια-
µόρφωση του νοµικού πλαισίου αξιοποίησης των εποχικών πυ-
ροσβεστών. Είναι απόφαση του Πρωθυπουργού και της
Κυβέρνησης η συνολική διαχείριση των κρίσεων της χώρας µε
ένα καινούργιο και αποτελεσµατικό τρόπο. Εκεί θα ενταχθούν
και ι εποχικοί πυροσβέστες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κ. Καρασµάνης έχει το
λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µου είστε πάρα πολύ συµπαθής, όπως ακρι-

βώς και ο κ. Χρυσοχοΐδης ο οποίος µάλιστα είναι φίλος µου από
τα παλιά, αλλά φίλτατη είναι και η αλήθεια. Στην πολιτική, όπως
ξέρετε, είναι όλα ρευστά. ∆εν ξέρουµε τι θα ξηµερώσει την επαύ-
ριον. ∆εν ξέρουµε αν το 2011 είστε εσείς σε αυτά τα έδρανα ή
εγώ σε εκείνα τα έδρανα. Συνεπώς, πάρτε αποφάσεις.

Αφού, λοιπόν, αναγνωρίζετε ότι αυτοί οι άνθρωποι, οι εποχι-
κοί δασοπυροσβέστες επιτελούν εθνικό έργο, αφού αναγνωρί-
ζετε ότι ρισκάρουν τη ζωή τους και προστατεύουν τα δάση, τις
περιουσίες, τις ανθρώπινες ζωές και αφού αναγνωρίζετε, όπως
είπατε, την πολύτιµη προσφορά τους ότι είναι πάγια και διαρκής,
αν όλα αυτά τα αναγνωρίζετε, τότε δώστε λύσεις τώρα: Μετα-
τρέψτε τις συµβάσεις τις οκτάµηνες σε δωδεκάµηνες. Ικανοποι-
είστε αυτό το δίκαιο αίτηµα των πυροσβεστών. ∆ηµιουργείστε
αυτό που είπατε: Το Σώµα της Πολιτικής Προστασίας. Οκτώ
µήνες στο Σώµα Πολιτικής Προστασίας και τέσσερις µήνες στην
Πυροσβεστική. Οκτώ µήνες στην Πολιτική Προστασία να κάνουν
έργα δασικών αντιπυρικών ζωνών –καθαρισµός, δηµιουργία,
αντιπληµµυρικά έργα- αναδασώσεις, ακόµα και το χειµώνα εκ-
χιονισµό.

Μέσα, λοιπόν, από την πολιτική προστασία θα επιτευχθεί η
πρόληψη και όπως ξέρετε, ένα γραµµάριο πρόληψης ισούται µε
εκατό τόνους καταστολής. Εποµένως, πάρτε αποφάσεις τώρα.
Αντί να δηµιουργήσετε µία οµάδα εργασίας, κάντε τες δέκα,
εκατό. ∆ώστε όµως, λύσεις τώρα. Το 2011 είναι πάρα πολύ µα-
κριά. Κι αν ορισµένοι τεχνοκράτες και σύµβουλοί σας, σας συµ-
βουλεύουν ότι υπάρχει νοµικό κώλυµα για τη µετατροπή της
οκτάµηνης σύµβασης σε δωδεκάµηνη, υπάρχει εδώ ο έγκριτος
νοµικός και συνταγµατολόγος, ο κ. Βενιζέλος ο οποίος σε δη-
λώσεις του πριν τις εκλογές έλεγε. Όταν είχα την αρµοδιότητα
των θεµάτων αυτών πριν από τις εκλογές του 2007 είχα δεσµευ-
τεί στη Βουλή για την ανάγκη να επιλυθεί, επιτέλους, το ζήτηµα
αυτό µε την οριστική εργασιακή τακτοποίηση αυτής της κατη-
γορίας των δασοπυροσβεστών, που βεβαίως χρειάζονται στη
χώρα µας και στο σχεδιασµό της πολιτικής προστασίας όχι µόνο
στο θερινό πεντάµηνο ή εξάµηνο ή οκτάµηνο, αλλά για δώδεκα
µήνες το χρόνο, γιατί έχουν να προσφέρουν πολλές υπηρεσίες
στην προετοιµασία, το σχεδιασµό και σε άλλες δραστηριότητες,
που εντάσσονται σε αυτό που ο νόµος ονοµάζει «πολιτική προ-
στασία» κ.λπ..

Το ίδιο ακριβώς λέει και ο κ. Ραγκούσης. Μιλάει για δωδεκά-
µηνη απασχόληση µε πάγια διαδικασία. Εποµένως, µετατρέψτε
αύριο το πρωί τις οκτάµηνες σε δωδεκάµηνες συµβάσεις. Είναι
µια λύση εφικτή, εφαρµόσιµη και µάλιστα ανέξοδος. Όπως ξέ-
ρετε, υπάρχει µία µελέτη η οποία λέει ότι η µετατροπή των συµ-
βάσεων από οκτώ µήνες σε δώδεκα µήνες δεν κοστίζει.

Συνεπώς, κύριε Υπουργέ, προχωρήστε σε αυτή τη λύση. Το να
περιµένουν οι άνθρωποι µέχρι το 2011 κάτω από αυτήν την ερ-
γασιακή οµηρία, αντιλαµβάνεσθε ότι δηµιουργεί προβλήµατα.
Μάλιστα, θα τους δώσουµε τη δυνατότητα να ετοιµάζουν το χει-

µώνα αυτά τα οποία χρειάζονται για να µη θρηνούµε το καλο-
καίρι. Σας παρακαλώ, προχωρήστε σε αυτή τη λύση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον συνά-

δελφο κ. Καρασµάνη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, για να δευτερολογήσετε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Αγαπητέ συνάδελφε, συµµεριζόµαστε το ενδιαφέρον σας για
τους ανθρώπους αυτούς των οποίων την προσφορά, όπως είπα
και στην πρωτολογία µου, εκτιµούµε απεριόριστα. Σεβόµαστε
την προσπάθειά τους και θυµόµαστε πως είκοσι από αυτούς έχα-
σαν τη ζωή τους την τελευταία δεκαετία, µαχόµενοι για την προ-
στασία της δασικής περιουσίας της χώρας µας. Εννιά µάλιστα
χάθηκαν µέσα σε µια χρονιά. Εκείνη την καταστροφική χρονιά
του 2007, όταν κάηκε ένα πάρα πολύ µεγάλο µέρος του δασικού
πλούτου της χώρας µας και συντελέστηκε µια µεγάλη οικολο-
γική καταστροφή.

Νοµίζω όµως, ότι παραβιάζετε ανοιχτές θύρες. Η λύση έχει
ήδη δροµολογηθεί. Η δέσµευση του Υπουργού ήταν δηµόσια και
ανοιχτή µπροστά σε τρεισήµισι χιλιάδες εποχικούς δασοπυρο-
σβέστες που ήρθαν από όλη την Ελλάδα και διαδήλωσαν µπρο-
στά στο Υπουργείο. Έφυγαν απολύτως ικανοποιηµένοι, διότι
τους δόθηκαν οι διαβεβαιώσεις, για την ικανοποίηση των αιτη-
µάτων τους. Η σύσταση οµάδων εργασίας θα παρασκευάσει το
νοµοθετικό πλαίσιο για να είµαστε έτοιµοι το 2010, ώστε από το
2011 να υπάρξει µία µόνιµη και σταθερή σχέση αυτών των αν-
θρώπων µε το καινούργιο Σώµα Πολιτικής Προστασίας που θέ-
λουµε να δηµιουργήσουµε.

Το 2010 δεν θα µείνουν άπραγοι βεβαίως. Το οκτάµηνο θα ξε-
κινήσει κανονικά από τον Απρίλιο και µέχρι το τέλος του οκτα-
µήνου, στο τέλος του Νοεµβρίου δηλαδή, θα έχει ψηφιστεί από
τη Βουλή πριν από το καλοκαίρι ο καινούργιος νόµος, ώστε να
µπορέσουν να ενταχθούν κανονικά.

Επαναλαµβάνω ότι παραβιάζετε ανοικτές θύρες. ∆εν θέλω να
διαβάσω τις δηµόσιες δηλώσεις τους σε σχέση µε τη συνάντηση
που είχαµε µε τις οµοσπονδίες των εποχικών δασοπυροσβεστών,
οι οποίοι αναφέρουν ότι είναι πολύ ικανοποιηµένοι από την εξέ-
λιξη αυτή. Και µε την έννοια αυτή, παρ’ ότι σέβοµαι την προσπά-
θειά σας να δείξετε το ενδιαφέρον σας γι’ αυτούς, σας
διαβεβαιώ ότι η οµηρία τους θα τελειώσει και από την επόµενη
χρονιά θα ενταχθούν κανονικά στο νέο Σώµα Πολιτικής Προστα-
σίας, το οποίο θα προστατεύσει όχι µόνο τα δάση αλλά και τον
τόπο από φυσικές καταστροφές.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό 212/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση

πρώτου κύκλου της Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτού
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Βέρας Νικολαΐδου
προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε τον προϋπολογισµό του ΝΑΤ
κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης της Αντιπροέδρου κ.
Νικολαΐδου έχει ως εξής:

«Για άλλη µια χρονιά ο προϋπολογισµός του ΝΑΤ για το 2010
εµφανίζει χαλκευµένα στοιχεία, ενώ δεν έχουν συνταχθεί ισολο-
γισµοί από το 2003.

Η διαχρονική αντιναυτεργατική πολιτική των µέχρι σήµερα κυ-
βερνήσεων, µε τα προνόµια για τους εφοπλιστές και τον αφανι-
σµό των ναυτεργατών µε συγκροτηµένα δικαιώµατα, έχει
οδηγήσει το συνολικό οργανικό έλλειµµα σε ΝΑΤ – ΚΑΑΝ – ΚΕΑΝ
σε 1.441.771.432 ευρώ.

Χαρακτηριστική είναι η διατύπωση της Εισηγητικής Έκθεσης
του Προϋπολογισµού για το 2010 ότι «πρέπει να διευκρινιστεί ότι
σύµφωνα µε τα αποσταλέντα από τη ∆ιεύθυνση Πόρων στοιχεία
για την είσπραξη των εισφορών από ναυτολόγια για την κατάρ-
τιση του προϋπολογισµού έτους 2010, δεν έχει ληφθεί υπ’ όψιν
η εφαρµογή των ν. 3409/20005 και 3569/2007, σύµφωνα µε τους
οποίους, υπό προϋποθέσεις, δεν καταβάλλονται εισφορές ναυ-
τολογίων για ορισµένες κατηγορίες πλοίων».

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:

1202 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



1. Πόσα πλοία έκαναν χρήση των παραπάνω νόµων, πόσα
εµπίπτουν στο Π.∆. 177/1974, πόσα στις ειδικές οργανικές συν-
θέσεις και πόσοι αξιωµατικοί και πόσοι από το κατώτερο πλή-
ρωµα ασφαλίστηκαν µε αυτούς τους νόµους από τον
προϋπολογισµό του ΝΑΤ;

2. Με ποιο ποσό επιβαρύνθηκε το ΝΑΤ από την εφαρµογή των
ανωτέρω νόµων και πώς θα καλυφθούν οι πραγµατικές δαπάνες
του ΝΑΤ – ΚΑΑΝ – ΚΕΑΝ;»

Στην ερωτώσα συνάδελφο και Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Νι-
κολαΐδου θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας κ. Σταύρος Αρναουτάκης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Αντιπρόεδρε, µε τις διατάξεις των ν. 3409/2005 και

3569/2007 επιχειρήθηκε η ρύθµιση ασφαλιστικών εισφορών πλοι-
οκτητριών εταιρειών, µε σκοπό την προσέλκυση κρουαζιερο-
πλοίων στο ελληνικό νηολόγιο. Άλλωστε η ανάπτυξη της
ελληνικής ναυτιλίας αποτελεί σε κάθε περίπτωση θέµα προτε-
ραιότητας για το Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, το οποίο αντιµετωπίζει τα συναφή ζητήµατα σφαιρικά
και συστηµατικά.

Οι οργανικές συνθέσεις πληρώµατος πλοίων καθορίζονται
σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία και επιδίωξή µας είναι σε
κάθε περίπτωση, από άποψη στελέχωσης, η ασφάλεια των επι-
βατών και του πληρώµατος των πλοίων, η οµαλή δραστηριοποί-
ησή τους και η κάλυψη των αναγκών των επιβαινόντων.

Ειδικότερα, το π.δ. 177/1974, όπως ισχύει, αφορά στην οργα-
νική σύνθεση των πληρωµάτων των επιβατικών πλοίων, που εκτε-
λούν πλόες άνω των τριάντα ναυτικών µιλίων.

Όσον αφορά στις οργανικές συνθέσεις πληρωµάτων των
πλοίων, στα οποία αναφέρεται το άρθρο 24 του ν. 3409/2005 και
το άρθρο 12 του ν. 3569/2007, αυτές καθορίζονται µε ενιαία δια-
δικασία και οµοιόµορφα για τις πιο πάνω κατηγορίες πλοίων που
εγγράφονται στο ελληνικό νηολόγιο. Κατά την εφαρµογή,
ωστόσο, των διατάξεων αυτών προέκυψαν νοµικά, αλλά και πρα-
κτικά ζητήµατα, που ως σήµερα δεν έχουν επιλυθεί.

Η Κυβέρνηση προτίθεται να επανεξετάσει το συγκεκριµένο νο-
µοθετικό πλαίσιο, αναγνωρίζοντας την αποτελεσµατικότητα και
τη σπουδαιότητα του κεφαλαίου της εθνικής µας ναυτιλίας και
ιδιαίτερα της ποντοπόρου, η οποία εξασφαλίζει διεθνές κύρος
και παράγει πλούτο για την ελληνική οικονοµία και κοινωνία.

Όσον αφορά στη σύνταξη ισολογισµών, πράγµατι έχουν υπο-
βληθεί ισολογισµοί του ΝΑΤ έως το έτος 2003. Στόχος µας είναι
η άµεση αντιµετώπιση των αιτιών που οδήγησαν στην αδυναµία
σύνταξης ισολογισµών από το έτος 2004 και η εξάλειψη των
όποιων εγγενών αδυναµιών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος, η κ. Βέρα Νικολαΐδου.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε Υφυπουργέ, παρότι είστε νέος Υφυπουργός, βλέπω ότι
αποκτήσατε πολύ γρήγορα την ικανότητα να µην απαντάτε στις
ερωτήσεις που περιέχει η συγκεκριµένη επίκαιρη ερώτηση.

∆εν σας ρωτήσαµε να µας ερµηνεύσετε τους δύο συγκεκρι-
µένους νόµους, οι οποίοι, βέβαια, δε ρύθµισαν τα χρέη, όπως
µας αναφέρατε, αλλά απλά προβλέπουν τις απαλλαγές των πο-
ντοπόρων και των τουριστικών πλοίων. Αυτή είναι η ουσία των
δύο συγκεκριµένων νόµων.

Εδώ κατατέθηκε ένας προϋπολογισµός και εµείς σας ζητάµε
συγκεκριµένα στοιχεία, που είστε -νοµίζω- και υποχρεωµένος να
τα δώσετε, για να δούµε ποιοι έχουν κάνει χρήση αυτής της συ-
γκεκριµένης νοµοθεσίας. Οι εφοπλιστές όχι µόνο δεν πληρώνουν
την εισφορά τους προς στο κράτος, αλλά δεν αποδίδουν και
αυτά που κόβουν από τη µισθοδοσία των ναυτεργατών. Αυτό
είναι το πρόβληµα σε σχέση µε τα νούµερα που σας ρωτάµε.

Εµείς, σαν Κόµµα, έχουµε φέρει επανειληµµένα το θέµα των
οικονοµικών του ΝΑΤ. Και βέβαια, είναι πολλά τα ζητήµατα: Είναι
χαµηλές οι συντάξεις των ναυτεργατών, η καθυστέρηση της κα-

ταβολής του εφάπαξ -το ξέρετε ότι περιµένουν είκοσι οκτώ
µήνες για να πάρουν το εφάπαξ αυτοί που καταθέτουν χαρτιά
για σύνταξη;- και το οργανικό έλλειµµα που µετακυλίεται από
χρόνο σε χρόνο στις πλάτες των ναυτεργατών και στο κράτος.
Βέβαια, αυτά ούτε τυχαία είναι ούτε καινούργια και δεν τα πα-
ρατηρούµε για πρώτη φορά. Είναι αποτέλεσµα της συγκεκριµέ-
νης αντιλαϊκής πολιτικής τόσο της Νέας ∆ηµοκρατίας όσο και
σήµερα, του ΠΑΣΟΚ, στον τοµέα της ναυτιλίας.

Υπάρχει, λοιπόν, τώρα αυτός ο προϋπολογισµός µε στοιχεία
που ακόµα και η αρµόδια υπηρεσία σηµειώνει ότι πρέπει να παρ-
θούν υπ’ όψιν και δεν έχουν υπολογιστεί αυτά που προβλέπουν
οι δύο συγκεκριµένοι νόµοι, δηλαδή, από το τι απαλλάσσονται οι
εφοπλιστές. Εποµένως, δεν είναι προϋπολογισµός πραγµατικός,
τα στοιχεία είναι αυθαίρετα, είναι ένας προϋπολογισµός για άλλη
µια φορά «µαϊµού», ένας Προϋπολογισµός που δεν έχει τους
απολογισµούς για περίπου επτά χρόνια, από το 2003 και βέβαια,
παρότι υπάρχει ένα ποσό 1.342.000 ευρώ που θα δοθεί από τον
κρατικό προϋπολογισµό, παραµένουν 100.000.000 ακάλυπτα.

Υπάρχει, λοιπόν, για εσάς -γιατί σας ζητάµε στοιχεία για τον
προϋπολογισµό- πώς θα συµπληρωθεί και πότε το συγκεκριµένο
ποσό. Ο συγκεκριµένος προϋπολογισµός είναι πραγµατικά το
αποκορύφωµα της αντιασφαλιστικής, αντεργατικής πολιτικής
που έχετε τόσο εσείς όσο και οι προηγούµενες κυβερνήσεις.

Και µιλάµε ότι έρχεστε και τα διαλύετε όλα. ∆ε θα µείνει τί-
ποτα. Τινάζετε στον αέρα για τριάντα χιλιάδες περίπου ναυτερ-
γάτες, που είναι το σύνολο των εν δυνάµει ναυτεργατών, τα
δικαιώµατά τους. Οι συνταξιούχοι είναι εβδοµήντα χιλιάδες. Επί-
σης, τινάζονται στον αέρα τα ασφαλιστικά τους δικαιώµατα. Και
τινάζετε στον αέρα και τη ναυτική εκπαίδευση πλοιάρχων και µη-
χανικών.

Και να σας πω ότι αυτές οι διακηρύξεις τόσο οι δικές σας, της
Κυβέρνησης, όσο και των εφοπλιστών, ότι φέρνετε καινούργια
στελέχη, είναι το λιγότερο υποκριτικές. Για να το πω πιο καθαρά,
λέτε ψέµατα στους νέους και τους εµπαίζετε, όταν τους µιλάτε
για εκπαίδευση, δεχόµενοι αυτόν τον προϋπολογισµό από την
µια και από την άλλη, δέχεστε και την απόφαση του Ευρωπαϊκού
∆ικαστηρίου, που ξέρετε ότι λέει ότι ο πλοίαρχος δεν είναι απα-
ραίτητο να είναι µόνο Έλληνας.

Υποκρίνεστε, λοιπόν, κατά την άποψή µας και υπάρχουν σο-
βαρά προβλήµατα που όχι µόνο δεν κατοχυρώνετε και θα θέλαµε
να µας απαντήσετε ειλικρινά στη δευτερολογία σας. Θα θέλαµε,
λοιπόν, να µας απαντήσετε: Γιατί δεν ελέγχετε; Υπάρχει ελεγκτι-
κός µηχανισµός; Αν δεν υπάρχει, είναι στις προθέσεις σας να τον
δηµιουργήσετε, για να ελέγξετε γιατί δεν αποδίδονται όλα αυτά;
Γιατί δεν προχωράτε, για παράδειγµα, στην αύξηση των εισφο-
ρών στους εφοπλιστές; Έχετε πρόβληµα, από ό,τι φαίνεται. Είναι
πολύ µικρότερες αυτές οι εισφορές από τις αντίστοιχες εισφο-
ρές των εργοδοτών του ΙΚΑ; Γιατί δεν είστε σαφείς σαν Υπουρ-
γείο; Οι Εφοπλιστές σάς πιέζουν συνεχώς. Τι προτίθεστε να
κάνετε µε τις τελευταίες απαιτήσεις τους για µείωση των εισφο-
ρών; Θα µας φέρετε καµµιά νοµοθεσία που θα µειώνει ακόµα τη
φορολογία τους; Σε αυτά θέλουµε να µας απαντήσετε και στα
πολύ συγκεκριµένα, το πόσα πλοία και πόσοι έκαναν χρήση της
συγκεκριµένης αντιλαϊκής νοµοθεσίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Νι-
κολαΐδου.

Κύριε Υπουργέ, κύριε Αρναουτάκη, έχετε το λόγο για τη δευ-
τερολογία σας.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κυρία Αντιπρόεδρε, να είστε σί-
γουρη και βέβαιη ότι η Κυβέρνηση διασφαλίζει τα συµφέροντα
των εργαζοµένων. Και πρέπει να σας πω ότι ο κρατικός προϋπο-
λογισµός καλύπτει το ΝΑΤ για όλα αυτά τα οποία είπατε προη-
γουµένως.

Επίσης, να σας πω ότι διακόσια σαράντα πλοία έχουν κάνει τη
χρήση αυτή...

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ο συ-
γκεκριµένος κωδικός δεν φαίνεται, κύριε Υπουργέ.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Από τα στοιχεία που µου έχουν
δώσει οι υπηρεσίες, προκύπτει ότι διακόσια σαράντα πλοία
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έχουν κάνει χρήση του δικαιώµατος αυτού.
Άρα, αυτό που πρέπει να µας ενδιαφέρει όλους είναι η δια-

σφάλιση της εργασίας των εργαζοµένων. Να είστε σίγουροι ότι
η Κυβέρνηση προς αυτό το σκοπό δουλεύει και πασχίζει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 214/8-12-2009 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-Άδωνη Γεωργιάδη, προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την απελευθέρωση
συλληφθέντων στα επεισόδια της 6ης ∆εκεµβρίου κ.λπ..

Το περιεχόµενο τη επίκαιρης ερώτησης του κ. Γεωργιάδη έχει
ως εξής:

«Στις 6 ∆εκεµβρίου και κατά τη διάρκεια της πορείας προς τη
µνήµη του Α. Γρηγορόπουλου, οι Αστυνοµικές ∆υνάµεις συ-
γκρούσθηκαν στη Θεσσαλονίκη µε αντιεξουσιαστές στο κέντρο
της πόλεως. Οι αστυνοµικοί, όπως µεταδόθηκε από τα κεντρικά
δελτία της 6ης ∆εκεµβρίου, συνέλαβαν αντιεξουσιαστές, οι
οποίοι µάλιστα έφεραν µαζί τους σακίδια που περιείχαν σφεντό-
νες, βόµβες µολότοφ και άλλα όπλα. Οι εικόνες της τηλεόρασης
έδειξαν δύο (2) Βουλευτές του ΣΥ.ΡΙΖ.Α., τον κ. Κουράκη και την
κ. Αµµανατίδου να έχουν παρέµβει για να αφεθούν ελεύθεροι οι
συλληφθέντες και όπως µεταδόθηκε, οι συλληφθέντες αφέθη-
καν ελεύθεροι µε παρέµβαση του Υφυπουργού κ. Βούγια.

Συνεπώς, ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Γιατί δεν σχηµατίσθηκε δικογραφία και δεν ακολουθήθηκε η

συνήθης αυτόφωρη διαδικασία για τους συγκεκριµένους συλλη-
φθέντες;

2. Σε ποιο νόµο δίδεται το δικαίωµα στον Υφυπουργό ή στον
Υπουργό να αποφασίζει για την απελευθέρωση συλληφθέντων
µε οπλισµό;».

Στον ερωτώντα συνάδελφο Βουλευτή, κ. Γεωργιάδη, θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Σπυρίδων Βού-
γιας.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, δεν περίµενα ειλικρινά πως µία ερώτηση

κοινοβουλευτικού ελέγχου θα αναπαρήγαγε άκριτα, χωρίς δια-
σταύρωση και προσοχή, στοιχεία κουτσοµπολίστικα, αλλά σε
πολλές περιπτώσεις χυδαία και συκοφαντικά, κάποιων καναλιών
τα οποία µιλούσαν για απελευθέρωση συλληφθέντων. ∆εν
υπήρξε καµµία απελευθέρωση, διότι δεν υπήρξαν συλλήψεις στο
σηµείο εκείνο.

Αυτό που συνέβη, και θεώρησα θεσµική µου υποχρέωση, ήταν
να µεταφέρω στην Ελληνική Αστυνοµία το µήνυµα δύο συνα-
δέλφων Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ, οι οποίοι µε ενηµέρωσαν ότι το
οργανωµένο µπλοκ του Συνασπισµού, πλησίαζε σε ένα σηµείο
στο οποίο επικρατούσε πάρα πολύ µεγάλη ένταση. Η δεδηλω-
µένη θέση τους ήταν πως δεν ήθελαν καµµία ανάµειξη στα πι-
θανά επεισόδια. Ζήτησαν να απεµπλακεί η κατάσταση από την
ένταση η οποία υπήρχε, να εκτονωθεί, ώστε να µην θρηνήσουµε
θύµατα και να µην γενικευτούν τα επεισόδια στην περιοχή.

Στο πλαίσιο της προστασίας του γενικότερου συµφέροντος,
στο πλαίσιο της αποτροπής µεγαλύτερων επεισοδίων, στο πλαί-
σιο της εκτόνωσης, και βέβαια στο πλαίσιο του σεβασµού της
διαδήλωσης οργανωµένων πολιτικών δυνάµεων, οι οποίες θέ-
λουν να εκφράσουν τα µηνύµατά τους για τον άδικο χαµό ενός
δεκαπεντάχρονου παιδιού, θεώρησα θεσµική υποχρέωσή µου να
ενηµερώσω την Αστυνοµία για το γεγονός αυτό και τους ζήτησα
να έλθουν οι ίδιοι σε επαφή µε τα στελέχη του Συνασπισµού,
ώστε να εκτονωθεί η κρίση µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Αυτό
και έγινε.

Με την ευκαιρία αυτή, να σας πω πως αν διαδηλώσετε ποτέ,
έχετε το θεσµικό δικαίωµα να επικοινωνείτε όχι µόνο µε µένα,
αλλά και µε τον Υπουργό, για να µπορέσετε να µεταφέρετε στη
∆ιεύθυνση της Αστυνοµίας την άποψη της πολιτικής σας παρά-
ταξης, για τη διαχείριση µίας κρίσης µε στόχο πάντοτε τη διατή-
ρηση της ειρήνης, την αποφυγή των επεισοδίων και το
γενικότερο δηµόσιο συµφέρον.

Εκ του αποτελέσµατος, λοιπόν –όπως βεβαιώνει και η ανακοί-
νωση της Αστυνοµίας- εκτονώθηκε η κατάσταση, αποφεύχθηκαν
γενικευµένα επεισόδια και τραυµατισµοί, γιατί στη συνέχεια, όλη
η πορεία άλλαξε διαδροµή και µέχρι το τέλος της βραδιάς η κα-
τάσταση εξελίχθηκε οµαλά, ακριβώς εξαιτίας της σωστής δια-
χείρισης της κρίσης.

Με τη δική της ανακοίνωση η Αστυνοµία απαντά και στο ερώ-
τηµά σας, λέγοντας πως «για τα αναφερόµενα στην επίκαιρη
ερώτηση, περί απελευθέρωσης συλληφθέντων, δεν πραγµατο-
ποιήθηκαν συλλήψεις ατόµων και συνεπώς, δεν υπήρχε απελευ-
θέρωση συλληφθέντων. Ωστόσο, στο εν λόγω σηµείο υπήρξαν
προσαγωγές αιτιολογηµένες συγκεκριµένων προσώπων». Πρέ-
πει να σας πω πως στο σηµείο αυτό, σύµφωνα µε την ανακοί-
νωση της Αστυνοµίας, έγιναν εξήντα προσαγωγές, από τις
εκατόν είκοσι που έγιναν εκείνο το βράδυ. Έγιναν συγκεκριµέ-
νες, αιτιολογηµένες προσαγωγές και κανείς δεν αφέθηκε, εφό-
σον είχε πάνω του υλικά τα οποία µπορούσαν να δηµιουργήσουν
βίαια επεισόδια στη συνέχεια.

Η Αστυνοµία αναφέρει και άλλα που έγιναν για την εκτόνωση
της κατάστασης. Η επιλογή της ήταν σωστή, γιατί αποφεύχθηκε
η συνένωση δύο διαφορετικών µπλοκ διαδηλωτών που µπο-
ρούσε να οδηγήσει στην πρόκληση επεισοδίων. Τα υλικά που
βρέθηκαν εγκαταλελειµµένα από τους άλλους διαδηλωτές, απε-
στάλησαν στην αρµόδια υπηρεσία της Αστυνοµίας για εργαστη-
ριακή εξέταση.

Έχω την εντύπωση, κύριε συνάδελφε, ότι επενδύετε στην ανα-
σφάλεια και την ένταση. Και ένας ανασφαλής πολίτης κάνει ανα-
σφαλείς πολιτικές επιλογές. ∆εν θέλετε την ηρεµία, την ειρήνη,
την ασφάλεια των πολιτών. Εµείς σε αυτήν την ασφάλεια επεν-
δύουµε µε απόλυτο σεβασµό στα ατοµικά δικαιώµατα και έτσι
θα λειτουργεί από εδώ και πέρα η Ελληνική Αστυνοµία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Άδωνις Γεωργιάδης.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’
αρχάς ευχαριστώ για την προσφορά να µπορώ να σας παίρνω
τηλέφωνο αν πρόκειται να διαδηλώσω. Πράγµατι, όπως πάνε τα
πράγµατα σύντοµα θα διαδηλώσουµε και για το θέµα της νοµι-
µοποιήσεως των λαθροµεταναστών, όπως το φέρνετε, και για το
θέµα της εντάξεως της Τουρκίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Άρα,
θα χρειαστώ το κινητό σας. Παρακαλώ να µου το δώσετε µετά,
όπως το έχει και ο κ. Κουράκης. Εγώ αντιλαµβάνοµαι τις κοινές
πολιτικές σας διαδροµές και φιλίες του παρελθόντος, τις αν-
θρώπινες, αλλά επειδή µε κατηγορήσατε ότι δεν έχω κάνει καλά
τη δουλειά µου, καταθέτω για τα Πρακτικά της Βουλής το ∆ελ-
τίο Ειδήσεων του STAR της 8.12.09 -ήταν το πιο εµπεριστατω-
µένο, παρόµοια έπαιξαν στο ALTER και τον ΑΝΤENNA- που έχω
κάνει και την αποµαγνητοφώνηση του τι έχετε δηλώσει εσείς στο
∆ελτίο για να το δουν- και το έχω αναρτήσει στην ιστοσελίδα
µου: www.adonisgeorgiadis.gr.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άδωνις-Σπυρίδων Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν cd, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Λέτε: «∆εν ήταν συλλήψεις, ήταν διαχείριση µιας έντονης στιγ-
µής. Υπήρχαν εγκλωβισµένα άτοµα, κάποια ήταν ακροβολισµένα
σε πολυκατοικίες». Και το µείζον: «είχαν εγκαταλείψει τον οπλι-
σµό τους». Και στα πλάνα του δέκτη της τηλεοράσεως -που έχω
καταθέσει στη Βουλή των Ελλήνων- είναι διάφορα παιδιά καθι-
σµένα στο έδαφος, δίπλα είναι οι τσάντες γεµάτες µολότωφ και
σφεντόνες και οι αστυνοµικοί γύρω-γύρω και ο κ. Κουράκης µε
ένα κινητό.

Εγώ δεν το γνώριζα όταν κατέθεσα την επίκαιρη ερώτηση.
Αλλά, όπως στη συνέχεια του ∆ελτίου του STAR σας έχω κατα-
θέσει και διαβάζω από την αποµαγνητοφώνηση του κειµένου, ο
κ. Κουράκης έκανε και δήλωση για τα τρία του παιδιά. ∆εν ήταν
στον µπλοκ του ΣΥΡΙΖΑ που ακολουθούσε που λέτε, αλλά ήταν
σ’ αυτό το µπροστινό µπλοκ που ήταν σταµατηµένοι µε τις τσά-
ντες µολότωφ. Εγώ αυτό κατάλαβα από το ∆ελτίο. Και µάλιστα
πρέπει να σας πω ότι το ∆ελτίο του καναλιού που προανέφερα,
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είχε και φάσα από κάτω, δηλαδή ταινία που έγραφε –πράγµα
πάρα πολύ κακό και για τη κυβέρνησή σας και για το Κοινοβού-
λιο εν γένει- «αν έχεις µπαµπά τον Κουράκη, δεν σε σταµατάει η
Αστυνοµία». Θα έπρεπε, λοιπόν, εφόσον αυτό δεν είναι αληθές –
εγώ πείθοµαι- να έχει βγει το Υπουργείο σας και να έχει διαψεύ-
σει αυτή τη φάσα. Φαντάζεστε οι πολίτες, οι εκατοντάδες
χιλιάδες που βλέπουν τηλεόραση, να µείνουν µε την εντύπωση
ότι «αν έχεις µπαµπά τον Κουράκη περνάς τα µπλόκα»;

Αλλά επί της ουσίας, δεν µου απαντήσατε. Η αστυνοµία στα-
µάτησε ένα µπλοκ. ∆έχοµαι ότι δεν είχε καµµία σχέση το µπλοκ
µε το ΣΥΡΙΖΑ, που τυχαία ακολουθούσε. Άλλωστε ο ΣΥΡΙΖΑ έχει
πολλές τέτοιες ατυχίες, να πέφτει πάνω σε πορείες αντιεξου-
σιαστών -είναι γνωστό αυτό, δεν το θέλει, αλλά να κάπου δια-
σταυρώνονται οι δρόµοι τους. Ωραία, λοιπόν, δεν είχε καµµία
σχέση το µπλοκ του ΣΥΡΙΖΑ. Το δέχοµαι. Αυτό, όµως, που είναι
το µείζον, είναι που η αστυνοµία είχε σταµατήσει µία οµάδα αν-
θρώπων. Αυτή η οµάδα ανθρώπων είχε πάνω της –και τις βλέ-
πουµε στα πλάνα- τις τσάντες µε τις µολότωφ και τις σφεντόνες
και αντί η Αστυνοµία να ακολουθήσει τη συνήθη διαδικασία, θε-
ωρήσατε εσείς σκόπιµο να πάρετε τηλέφωνο και να ζητήσετε την
αποφυγή επεισοδίων, να τους αφήσετε ελεύθερους. Και λέτε
εσείς –γιατί αυτό είναι το µείζον και σ’ αυτό θα µου απαντήσετε
εσείς, γιατί εγώ έχω κάνει φροντιστήριο- ότι «είχαν εγκαταλείψει
τον οπλισµό τους». Και επειδή είχαν εγκαταλείψει τον οπλισµό
τους, έπρεπε να µην υποστούν τις συνέπειες των πράξεών τους;
Σε ποιο νόµο αυτό εδράζεται; Αφού, λοιπόν, είχαν οπλισµό, κατά
τη δική σας δήλωση και αφού είχαν εγκαταλείψει τον οπλισµό
τους, το δικό τους οπλισµό δηλαδή, γιατί ο Υφυπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη παρενέβη και σταµάτησε τη συνήθη αστυ-
νοµική διαδικασία;

Και κλείνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε, µε την εξής επισήµανση,
για να καταλάβετε τη φύση της ερωτήσεώς µου, γιατί κατά τη
γνώµη µου πολύ κακώς µε ψέξατε. Ο κ. Χρυσοχοίδης, ο προϊ-
στάµενός σας Υπουργός εδώ, την Παρασκευή δήλωσε στον κ.
∆ρίτσα, Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος τον εγκάλεσε για συλ-
λήψεις και πολύ σωστά κατά τη γνώµη µου είπε «Τι λέτε, κύριε
συνάδελφε; Εγκαλείτε τον Υπουργό για συλλήψεις; Συλλαµβά-
νει ο Υπουργός σε µία ∆ηµοκρατία; Συλλαµβάνει η αστυνοµία».
Αυτά είπε ο κ. Χρυσοχοίδης.

Αντιστρόφως, όπως δεν µπορούµε να εγκαλέσουµε έναν
Υπουργό για συλλήψεις, έτσι µπορούµε να εγκαλέσουµε έναν
Υπουργό για µη συλλήψεις, γιατί το µείζον στο πρώτο και το
δεύτερο είναι ότι ένας Υπουργός που δεν έχει καµία απολύτως
δουλειά παρά µόνο την πολιτική διαχείριση του Υπουργείου
διανοείται να παρέµβει σε µία κανονική αστυνοµική διαδικασία.
Αυτό είναι το ερώτηµα, γιατί κάνατε παρέµβαση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κύριος Υφυπουργός

έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κύριε συνάδελφε, επαναλάβατε στην τοποθέτησή σας το υλικό
µίας τηλεοπτικής εκποµπής στην οποία, συµµετέχετε συχνά και
γι’ αυτόν ίσως το λόγο άκριτα πιστεύετε, αναπαράγετε και µετα-
φέρετε στην κοινοβουλευτική σας ερώτηση. ∆εν έκανα καµµία
δήλωση σε κανάλι. Ό,τι βλέπουµε στην τηλεόραση θα έπρεπε να
έχετε καταλάβει, γιατί είστε έµπειρος πολιτικός, ότι δεν είναι
υποχρεωτικό να το πιστεύουµε. Νοµίζω πως δεν αισθάνεται κα-
νένα Υπουργείο και κανένας Υπουργός υποχρεωµένος να δια-
ψεύδει ό,τι λέγεται από συγκεκριµένα κανάλια, από
συγκεκριµένες εκποµπές και µε συγκεκριµένο τρόπο.

Υπάρχει επίσηµη διάψευση του κ. Κουράκη σχετικά µε το θέµα
που αναφέρετε. Η σχέση µου µαζί του ήταν, είναι και θα είναι
πάντα καθαρά θεσµική.

Σας επανέλαβα και πριν ότι αισθάνοµαι ως υποχρεωτική τη συ-
νεργασία µου µε τους Βουλευτές έτσι, σέβοµαι την άποψή τους
και εφόσον τη θεωρώ λογική –γιατί σας είπα ότι αποσκοπούσε
στην αποτροπή των επεισοδίων και στην εκτόνωση της κατά-
στασης- πρέπει να τη µεταφέρω ως προβληµατισµό στην Αστυ-
νοµία. Εκεί έγκειται η «παρέµβαση» µου. Μέχρι εκεί αισθάνοµαι
πως αποτελεί µέρος της θεσµικής µου υποχρέωσης.

Από εκεί και πέρα, όπως σας είπα και πριν, έγιναν εξήντα αι-

τιολογηµένες προσαγωγές. Οι προσαγωγές της Ελληνικής Αστυ-
νοµίας, οκτακόσιες περίπου σε όλη την Ελλάδα, ήταν στο σύ-
νολό τους σχεδόν αιτιολογηµένες.

Για την περίπτωση που αναφερθήκατε και πριν η Αστυνοµία
αναφέρει πολύ συγκεκριµένα, πως κάποιοι διαδηλωτές εγκατέ-
λειψαν υλικά σε ένα συγκεκριµένο σηµείο και εποµένως δεν
υπήρχε δυνατότητα ταυτοποίησής τους. ∆εν µπορούσε δηλαδή
κανείς να πιστοποιήσει προσωπικά σε ποιόν άνηκαν τα υλικά
αυτά. Για το λόγο αυτόν κατασχέθηκαν στην Αστυνοµική Υπηρε-
σία και απαγγέλλονται συγκεκριµένες κατηγορίες σύµφωνα µε
την ποινική διαδικασία ώστε να ταυτοποιηθούν οι συγκεκριµένοι
δράστες.

Επαναλαµβάνω, όµως, πως µέσα σε µία πλειάδα γεγονότων
σε ολόκληρη την Ελλάδα η Ελληνική Αστυνοµία κατάφερε και
προστάτευσε περιουσίες, ζωές, το δικαίωµα της διαδήλωσης, το
δικαίωµα των νέων παιδιών να διαδηλώνουν τα όνειρά τους, τη
διαµαρτυρία τους, το θυµό και την οργή τους για το τραγικό γε-
γονός που έγινε πέρυσι.

Η Ελληνική Αστυνοµία τα κατάφερε πολύ καλά, αυτή είναι γε-
νική εκτίµηση όλου του ελληνικού λαού.

Θα ήθελα τέλος να σας πω, πως εµείς δεν στηριζόµαστε σε
µία πολιτική φόβου. Ο φόβος τρώει τα σωθικά της κοινωνίας! ∆εν
επενδύουµε στο φόβο, στηριζόµαστε πάνω στην ελπίδα, στην
αποτελεσµατικότητα, στον επαγγελµατισµό της Ελληνικής Αστυ-
νοµίας, στο στρατηγικό σχέδιο και σε µία πολιτική ο οποία θέλει
να δώσει απαντήσεις στα προβλήµατα των νέων και να προστα-
τεύσει τα ατοµικά τους δικαιώµατα.

Λυπάµαι γιατί νοµίζω ότι αναπαράγετε πολλές φορές µε τις
δηλώσεις σας - ως πολιτικός φορέας- µία όξυνση η οποία δεν
βοηθάει την υπόθεση της ασφάλειας των Ελλήνων πολιτών.
Επενδύετε στην ανασφάλεια, γιατί νοµίζετε πως θα αποκοµίσετε
µικροκοµµατικά οφέλη από αυτήν. Η ανασφάλεια τροφοδοτεί τα
πιο συντηρητικά ανακλαστικά των πολιτών. Η ασφάλεια είναι ένα
καθολικό αγαθό και θα την υποστηρίξουµε έτσι όπως την αντι-
λαµβανόµαστε εµείς. Με ηρεµία, παιδεία, δηµιουργικότητα, ει-
ρήνη, αποτελεσµατικότητα, σωστή οργάνωση και συµπεριφορά
κατά περίπτωση προσαρµοσµένη όπως έγινε και σε αυτήν την
υπόθεση η οποία στη συνέχεια εκτονώθηκε οµαλά. Ίσως εσείς να
θέλατε περισσότερα τηλεοπτικά πλάνα µε ανοιγµένα κεφάλια,
αίµατα ή οτιδήποτε άλλο.

Νοµίζω πως καταφέραµε συνολικά να εµπεδώσουµε το αί-
σθηµα ασφάλειας από τα δύο δείγµατα γραφής: τη βραδιά του
Πολυτεχνείου και το τριήµερο των επετειακών διαδηλώσεων για
τη µνήµη του Αλέξανδρου και νοµίζω πως τα πήγαµε πολύ καλά
κι έτσι θα πορευθούµε στη συνέχεια, εµπεδώνοντας το αίσθηµα
ασφάλειας µαζί µε τον απόλυτο σεβασµό των ατοµικών δικαιω-
µάτων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Βούγια.
Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 215/8-12-2009 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε την αναστολή λειτουργίας ασφαλιστικών εται-
ρειών κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Όπως άριστα γνωρίζετε, µε απόφαση της Επιτροπής Επο-

πτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης ανακλήθηκαν την 21-9-2009 οι
άδειες λειτουργίας των ασφαλιστικών εταιρειών «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ ΑΕΓΑ», «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ ΑΕΑΖ», «ΓΕΝΙΚΗ ΕΝΩΣΗ
ΑΕΕΓΑ».

Εξαιτίας των ανακλήσεων αυτών έχει δηµιουργηθεί µεγάλο οι-
κονοµικό και κοινωνικό ζήτηµα το οποίο συνίσταται στο εξής:

Χιλιάδες οικογένειες των οποίων η οικονοµική επιβίωση εξαρ-
τάται από την τύχη των ασφαλιστηρίων ζωής αγωνιούν για τα
χρήµατά τους, όσοι δε χρήζουν άµεσης νοσηλείας βλέπουν την
πόρτα των µέχρι χθες συµβεβληµένων νοσοκοµείων κλειστή λες
και αρνήθηκαν ποτέ να πληρώσουν την ασφάλειά τους, ενώ κά-
τοχοι αναπηρικών συντάξεων οι οποίοι δεν έχουν άλλους πόρους
έχουν µείνει χωρίς εισόδηµα, καρκινοπαθείς δε και χρόνια νο-
σούντες ζουν σε µια κατάσταση πλήρους αβεβαιότητας.
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Υπάρχουν επίσης σοβαρότατα θέµατα για τους διαµεσολαβη-
τές, ιδιαίτερα για εκείνους οι οποίοι ήταν αποκλειστικής απα-
σχόλησης και συγκεκριµένα τους οφείλονται πολύ σηµαντικά
ποσά από δεδουλευµένες προµήθειες, ενώ ταυτοχρόνως δεν ει-
σπράττουν προµήθειες από το χαρτοφυλάκιό τους περιµένοντας
λύση από την πολιτεία.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός σε ποιες ενέργειες έχει ή προτί-
θεται να προβεί για την αντιµετώπιση της διαµορφωθείσας κα-
ταστάσεως;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, συµµερίζοµαι απολύτως την ανησυχία σας

για την προοπτική των χιλιάδων ασφαλισµένων στον κλάδο ζωής
του οµίλου «ΑΣΠΙΣ». Προσωπικά, ας µου επιτραπεί να εκφράσω
την αγωνία µου –φαντάζοµαι ότι κι εσείς έχετε ακριβώς την ίδια
αγωνία- και για τους οκτακόσιους εργαζόµενους στις πέντε εται-
ρείες των οποίων ανακλήθηκε η άδεια λειτουργίας, καθώς οι
εταιρείες αυτές δεν ανταποκρίθηκαν στις υποχρεώσεις τους να
καλύψουν µε νέα κεφάλαια τα απαιτούµενα από το νόµο περι-
θώρια φερεγγυότητας. Βεβαίως είναι κατανοητή και η αγωνία
σας για τα δικαιώµατα που έχουν οι διαµεσολαβητές, οι οποίοι
αυτό το διάστηµα υφίστανται και αυτοί µία οικονοµική ζηµιά. Θα
δεχθώ ότι πρόκειται για ένα µεγάλο οικονοµικό και κοινωνικό ζή-
τηµα.

∆εν σας κρύβω ότι την ώρα που ερχόµουν δέχθηκα πολλά ηλε-
κτρονικά µηνύµατα από ανθρώπους που είχαν συµβόλαια και
απελπισµένοι αγωνιούν για το µέλλον των συµβολαίων τους.
Πολλοί έχουν επενδύσει όλα τα δικαιώµατα που είχαν εξασφαλί-
σει όλα αυτά τα χρόνια από την εργασία τους και αγωνιούν για
το µέλλον και για την τύχη των χρηµάτων τους.

Θα συµφωνήσετε όµως κι εσείς µαζί µου ότι πέρα από τα δι-
καιώµατα, η ανάκληση της άδειας λειτουργίας και η θέση σε
ασφαλιστική εκκαθάριση των πέντε ασφαλιστικών εταιρειών προ-
φανώς δεν έπεσε ως «κεραυνός εν αιθρία». Τα προβλήµατα στο
χώρο ήταν γνωστά. Παρά τους κινδύνους που υπήρχαν στο χώρο
των ασφαλιστικών εταιρειών, η πορεία αναµόρφωσης του θε-
σµικού πλαισίου για την εποπτεία του χώρου υπήρξε αργή.
Μπορώ να σας πω ότι στο απώτερο παρελθόν η εποπτεία ήταν
αναποτελεσµατική. Βελτιώσεις καταγράφονται από την εποχή
της συγκρότησης της ΕΠΕΙΑ, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι έχουν
λυθεί στο σύνολό τους τα προβλήµατα της εποπτείας, διότι, κα-
τανοείτε κι εσείς, ότι υπήρχαν και εξακολουθούν να υπάρχουν
αρκετά κενά στο θεσµικό πλαίσιο.

Θα έχετε υπ’ όψιν σας, κύριε συνάδελφε, ότι σε µία απέλπιδα
προσπάθεια ο προηγούµενος Υπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών προχώρησε στη διάταξη του άρθρου 17 του ν. 3790/2009
µε την οποία το ελληνικό δηµόσιο θα αναλάµβανε ρόλο εγγυητή
υπέρ του αναδόχου των συµβολαίων των εταιρειών που ανακλή-
θηκε η άδεια λειτουργίας ή υπέρ των ασφαλισµένων, όπως όριζε
η διάταξη εκείνη.

Εσείς, ως έγκριτος νοµικός, γνωρίζετε ότι η διάταξη αυτή έχει
προβλήµατα. Είναι αντίθετη µε την κοινοτική νοµοθεσία, κάτι που
η προηγούµενη πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών
γνώριζε διότι υπήρξε αλληλογραφία µεταξύ του Υπουργείου και
των αρµοδίων οργάνων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Παρά το γεγονός ότι η προηγούµενη κυβέρνηση τελούσε σε
γνώση των προβληµάτων, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οι-
κονοµικών προτίµησε να δηµιουργήσει την εσφαλµένη εντύπωση
σε χιλιάδες πελάτες των συγκεκριµένων εταιρειών ότι τα συµβό-
λαιά τους είναι εγγυηµένα από την πολιτεία.

Φθάσαµε, κύριε συνάδελφε, στο σηµείο να βγαίνουν δελτία
Τύπου από το Υπουργείο Οικονοµικών, µε τα οποία παραπλανή-
θηκαν οι ασφαλισµένοι -ειδικά αυτοί που είχαν νοσοκοµειακά
συµβόλαια ή συµβόλαια υγείας- ότι µπορούν να πάνε να εξυπη-
ρετηθούν από τον επόπτη χαρτοφυλακίου ζωής, που προέβλεπε
ο νόµος και που είχε διορίσει ο προηγούµενος Υπουργός Οικο-
νοµικών. Σας διαβεβαιώνω ότι ο επόπτης απελπισµένος διότι διο-
ρίστηκε, χωρίς κανένας ουσιαστικά να του προσδιορίσει ποιος

είναι ο ρόλος και τα καθήκοντά του, χωρίς να έχει καµµία αρµο-
διότητα, βρέθηκε αντιµέτωπος µε χιλιάδες ασφαλισµένους, οι
οποίοι του υπέβαλαν ερωτήµατα για το πότε θα πληρωθούν. Και
όλα αυτά, όχι µέσα από µία υπουργική απόφαση, που όριζε ο
νόµος ότι έπρεπε να είχε εκδοθεί, αλλά µέσα από δελτία Τύπου.
∆ηλαδή, ουσιαστικά ασκούσαν πολιτική µέσα από δελτία Τύπου,
διότι θα θυµόσαστε πολύ καλά, κύριε συνάδελφε, ότι όλα αυτά
έγιναν δύο εβδοµάδες πριν από τις εκλογές.

Η νέα Κυβέρνηση προσπάθησε από την πρώτη στιγµή να δια-
πιστώσει πού ακριβώς βρίσκονται τα κενά και οι παραλείψεις της
προηγούµενης πολιτικής ηγεσίας και σας δηλώνω κατηγορηµα-
τικά ότι δεν είµαστε διατεθειµένοι να προχωρήσουµε στην υιο-
θέτηση µιας νοµοθεσίας, η οποία έρχεται σε σύγκρουση µε το
Κοινοτικό ∆ίκαιο.

Αυτό το οποίο σας λέω –και θα επανέλθω στη δευτερολογία
µου- είναι το εξής. Σε ό,τι αφορά το γενικότερο πλαίσιο της λει-
τουργίας της αγοράς, εµείς έχουµε συγκεκριµένες σκέψεις, τις
οποίες θα µετουσιώσουµε σε πολιτική πράξη, αφού βέβαια
πρώτα συζητήσουµε και µε τους παράγοντες της αγοράς. Σε
ό,τι, όµως, αφορά το συγκεκριµένο πρόβληµα, δηλαδή αυτό των
ασφαλισµένων µε χαρτοφυλάκιο ζωής της εταιρείας, της οποίας
η άδεια ανακλήθηκε, υπογράφω εντός των ηµερών, ενδεχοµέ-
νως και αύριο –έχει έρθει ήδη από την ΕΠΕΙΑ και περιµένω να
συνταχθεί και να µετατραπεί σε κείµενο- υπουργική απόφαση και
µε αυτήν θα ενεργοποιήσω τον επόπτη χαρτοφυλακίου ζωής, ο
οποίος θα µπορέσει να προσλάβει το αναγκαίο προσωπικό, για
να προχωρήσει στην αξιολόγηση και διαχείριση του χαρτοφυλα-
κίου ζωής και να καλύψει τις λοιπές λειτουργικές ανάγκες της
εταιρείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πρώτον, θέλω να πω ότι όντως έχω ενδιαφερθεί, κύριε Πρόε-

δρε, και για τους εργαζόµενους και µάλιστα µε προηγούµενη επί-
καιρη ερώτηση, την οποία απήντησε ο παρών Υφυπουργός, µε
την οποία θα έλεγα ότι το ζήτηµα αυτό κάπως έχει τακτοποιηθεί.
Ίσως να πήραν, αν θυµάµαι καλά και τις ηµεροµηνίες, και την
πρώτη δόση από τα δεδουλευµένα τους περίπου τώρα.

Όµως, εδώ η απάντηση που µου δίνετε είναι ανησυχητική. Και
είναι ανησυχητική, γιατί, για να πω την αλήθεια, εγώ στο µυαλό
µου είχα τις πρόνοιες του ν.3790. Και οι πρόνοιες του ν.3790 στο
άρθρο 17 έλεγαν ότι µε υπουργική απόφαση χορηγείται εγγύηση
του ελληνικού δηµοσίου ή, σε περίπτωση µη ανεύρεσης του ανα-
δόχου, εγγύηση υπέρ των ασφαλισµένων µέχρι του ορίου ενός
συγκεκριµένου ανοίγµατος, το οποίο προσδιορίζεται στο νόµο.

Όµως, κυρία Πρόεδρε, εάν εδώ η θέση της Κυβέρνησης είναι
ότι αυτό αντιβαίνει στην κοινοτική νοµοθεσία, τότε αυτό σηµαίνει
ότι δεν υπάρχει τέτοια εγγύηση και δεν προτίθεται το ελληνικό
δηµόσιο να χορηγήσει τέτοια εγγύηση. Αυτό, όµως, θα µου επι-
τρέψετε να σας πω, γεννά ένα τεράστιο ζήτηµα. Εδώ υπάρχουν
άνθρωποι οι οποίοι έχουν κάνει ασφαλιστήρια συµβόλαια, νοσο-
κοµειακά, υγείας, παραδείγµατος χάριν, τη στιγµή που ήσαν υγι-
είς, ακριβώς για το ενδεχόµενο που θα νοσήσουν. Νόσησαν,
καρκινοπαθείς µε εξαιρετικά δαπανηρές ανάγκες νοσηλείας και
τώρα δεν καλύπτονται. Υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι έχουν κάνει
ασφάλειες ζωής, που έχουν δώσει πολλά χρήµατα, γιατί έχουν
τρέξει χρόνια που πληρώνουν αυτές τις ασφάλειες ζωής, και σή-
µερα υπάρχει κίνδυνος για τα χρήµατά τους.

Θα ήθελα να πω εδώ και κάτι άλλο. Με τις ασφάλειες ζωής συ-
νήθως συµβαίνει το εξής. Αυτές ως ασφαλιστικά προϊόντα συν-
δέονται και µε άλλα επενδυτικά προϊόντα, που τελικώς ήσαν
σχεδόν υποχρεωµένοι να τα κάνουν, διότι για να κάνουν την
ασφάλεια ζωής, έπρεπε να αγοράσουν και το συγκεκριµένο επεν-
δυτικό προϊόν, το οποίο τους έδινε η ασφαλιστική εταιρεία. Έδω-
σαν χρήµατα και σήµερα δεν υπάρχει τίποτα.

Και βεβαίως αντιλαµβάνεσθε και την πίεση των διαµεσολαβη-
τών, που είναι οι άνθρωποι που έχουν τη διαπροσωπική επαφή µε
τον ασφαλισµένο, καθώς πηγαίνουν πλέον οι ασφαλισµένοι σε
αυτόν το διαµεσολαβητή, που συχνά ήταν υποχρεωµένος από
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την εταιρεία να έχει αποκλειστική σχέση απασχόλησης µε αυ-
τούς, να ακούν αυτά τα παράπονα. Εδώ εφόσον συνοµολογεί η
ελληνική Κυβέρνηση ότι η εποπτεία υπήρξε αργή και συχνά ανα-
ποτελεσµατική, θα µου επιτρέψετε να πω ότι πρέπει να υπάρξει
κάποια ρύθµιση. ∆εν γίνεται αυτό να το αφήσουµε έτσι. Είναι
πολύ µεγάλο, αφορά χιλιάδες ασφαλισµένους. Και εγώ αντιλαµ-
βάνοµαι ότι µπορεί να υπάρχουν αβελτηρίες που να βαρύνουν
την προηγούµενη κυβέρνηση ή τις προηγούµενες διοικήσεις.
Αντιλαµβάνεσθε, όµως, ότι αυτό είναι ελάχιστα παρήγορο για
τους ασφαλισµένους και τους διαµεσολαβητές.

Στο πλαίσια δε της συνέχειας της διοικήσεως, θα µου επιτρέ-
ψετε να πω ότι περιµένω στη δευτερολογία του ο κύριος Υπουρ-
γός να πει κάτι συγκεκριµένο για το πώς θα αντιµετωπίσουµε, ως
πολιτεία πλέον, αυτό το πολύ µεγάλο και οξύ πρόβληµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ τον κύριο συ-
νάδελφο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ, κυρία Πρόεδρε.
Καίτοι επικαλέσθηκα τις νοµικές σας γνώσεις, δεν είµαι σί-

γουρος εάν τελικά η δική σας άποψη είναι ότι υφίσταται πρό-
βληµα µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο ή όχι. Παρ’ όλα αυτά θέλω να σας
διαβεβαιώσω, κύριε συνάδελφε, καίτοι δεν είµαι νοµικός αλλά οι-
κονοµολόγος, ότι έχω πολλές επιφυλάξεις από µία πρώτη ανά-
γνωση για το ποια ήταν ακριβώς η πρόνοια του νοµοθέτη.

∆ιαβάζω: «Μερική ή ολική µεταβίβαση των ως άνω χαρτοφυ-
λακίων ζωής επιτρέπεται µε επιµέλεια του ως άνω επόπτη, διε-
νεργείται δε, µετά από απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και
Οικονοµικών, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως κατόπιν πρότασης της ΕΠΕΙΑ κατά παρέκκλιση των οριζο-
µένων στα άρθρα 3 παράγραφος 6 και 59 του παρόντος
διατάγµατος». Παρακάτω συνεχίζει: «Με απόφαση του ανωτέρω
Υπουργού, κατόπιν πρότασης της ΕΠΕΙΑ, η οποία καθορίζει το
συνολικό άνοιγµα των ως άνω χαρτοφυλακίων, δύναται να πα-
ρέχεται υπό προϋποθέσεις υπέρ της αναδόχου ασφαλιστικής
επιχείρησης εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου».

Όπως αντιλαµβάνεσθε, κύριε συνάδελφε, εδώ πέρα έχουµε
µία εσπευσµένη πολιτική πρωτοβουλία, παραµονές εκλογών,
γιατί ουσιαστικά το κλίµα εκείνη την περίοδο που πέρασε η συ-
γκεκριµένη νοµοθετική ρύθµιση εξώθησε την Κυβέρνηση να κα-
λύψει ένα κενό. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι σε άλλες χώρες για τον
κλάδο το συγκεκριµένο λειτουργούν, κύριε συνάδελφε, εγγυη-
τικά κεφάλαια. Η ελληνική πολιτεία όλα αυτά τα χρόνια δεν φρό-
ντισε να προχωρήσει στη δηµιουργία ενός εγγυητικού
κεφαλαίου.

Προηγουµένως, όταν αναφέρθηκα στην εποπτική αρχή και
χρησιµοποίησα την έκφραση «αργή», το «αργός» αφορούσε τη
διαδικασία διαµόρφωσης του θεσµικού πλαισίου για την επο-
πτεία. Όταν αναφέρθηκα στο είδος της εποπτείας που είχαµε,
βεβαίως και ήταν πληµµελής.

Εκείνο, λοιπόν, το οποίο λέω σήµερα είναι το εξής: Πρώτον,
µε την υπογραφή της υπουργικής απόφασης την οποία, όπως
γνωρίζετε, δεν τη συντάσσω εγώ, αλλά η ΕΠΕΙΑ την ετοιµάζει και
ο Υπουργός την υπογράφει, φροντίζω πρώτα-πρώτα να ξεχωρι-
στεί το χαρτοφυλάκιο ζωής, όπως προβλέπει ο νόµος, για να
µπορέσουµε να δούµε ποια ήταν τελικά τα συγκεκριµένα συµ-
βόλαια και ποια είναι τα ελλείµµατα. Ταυτόχρονα, όµως, προ-
σπαθώ να δώσω µία λύση στο συγκεκριµένο πρόβληµα. ∆εν
µπορώ να είµαι πιο συγκεκριµένος, διότι στην περίπτωση αυτή
υπάρχουν πάρα πολλοί παράγοντες, τους οποίους θα ήθελα να
συζητήσω µε τους άµεσα εµπλεκόµενους, που θεωρώ ότι στη
συγκεκριµένη περίπτωση είναι και οι υπόλοιπες ασφαλιστικές
εταιρείες του κλάδου. Όταν θα έχω έτοιµη µία συνολική ρύθµιση,
τότε θα είµαι στη διάθεσή σας για να σας ενηµερώσω για το ποια
πραγµατικά θα είναι η λύση που θα δοθεί στο πρόβληµα.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, τον κύριο

Υφυπουργό.
Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 221/8-12-2009 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπαδηµούλη προς τους

Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και
Οικονοµικών, σχετικά µε την πορεία απορρόφησης του ΕΣΠΑ, τη
στήριξη των δηµοσίων επενδύσεων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Σύµφωνα µε πρόσφατα στοιχεία των αρµόδιων κοινοτικών

υπηρεσιών, η συνολική απορρόφηση του ΕΣΠΑ 2007-2013, τρία
χρόνια µετά την έναρξή του, ανέρχεται µόλις στο επικίνδυνα χα-
µηλό 3,08% (800 εκατ. από το σύνολο των 26,2 δις. ευρώ).

Οι καθυστερήσεις οφείλονται κατά κύριο λόγο α) στον ανε-
παρκή και καθυστερηµένο σχεδιασµό και ωρίµανση των έργων,
β) στη γραφειοκρατία και το ανεπαρκές ισχύον νοµικό πλαίσιο
και γ) στο ανεπαρκές πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων.

Η Κυβέρνηση έχει εξαγγείλει τη λήψη σηµαντικών πρωτοβου-
λιών για την ανάπτυξη, µέσω ενός αναµορφωµένου και απλο-
ποιηµένου ΕΣΠΑ, παραγωγικών αναδιαρθρώσεων και νέων
επενδύσεων για στήριξη της απασχόλησης και των ανέργων, την
περιφερειακή ανάπτυξη σε ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, περι-
βάλλον, υγεία, πολιτισµό, ηλεκτρονική διακυβέρνηση και καινο-
τοµία.

Ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
Ποιες πρωτοβουλίες σκοπεύει να αναλάβει και ποιο είναι το

χρονοδιάγραµµα για την προώθηση της αναµόρφωσης του νο-
µικού πλαισίου του ΕΣΠΑ και τη µείωση της γραφειοκρατίας για
να επιταχυνθεί η υλοποίηση των προγραµµάτων;

Πώς εντάσσονται αυτές οι πρωτοβουλίες στο πλαίσιο του προ-
ϋπολογισµού του 2010; Ποιοι οι ποσοτικοί στόχοι απορρόφησης
που θεωρούνται ως ικανοποιητικός στόχος για την Κυβέρνηση,
τα προσεχή χρόνια;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη θα
απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµίας Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας ο κ. Σταύρος Αρναουτάκης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κυρία Πρόεδρε, αγαπητέ συνά-
δελφε, πράγµατι όπως περιγράφετε στην ερώτησή σας η πορεία
απορρόφησης του ΕΣΠΑ δεν είναι αυτή που θα έπρεπε να είναι.
Μάλιστα θα µπορούσε να πει κανείς ότι είναι χειρότερη απ’ αυτή
που περιµέναµε. Και µιλάµε για έναν τοµέα όπως η αξιοποίηση
των κοινοτικών κονδυλίων, όπου δεδοµένης της δύσκολης συ-
γκυρίας θα έπρεπε να είναι ο βασικός πυλώνας ανάπτυξης της
χώρας.

Εµείς στο Υπουργείο µας πήραµε συγκεκριµένες αποφάσεις
και πρωτοβουλίες, ώστε να αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατα τα
οποία αφορούσαν τη µεγάλη καθυστέρηση υλοποίησης του
ΕΣΠΑ. Αρχικά να αντιµετωπίσουµε έναν πολύπλοκο, γραφειο-
κρατικό και συγκεντρωτικό επιχειρησιακό σχεδιασµό του ΕΣΠΑ,
που επιλέχθηκε κατά την προηγούµενη περίοδο µε αποτέλεσµα
την έλλειψη αποτελεσµατικότητας στην υλοποίηση και στην
απορρόφησή του.

Για να µιλήσουµε πιο συγκεκριµένα, στο ήδη σύνθετο και απαι-
τητικό πλαίσιο που θέτουν οι κοινοτικοί κανονισµοί προστέθηκε
και ένα νοµοθετικό πλαίσιο, ο ν.3614, που προβλέπει τη σύσταση
πολλών νέων φορέων, όπως ενδιάµεσοι φορείς διαχείρισης, όρ-
γανα συντονισµού πολιτικών, ειδικές υπηρεσίες εφαρµογής,
ανώνυµες εταιρείες. Η σύσταση και λειτουργία των φορέων
αυτών οδήγησε σε µια πολυδιάσπαση της διαχείρισης, η οποία
σε συνδυασµό µε την αδυναµία εξειδίκευσης των επί µέρους πο-
λιτικών και προτεραιοτήτων από τα Υπουργεία, κατέληξε σε ση-
µαντικές καθυστερήσεις στην ενεργοποίηση των επιχειρησιακών
και περιφερειακών προγραµµάτων.

Ενδεικτικά να αναφέρω οι ενισχύσεις, οι επιχειρήσεις στο πλαί-
σιο του ΕΣΠΑ χορηγούνται αυτή τη στιγµή από επτά φορείς, ενώ
χρειάστηκαν εκατόν σαράντα κοινές υπουργικές αποφάσεις για
να απορροφηθεί το 3,07% του όλου προϋπολογισµού. Απέναντι
σ’ αυτήν την κατάσταση αποφασίσαµε την τροποποίηση του
νόµου και αυτή τη στιγµή προχωρούµε στην αποκέντρωση, απλο-
ποίηση και ενίσχυση των περιφερειακών διαχειριστικών αρχών,
όπως επίσης κατάργηση των δεκατριών αναπτυξιακών εταιρειών
και τη «Νοµός Α.Ε.», ούτως ώστε να µπορέσουµε την επόµενη
περίοδο να έχουµε αυτήν την απλοποίηση και να έχουµε την
απορρόφηση την οποία πρέπει.
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Επίσης, έχουµε υπολογίσει 10,3 δισεκατοµµύρια από το Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων το 2010 που θα µπορέσουµε να
απορροφήσουµε. Από τα χρήµατα αυτά τα 6,95 δισεκατοµµύρια
είναι κοινοτικοί πόροι και 3,5 δισεκατοµµύρια από εθνικούς πό-
ρους. Και επειδή θεωρούµε ότι κάθε µέρα που περνά είναι κρί-
σιµη θέλουµε να έχουµε τη µεγαλύτερη δυνατή απορρόφηση,
ούτως ώστε να έχουµε ανάπτυξη και ειδικά ανάπτυξη στην ελ-
ληνική περιφέρεια που είναι ο στόχος της Κυβέρνησής µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υφυπουργό.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµού-

λης.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε

πόσο σας εκτιµώ προσωπικά, αλλά δεν είναι δυνατόν δυόµισι
µήνες µετά την ανάληψη της Κυβέρνησης από το ΠΑΣΟΚ να τη
βγάζετε καθαρή, µιλώντας απλώς για τις τεράστιες, τις εγκλη-
µατικές ευθύνες της προηγούµενης κυβέρνησης, η οποία µαυ-
ρίστηκε γι’ αυτό στις προηγούµενες εκλογές.

Ναι, για το 3% είναι 100% υπεύθυνη η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας. Η ερώτηση όµως που σας έθεσα, ζητώντας συ-
γκεκριµένες απαντήσεις -και λυπάµαι αλλά δεν τις πήρα- είναι τι
σκοπεύετε να κάνετε εσείς για να τρέξετε µε διπλάσια, µε τρι-
πλάσια ταχύτητα προκειµένου να µη χαθούν αυτοί οι πόροι, που
είναι 26.000.000.000 ευρώ, µέχρι το 2013, να τρέξει χρήµα στην
αγορά, έτσι ώστε να δηµιουργηθούν χιλιάδες θέσεις εργασίας
και να µη µείνουµε µε εκρηκτική ανεργία και µε µισοτελειωµένα
έργα, όπως σας προειδοποίησε ο κ. Πονσέ, κορυφαίο στέλεχος
της Κοµισιόν, που ήρθε πριν λίγες ηµέρες εδώ.

Υπάρχει µια λαϊκή παροιµία που λέει «ο χρόνος είναι χρήµα».
Ο Πρωθυπουργός της Κυβέρνησής σας λέει ότι η χώρα είναι
στην εντατική και η Κυβέρνηση ασχολείται µε το να κάνει ιατρικά
συµβούλια για το πώς να αντιµετωπίσει το πρόβληµα. Με τον
ασθενή δεν ασχολείται όµως.

Κύριε Υπουργέ, µετά από δυόµισι µήνες δεν έχετε ορίσει καν
τον αρµόδιο γενικό γραµµατέα για τη διαχείριση του ΕΣΠΑ, το
γραµµατέα που ασχολείται µε την ανάπτυξη για τα συγχρηµα-
τοδοτούµενα έργα. Μόλις πριν λίγες ηµέρες διορίσατε τους πε-
ριφερειάρχες. Είναι το κλειδί για την απορρόφηση του ΕΣΠΑ,
καθώς τα 2/3 του ΕΣΠΑ είναι στα περιφερειακά προγράµµατα.
Και το επιχείρηµα ότι κάνατε διαβούλευση και αξιολογούσατε τα
βιογραφικά των περιφερειαρχών από το internet δεν στέκει, διότι
όλοι συνοµολόγησαν ότι και οι δεκατρείς περιφερειάρχες είναι
γνωστά κοµµατικά στελέχη του ΠΑΣΟΚ, πρώην Βουλευτές κ.λπ.

Σας ερωτώ λοιπόν: Πότε θα κάνετε την αναµόρφωση των κα-
τευθύνσεων του ΕΣΠΑ; Πότε; Σε πόσο καιρό; Σε πόσο καιρό θα
διορίσετε γενικό γραµµατέα; Πότε θα ενηµερώσετε και θα επι-
µορφώσετε τους περιφερειάρχες για να τρέξουν τα έργα; Πότε
θα επιταχύνετε τις µελέτες για να ωριµάσουν τα έργα; Πότε θα
κάνετε τη διοικητική απλούστευση για να µην πνίγονται αυτά τα
έργα από τη γραφειοκρατία; Γιατί αν δεν τα κάνετε αυτά και
απλώς λέτε ότι φταίνε οι προηγούµενοι, τότε ο στόχος που έχετε
θέσει για 10 δισ. ευρώ στο τέλος του 2010 θα µείνει και αυτός
στα χαρτιά.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, µε όλη την εκτίµηση που σας έχω,
στη δευτερολογία σας να µη µου διαβάσετε το χαρτί που σας
ετοίµασαν οι υπηρεσίες, αλλά να µου απαντήσετε συγκεκριµένα.
Πότε ο γενικός γραµµατέας; Πότε η αναµόρφωση; Πότε η
απλούστευση και πώς θα επιταχύνετε την απορρόφηση αυτών
των κονδυλίων, δηµιουργώντας χιλιάδες θέσεις εργασίας, δίνο-
ντας µία ώθηση στην ανάπτυξη της οικονοµίας που βρίσκεται
εδώ και καιρό σε ύφεση και δίνοντας και ένα σήµα στην περιφέ-
ρεια ότι επιτέλους κάποια έργα θα τρέξουν εκεί για να δηµιουρ-
γήσουν και υποδοµές και δουλειές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-

παδηµούλη. Κύριε Υπουργέ, µε τις γνωστές σας ευαισθησίες
στην περιφερειακή ανάπτυξη και τις γνώσεις σας, δώστε αυτές
τις συγκεκριµένες απαντήσεις.

Έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα απαντήσω εκτός κειµένου, αγαπητέ συνάδελφε. Γνωρίζετε

και εσείς την εκτίµηση στο πρόσωπό σας, τη δική µου εκτίµηση,
γιατί µαζί έχουµε υπηρετήσει στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και
γνωρίζω τους αγώνες που είχατε κάνει µέσα στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο.

Όµως, να πω το εξής: δυόµισι µήνες το Υπουργείο δουλεύει,
δυόµισι µήνες καθηµερινά µαζί µε την Υπουργό µας, κ. Κατσέλη,
δουλεύουµε µαζί µε τις υπηρεσίες, ούτως ώστε να δούµε πώς
θα κάνουµε πράξη το όραµα που ο Πρωθυπουργός της χώρας,
ο κ. Γιώργος Παπανδρέου, έχει βάλει για περιφερειακή ανά-
πτυξη.

Θα σας πω ότι µέσα στον Ιανουάριο θα έχουµε κάνει την τρο-
ποποίηση του νόµου για το ΕΣΠΑ. ∆εν θα µπορούσαµε όµως να
πάµε σε καµµία τροποποίηση εάν προηγουµένως δεν είχαµε
ακούσει τις υπηρεσίες. Έχουµε ήδη καλέσει όλες τις διαχειρι-
στικές αρχές των περιφερειών στην Αθήνα και συζητήσαµε µαζί
τους. Πήραµε τις εισηγήσεις για το πώς βλέπουν την τροποποί-
ηση, δηλαδή για το πώς πρέπει να γίνει και θα είµαστε πανέτοι-
µοι µέσα στο Γενάρη.

Παράλληλα όµως, πρέπει να πω -και αυτό είναι ένα έλλειµµα
της ελληνικής πολιτείας- ότι σήµερα δεν υπάρχουν µελέτες για
ώριµα έργα, όπως απαιτεί η Ευρωπαϊκή Ένωση, ούτως ώστε να
µπορούν να δηµοπρατηθούν και περαιτέρω υλοποιηθούν. Και γι’
αυτό πρέπει να δούµε µε εγρήγορση πώς ωριµάζουν αυτές οι
µελέτες.

Πρέπει να γνωρίζετε ότι µέσα από το Υπουργείο µας, µέσα
από τη ΜΟ∆ έχουµε είκοσι στελέχη που θα οργώσουν όλη την
Ελλάδα, όποια περιφέρεια έχει πρόβληµα, ειδικά τα νησιά µας -
περιοχές µειονεκτικές- για να ωριµάσουν σε µικρούς δήµους όλα
εκείνα τα έργα για να µπορούµε να πούµε στο πρώτο εξάµηνο ότι
έχουµε δηµοπρατήσει και έχουµε βγάλει τις προκηρύξεις εκεί-
νες που πραγµατικά θα προσφέρουν τόσο την ανάπτυξη όσο και
θέσεις δουλειάς στην ελληνική περιφέρεια, όπως αναφέρεται.

Επίσης πρέπει να πω ότι είµαστε υπερήφανοι για τη διαδικασία
που ο Πρόεδρός µας έχει επιλέξει για να έχουµε τους γενικούς
γραµµατείς και τους περιφερειάρχες. Και να είστε σίγουρος,
αγαπητέ φίλε ∆ηµήτρη Παπαδηµούλη, ότι θα «τρέξουµε» το
ΕΣΠΑ, ότι θα οργώσουµε την ελληνική περιφέρεια, ούτως ώστε
να δώσουµε πραγµατικά αυτή την ανάπτυξη που χρειάζεται η
χώρα, γιατί αυτό είναι το όραµα του Πρωθυπουργού µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

συνάδελφο.
Η πρώτη µε αριθµό 201/7-12-2009 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-

ρου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος κ. Κωνσταντίνας Γιαννακοπούλου προς την Υπουργό
Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
επίλυση του στεγαστικού προβλήµατος του 8ου ∆ηµοτικού Κα-
λαµάτας κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της Υπουργού
και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 213/8-12-2009 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου προς τον Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την επίλυση των
προβληµάτων των εργαζοµένων της κατασκευαστικής εταιρείας
«ΕΡΚΑΤ» κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου κ. Μαυρίκου έχει ως
εξής:

«Ανάστατοι είναι οι εργαζόµενοι στην κατασκευαστική εταιρεία
«ΕΡΚΑΤ» και συγκεκριµένα στο έργο κατασκευής του Ερασίνειου
Ογκολογικού Νοσοκοµείου στο Κορωπί Αττικής λόγω της πολύ-
µηνης καθυστέρησης πληρωµής των δεδουλευµένων αποδοχών
τους.

Συγκεκριµένα, οι εργαζόµενοι παραµένουν απλήρωτοι έως και
τέσσερις µήνες, πράγµα που οδήγησε µεγάλο µέρος τους σε επί-
σχεση εργασίας, η οποία συνεχίζεται πάνω από ένα µήνα.

Η συγκεκριµένη επιχείρηση όχι µόνο δεν συµµορφώνεται µε
τις συµβατικές της υποχρεώσεις, αλλά δεν παραυρέθηκε και
στην τριµερή συνάντηση που όρισε η Επιθεώρηση Εργασίας
Παλλήνης, στην οποία κατέφυγαν οι εργαζόµενοι ζητώντας τα
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δεδουλευµένα τους.
Ταυτόχρονα, στο ίδιο έργο δεν υλοποιούνται οι εργοδοτικές

υποχρεώσεις και όσον αφορά την ασφάλιση των εργαζοµένων,
αλλά και την εφαρµογή των Συλλογικών Συµβάσεων Εργασίας.
Σε αρκετούς από αυτούς, ιδιαίτερα σε αλλοδαπούς, δεν µπαί-
νουν καθόλου ένσηµα, ενώ σε άλλους µπαίνουν λιγότερα από
όσα αντιστοιχούν στις µέρες εργασίας. Οι Συλλογικές Συµβάσεις
Εργασίας παραβιάζονται σε µεγάλη έκταση, αποδίδοντας µι-
κρότερα µεροκάµατα από αυτά που προβλέπονται.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Σε ποιες ενέργειες θα προχωρήσει προκειµένου να πληρω-

θούν άµεσα οι εργαζόµενοι, να µην επαναληφθεί στο εξής µια
τέτοια πρακτική και να συµµορφωθεί η εταιρεία σε όλες τις οι-
κονοµικές και ασφαλιστικές της υποχρεώσεις έναντι των εργα-
ζοµένων και των ασφαλιστικών τους οργανισµών;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος κ. Γεώργιο Μαυρίκο θα απαντήσει ο Υφυπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, η εν λόγω εταιρεία απασχόλησε τις Υπηρε-

σίες του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας από τις αρχές του
χρόνου, από τις αρχές του 2009 δηλαδή, και µέχρι το Μάρτη
είχαν προσέλθει τριάντα εργαζόµενοι στις Υπηρεσίες για να κα-
ταγγείλουν την εταιρεία για µη καταβολή δεδουλευµένων. Τα
προβλήµατα εκείνης της περιόδου αντιµετωπίστηκαν µε τη δια-
δικασία επίλυσης εργατικών διαφορών και φαίνεται ότι δεν
υπήρξε κανένα πρόβληµα, τουλάχιστον για εκείνη την περίοδο,
για τους επόµενους µήνες.

Για να έρθω στο σήµερα, στις 9 Νοεµβρίου το συνδικάτο οι-
κοδόµων και εργαζοµένων στις κατασκευές έκανε καταγγελία
στην Επιθεώρηση Εργασίας και ταυτόχρονα προχώρησε σε επί-
σχεση εργασίας στην εταιρεία. Στις 18/11 το ίδιο συνδικάτο ζή-
τησε τη διενέργεια τριµερούς συνεργασίας, προκειµένου να
υπάρξει λύση στο πρόβληµα και στην καταβολή των δεδουλευ-
µένων που αφορούσαν την περίοδο από τον Αύγουστο µέχρι και
τον Οκτώβρη του 2009.

Στις 30/11 συζητήθηκε το αίτηµα, χωρίς να παρουσιαστεί εκ-
πρόσωπος της εταιρείας και η Επιθεώρηση Εργασίας, όπως είχε
υποχρέωση, διαβίβασε µηνυτήρια αναφορά στον Εισαγγελέα
Πληµµελειοδικών.

Ταυτόχρονα, η Επιθεώρηση Εργασίας –κι όταν λέω «ταυτό-
χρονα» εννοώ πέντε µέρες µετά- διενήργησε επιτόπιο έλεγχο και
βρέθηκαν στην εταιρεία είκοσι εργαζόµενοι που τελούσαν σε κα-
θεστώς επίσχεσης εργασίας.

Όπως προέκυψε από τον επιτόπιο έλεγχο, υπήρχαν διαφορές
οικονοµικού χαρακτήρα µεταξύ της εταιρείας, της «ΕΡΚΑΤ» και
του κυρίου του έργου που ήταν το Ερασίνειο Ογκολογικό Κέ-
ντρο. Τις τελευταίες ηµέρες, όπως µας ενηµέρωσαν, διευθετή-
θηκαν αυτές οι διαφορές και µέχρι αύριο –µέχρι τις 15
∆εκεµβρίου, δηλαδή- η εταιρεία θα καταβάλει τα δεδουλευµένα,
όπως προφορικά υποσχέθηκε στην Επιθεώρηση Εργασίας.

Παρακολουθούµε το θέµα στενά. Εάν η εταιρεία δεν ανταπο-
κριθεί στις υποχρεώσεις της και πάλι θα επανέλθουµε στην κα-
τεύθυνση του να διασφαλιστούν απόλυτα τα δικαιώµατα των
εργαζοµένων, τόσο για τα δεδουλευµένα όσο βέβαια και για τα
άλλα εργασιακά τους δικαιώµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Κουτρουµάνη.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος Ελλάδας κ. Γεώργιος Μαυρίκος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η κατασκευαστική επιχείρηση «ΕΡΚΑΤ» έχει

απασχολήσει κατ’ επανάληψη το Συνδικάτο Οικοδόµων –και από-
λυτα δικαιολογηµένα- επειδή πραγµατικά µεθοδευµένα και κατ’
επανάληψη παραβιάζει και την εργατική νοµοθεσία και κατα-
στρατηγεί τα δικαιώµατα των εργαζοµένων.

Η συγκεκριµένη επιχείρηση, αυτή η κατασκευαστική εταιρεία
βεβαίως έχει αυτό το έργο στο Ογκολογικό του Κορωπίου, αλλά

δεν είναι το µοναδικό. Ούτε είναι και οι µόνοι εργάτες αυτοί που
δουλεύουν εδώ των οποίων παραβιάζει τα εργατικά δικαιώµατα.
Έχει αναλάβει ένα έργο στο αεροδρόµιο του Ηρακλείου Κρήτης
και ένα µέρος της οδού µέχρι τη Σητεία. Στην περιοχή εκείνη πριν
από ένα χρόνο, την άνοιξη του 2008 υπήρξε θανατηφόρο εργα-
τικό ατύχηµα.

Ακόµα η επιχείρηση αυτή αφήνει απλήρωτους όχι µονάχα τους
οικονοµικούς µετανάστες, αυτούς που αναφέρατε εσείς αλλά και
τους µηχανικούς. Συνολικότερα περίπου εκατό οικογένειες είναι
απλήρωτες από την εργοδοσία εδώ και τέσσερις µήνες.

Είναι χαρακτηριστικό το ότι προκλητικά αρνείται να παρου-
σιαστεί στην Επιθεώρηση Εργασίας, αγνοεί τους ελέγχους,
αγνοεί ό,τι καθορίζει η εργατική νοµοθεσία και από αυτή την
άποψη επιχειρεί να διαµορφώσει ένα εργασιακό τοπίο και στο
Κορωπί και στο Ηράκλειο της Κρήτης που θυµίζει σεληνιακό
τοπίο.

Ταυτόχρονα και στον ασφαλιστικό τοµέα παραβιάζει τα ασφα-
λιστικά δικαιώµατα. Είναι χαρακτηριστικό ότι οι οικονοµικοί µε-
τανάστες, αλλά και οι Έλληνες εργαζόµενοι που δουλεύουν
είκοσι πέντε µέρες, δεν τους ασφαλίζει για είκοσι πέντε µέρες,
αλλά για πολύ λιγότερες. Ακόµα τους εργολάβους τους οποίους
απασχολεί και οι οποίοι µε τη σειρά τους έχουν άλλους εργαζό-
µενους, αρνείται να τους πληρώσει και µε τη σειρά τους οι ίδιοι
αυτοί οι εργολάβοι δεν εξοφλούν τις υποχρεώσεις τους απένα-
ντι στους εργαζόµενους.

Εµείς, σαν Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, το ταξικό συνδικα-
λιστικό κίνηµα, το Συνδικάτο Οικοδόµων, το ΠΑΜΕ κ.λπ., έχουµε
κάνει ό,τι έπρεπε να κάνουµε και ό,τι είµαστε υποχρεωµένοι να
κάνουµε. Και τους οργανώσαµε και προχωράνε σε επίσχεση ερ-
γασίας και στο Υπουργείο ήρθαµε για να συζητήσουµε και στην
Επιθεώρηση Εργασίας πήγαµε και µηνυτήρια αναφορά έχουµε
ζητήσει για να γίνει και προσπαθούµε να συµµετέχουν δραστή-
ρια στην απεργία που έχουν κηρύξει τα ταξικά συνδικάτα για τις
17 ∆εκέµβρη.

Το ερώτηµα είναι η Κυβέρνηση τι κάνει -όχι µε λόγια, αλλά µε
έργα- προκειµένου, πρώτον, να πληρωθούν. Μέχρι προχθές, εν
όψει της συζήτησης της ερώτησης που είχαµε καταθέσει για σή-
µερα, µας έλεγαν ότι σήµερα θα εξοφληθούν. Σήµερα εγώ είχα
επικοινωνήσει µε εργαζοµένους και διαβεβαίωνε ότι µέχρι το µε-
σηµέρι θα εξοφληθούν. Τώρα µας λέτε αύριο. Τα λόγια της επι-
χείρησης για µας είναι λόγια του αέρα.

∆εύτερον, θα εφαρµοστούν οι συλλογικές συµβάσεις; Θα
ασφαλίζονται οι εργαζόµενοι, όπως πρέπει να ασφαλίζονται;

Και ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι θέλουµε να
υπογραµµίσουµε µε την ευκαιρία αυτής της συζήτησης εδώ ότι
δεν είναι µονάχα η ΕΡΚΑΤ που καταστρατηγεί αυτή την περίοδο
και επιτίθεται στα εργατικά δικαιώµατα.

Γνωρίζουµε ότι σε περίοδο οικονοµικής κρίσης του καπιταλι-
σµού η εργοδοσία και το κεφάλαιο γίνονται ακόµα πιο επιθετικά,
ακόµα πιο αδίστακτα προκειµένου να εξασφαλίσουν ληστρικά
κέρδη. Και σε τίτλους, µονάχα, σας αναφέρω το εξής: Η «ELITE»,
γνωστό εργοστάσιο, διακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι στο δρόµο
απλήρωτοι και αυτοί επί µήνες. Στην Ελληνική Χαλυβουργία, εί-
κοσι τετράωρη απεργία σήµερα, δεκαέξι απολύσεις τις τελευ-
ταίες µέρες. Οκτακόσιοι ξενοδοχοϋπάλληλοι σε δέκα ξενοδοχεία
της Κέρκυρας απλήρωτοι, στο «CLUB MED». Γνωρίζετε, γιατί
πριν από δυο-τρεις µέρες είχαν έρθει στο Υπουργείο, συναντη-
θήκατε µαζί τους. ∆ιακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι στο ξενοδο-
χείο της Κω, από τους οποίους ο εργοδότης απαιτεί να πάρουν
το 30% των αποδοχών και να νιώθουν και ευχαριστηµένοι. Σε
τριάντα τρεις ειδικευµένοι γιατροί στο Νοσοκοµείο Παίδων «Αγία
Σοφία» χρωστούν εφηµερίες από τον Αύγουστο. Τι θα γίνει µε
αυτήν την κατάσταση;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Ζητάµε από την Κυβέρνηση, λοιπόν, σαφείς δεσµεύσεις για το

τι θα γίνει µε τα συγκεκριµένα ζητήµατα, τα συγκεκριµένα προ-
βλήµατα που πραγµατικά, εν όψει των εορτών, δικαιούνται οι ερ-
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γάτες και οι υπάλληλοι να έχουν τα δεδουλευµένα, να παίρνουν,
δηλαδή, τον ιδρώτα τους, προκειµένου να ζήσουν αυτοί και οι οι-
κογένειές τους σαν άνθρωποι, στοιχειωδώς τουλάχιστον, εν όψει
των εορτών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πολύ τον
κ. Μαυρίκο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, είναι κοινή διαπί-
στωση ότι η µη τήρηση της εργατικής ή ασφαλιστικής νοµοθε-
σίας είναι κάτι που δεν αφορά µια ή δυο ή τρεις επιχειρήσεις.
Είναι γεγονός ότι δεν τηρούνται οι νόµοι στη χώρα µας και είναι
κάτι που µας οδήγησε στο να προτάξουµε ως άµεση προτεραι-
ότητα την ανασύσταση του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας,
για να µπορούν να διενεργούνται οι έλεγχοι στις επιχειρήσεις το
ταχύτερο δυνατόν. Είναι αυτό που µας υποχρέωσε να θεωρή-
σουµε ως άµεση προτεραιότητα την ανασύσταση, την ενεργο-
ποίηση και την αποτελεσµατικότερη λειτουργία των
ασφαλιστικών ταµείων, έτσι ώστε να µπορούν να διασφαλιστούν
οι πόροι τους, να µπορέσουν και στο πεδίο αυτό να ελεγχθούν οι
επιχειρήσεις.

Ωστόσο, όπως γνωρίζετε, από την πρώτη µέρα που αναλάβαµε
τα καθήκοντά µας σε αυτό το Υπουργείο, εξετάζουµε άµεσα
κάθε καταγγελία που έχει να κάνει µε την καταστρατήγηση της
νοµοθεσίας από επιχειρήσεις. Έχουµε ανταποκριθεί σε όλα τα
αιτήµατα που έγιναν από σωµατεία, από εργατικά κέντρα, από
οµοσπονδίες, από άλλες οργανώσεις για την πραγµατοποίηση
των προβλεπόµενων από το νόµο τριµερών συµφιλιωτικών δια-
δικασιών, όπως λέγονται, προκειµένου να λυθούν προβλήµατα
για εργαζόµενους οι οποίοι ήταν απλήρωτοι, για εργαζόµενους
οι οποίοι είχαν προβλήµατα µε τις επιχειρήσεις.

Όπως γνωρίζετε, επίσης, το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης είναι ένα Υπουργείο που αντιµετωπίζει προβλή-
µατα καθηµερινότητας που αφορούν εργαζόµενους,
συνταξιούχους, ανέργους και γενικά, ανθρώπους που βρίσκο-
νται καθηµερινά στο κυνήγι, θα έλεγα, του µεροκάµατου και εί-

µαστε υποχρεωµένοι -και αυτό κάνουµε- είµαστε στην πρώτη
γραµµή, προκειµένου να καταφέρουµε να αντιµετωπίσουµε προ-
βλήµατα τα οποία βιώνει κάθε οικογένεια, κάθε πολίτης µε την
ίδια ευαισθησία που τα αντιµετωπίζετε και εσείς.

Από τους πρώτους µήνες της θητείας, πάντως, αυτής της Κυ-
βέρνησης -και αυτό νοµίζω ότι οφείλετε να το αναγνωρίσετε- οι
άνεργοι αντιµετωπίζονται ισότιµα και όχι µε τις πελατειακές λο-
γικές που αντιµετωπίζονταν µέχρι σήµερα από την προηγούµενη
κυβέρνηση. Από την πρώτη µέρα προσπαθούµε να διευρύνουµε
την προστασία για τους εργαζόµενους και την ενίσχυση για τους
ανέργους. Αυτή η πορεία µας θα είναι µια σταθερή πορεία, µε
µεγαλύτερη ένταση, µε µεγαλύτερη αποτελεσµατικότητα το επό-
µενο διάστηµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα
δύο µαθητές και µαθήτριες µε τέσσερις συνοδούς εκπαιδευτι-
κούς από το 1ο Γυµνάσιο Νεάπολης Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η πέµπτη µε αριθµό 220/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Ηρούς ∆ιώτη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αξιοποίηση
των λιγνιτικών κοιτασµάτων Ελασσόνας κ.λπ., δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος Υπουργού και διαγράφεται.

(Στο σηµείο αυτή την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτή-
σεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 5/4/26-11-2009 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κυ-
ρίων Ιωάννη Κοραντή, Αλέξανδρου Χρυσανθακόπουλου,
Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη, Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη,
Μαυρουδή Βορίδη, Κυριάκου Βελόπουλου, Αθανάσιου Πλεύρη,
Ηλία Πολατίδη, Αστέριου Ροντούλη, Άγγελου Κολοκοτρώνη, Βαί-
τση Αποστολάτου, Παύλου Μαρκάκη, Ουρανίας Παπανδρέου-
Παπαδάκη και Γεωργίας Αποστολάκη, προς τον Υπουργό
Εξωτερικών, σχετικά µε τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, την ΠΓ∆Μ,
το Κυπριακό.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής κ. Ιωάννης Κο-
ραντής.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο από του Βήµατος για
δέκα λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν ο Πρωθυπουργός παρου-

σίασε τις προγραµµατικές δηλώσεις του, χρησιµοποίησε δυόµισι
λεπτά ως χρόνο και διακόσιες ενενήντα τέσσερις λέξεις, για να
περιγράψει ολόκληρη την εξωτερική πολιτική της χώρας, όπως
την προδιέγραφε η Κυβέρνησή του.

Απ’ αυτήν την παρουσίαση είχαµε συγκρατήσει δύο κυρίως χα-
ρακτηριστικά: Πρώτον, ότι ο Πρωθυπουργός ξαναέπιανε το νήµα
της εξωτερικής πολιτικής από εκεί που το είχε αφήσει το Μάρτιο
του 2004 και, δεύτερον, ότι εκινείτο στο χώρο της εικονικής
πραγµατικότητας. Άλλωστε σας υπενθυµίζω ότι ο όρος «εικονική
πραγµατικότητα» ήταν αυτός τον οποίο ο κ. Παπανδρέου είχε ει-
σαγάγει στο πολιτικό λεξιλόγιο αυτού του τόπου πριν από µερικά
χρόνια.

Εντούτοις, η σκληρή πραγµατικότητα του τρέχοντος ∆εκεµ-
βρίου, του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου, ήρθε να δώσει µια εντελώς
διαφορετική εικόνα απ’ αυτήν την οποία προδιέγραφε ο Πρωθυ-
πουργός και που χαρακτηρίστηκε από µία εξαιρετικά δυσάρεστη
κατάσταση για τα εθνικά µας θέµατα. Ας δούµε, όµως, πού εί-
µαστε και τι έχουµε πάνω στο τραπέζι.

Ο Πρωθυπουργός παραµονές των εκλογών είχε υποσχεθεί ότι
θα µετέβαινε στην Κύπρο σε επίσηµη επίσκεψη –είναι αλήθεια-
την πρώτη µετά τις εκλογές. Τρεις µέρες µετά τις εκλογές πήγε
στην Κωνσταντινούπολη σε µια άτυπη συνάντηση –«άτυπη»
ασφαλώς, αλλά ουσιαστική- για συνοµιλίες µε τον κ. Ερντογάν,
στη συνέχεια των οποίων εκφράστηκε µε πολύ θερµά λόγια για
την Τουρκία, µιλώντας για τη στρατηγική επιλογή που αποτελεί
η ενταξιακή προοπτική της. «Πλήρης συµµόρφωση της Τουρ-
κίας» είπε «πλήρης ένταξη» κ.ο.κ.. Ενθουσιασµός στην Άγκυρα,
αµηχανία στην Κύπρο. ∆ίδονται κάποιες εξηγήσεις, αλλά παρ’
όλα αυτά δεν φάνηκε να σώζεται η κατάσταση.

Εκµεταλλεύεται την περίσταση ο Τούρκος Πρωθυπουργός,
αποστέλλει τη γνωστή επιστολή στον Πρωθυπουργό, όπου και
ζητά διαπραγµάτευση εφ’ όλης της ύλης: Αιγαίο, θέµατα µειο-
νοτήτων, ό,τι µπορούσε κανείς να φανταστεί. Η κλασική τουρ-
κική τακτική, το κλασικό τουρκικό παζάρι: «όλα πάνω στο
τραπέζι».

Έπρεπε να έρθει ο κ. Μπαγίς εδώ πέρα στην Αθήνα, για να
αποκαλύψει τα κύρια σηµεία της επιστολής, την οποία εξακο-
λουθεί ακόµη και σήµερα η Κυβέρνηση να κρατάει ως επτα-
σφράγιστο µυστικό. ∆όθηκαν –υποτίθεται- κάποιες προφορικές
απαντήσεις στον κ. Νταβούτογλου από τον Πρωθυπουργό και
τον Αναπληρωτή Υπουργό κ. ∆ρούτσα, αλλά ακόµη περιµένουµε
να µάθουµε εάν και πότε θα σταλεί διά της διπλωµατικής οδού η
απάντηση και αν αυτή, όπως έχει δεσµευτεί ο κ. ∆ρούτσας, θα
δοθεί στη δηµοσιότητα.

Όλα αυτά τα χρόνια νοµίζω ότι οι πολιτικές των κυβερνήσεων
και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ στα ελληνοτουρκικά,
αν είχαν ως στόχο τη µείωση της έντασης στο Αιγαίο, απέτυχαν,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παταγωδώς. Μετ’ επαίνων, θα µου
επιτρέψετε να πω.

Η ένταση στο Αιγαίο έχει λάβει πρωτόγνωρες διαστάσεις.

Βλέπω εδώ πέρα τα στοιχεία τα οποία µας έχουν δοθεί. Οι πα-
ραβιάσεις έχουν αυξηθεί κατά 20,9% το 2009 από το 2008 και
κατά 20,8% από το 2007, οι άνωθεν υπερπτήσεις –εννοείται κα-
τοικηµένων νησιών- κατά 88% το 2008, κατά 370% το 2006.
Αυτές είναι καταστάσεις τροµερές.

∆ιερωτώµαι: όλα αυτά δεν µπορούσαν να περιληφθούν ή να
αναφερθούν στα συµπεράσµατα του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου;

FRONTEX: Ενεργεί για λογαριασµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
∆εν βλέπω καµµία αναφορά στα συµπεράσµατα του Συµβουλίου.
Το casus belli δεν αναφέρεται, αλλά µιλάµε γενικά για αρχές
καλής γειτονίας. Σκάφη σταθµεύουν µέσα στα χωρικά ύδατα, Κα-
στελόριζο και Ρω, πολεµικά σκάφη.

Να µιλήσουµε για το CAOC της Λάρισας και για την αναδιάρ-
θρωση της στρατιωτικής δοµής του ΝΑΤΟ; Στη Θράκη το προ-
ξενείο της Κοµοτηνής έχει υπερβεί τα εσκαµµένα, αυτό είναι
γνωστό. Ο ίδιος ο Τούρκος Πρωθυπουργός ισχυρίζεται ότι συ-
ζήτησε µε τον Πρωθυπουργό κ. Παπανδρέου το θέµα του καθε-
στώτος των εκατόν τριάντα χιλιάδων «Τούρκων» στη Θράκη. Τα
ίδια επαναλαµβάνει στις 7 ∆εκεµβρίου µιλώντας µε τον Αµερι-
κανό Πρόεδρο κ. Οµπάµα. Η ελληνική Κυβέρνηση τα διαψεύδει,
αλλά δεν βλέπουµε καµµία κίνηση όσον αφορά, παραδείγµατος
χάριν, ούτε για το Πατριαρχείο, ούτε τη Χάλκη. Η επίσκεψη στον
Άη Γιώργη τον Κουδουνά, η γνωστή και πολυδιαφηµισµένη επί-
σκεψη του κ. Ερντογάν, δεν φαίνεται να προσέθεσε κάτι στην
όλη εικόνα, κύριε Υπουργέ. Αντιθέτως βλέπουµε ότι η Άγκυρα
συνεχίζει τις προκλήσεις εναντίον περιουσιών στην Κωνσταντι-
νούπολη.

Θα σας υπενθυµίσω την καταγγελία που είχα κάνει στο Υπουρ-
γείο Εξωτερικών ότι η Τουρκία διεκδικεί την κυριότητα του κτη-
ρίου του Γενικού Προξενείου Κωνσταντινουπόλεως επιδίδοντας
µε δικαστικό κλητήρα σχετικό επίσηµο έγγραφο. Ο κ. Παπαν-
δρέου µου απάντησε διαβεβαιώνοντάς µε ότι ουδέποτε ο Γενικός
Πρόξενος της Ελλάδας στην Κωνσταντινούπολη παρέλαβε δικα-
στικό έγγραφο. ∆εν το παρέλαβε, εν τούτοις, όπως ξέρετε, κύριε
Υπουργέ, αυτό θυροκολλήθηκε. Αυτά για την ακρίβεια του
λόγου. Καταθέτω την ερώτηση και την απάντηση για τα Πρα-
κτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κοραντής καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα προσθέσω και µία άλλη πρόκληση. Ο κ. Ερντογάν εγκαι-
νίασε το κτήριο της Γενικής Γραµµατείας της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης που υπάγεται στο Υπουργείο Επικρατείας σε παλιό ελληνικό
σχολείο που ανήκει στο Ίδρυµα της Εκκλησίας του Αγίου Φωκά
στο Μεσοχώρι, στο Ορτάκιοϊ, παρουσία του χειροκροτούντος κ.
Γκρουέφσκι, θέλοντας να µας δώσει ένα διπλό ή τριπλό µήνυµα,
αν θέλετε, του πώς και οι δύο αυτοί ηγέτες συµβαδίζουν έναντι
της Ελλάδας.

Όσον αφορά την εφαρµογή του γνωστού Πρωτοκόλλου της
Αγκύρας για την Κύπρο, θα επανέλθω αργότερα.

Παρ’ όλα αυτά, ο κύριος Πρωθυπουργός διακηρύσσει ότι απο-
τελεί στρατηγική πολιτική της ελληνικής Κυβερνήσεως η πλήρης
ένταξη της Τουρκίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, απορρίπτει τη
γραµµή της µη πλήρους ένταξης, έστω της ειδικής σχέσης, ως
επικίνδυνη για Ελλάδα και Κύπρο και αποφεύγει καν να προφέ-
ρει τη λέξη «κύρωση».

Συνεπώς, όπως είπα και στην αρχή, το παιχνίδι ήταν χαµένο
από την αρχή. Το έναυσµα άλλωστε είχε δοθεί τόσο από τον Επί-
τροπο Όλι Ρεν όσο και από το προσχέδιο συµπερασµάτων της
Σουηδικής Προεδρίας.

Πού βρισκόµαστε; Η Τουρκία πήρε το «συγχωροχάρτι» της,
κύριε Υπουργέ, από τους Υπουργούς Εξωτερικών µάλιστα, ούτε
καν στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο. Το θέµα έκλεισε, δεν τίθεται
θέµα κυρώσεων, δεν τίθεται θέµα επιπτώσεων, ουδεµία αναφορά
υπάρχει σε δεσµευτική υποχρέωση της Τουρκίας να εφαρµόσει
το πρόσθετο Πρωτόκολλο της Άγκυρας. Ουδεµία αναφορά
υπάρχει καν σ’ ένα νέο χρονοδιάγραµµα, παρά το γεγονός ότι ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός είχε µιλήσει για έναν οδικό χάρτη. Ου-
δεµία κουβέντα για επαναξιολόγηση, απλά αυτό θα συµβεί του
χρόνου περίπου την ίδια εποχή, όπως ξέρετε, από την Ευρω-
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παϊκή Επιτροπή. Κανένα άµεσο µπλοκάρισµα οιουδήποτε εντα-
ξιακού κεφαλαίου.

Υπάρχει βεβαίως µία µονοµερής δήλωση της Κύπρου. ∆εν θα
επεκταθώ. Νοµίζω ότι οι πάντες γνωρίζουν ποια σηµασία έχουν
από πολιτικής πλευράς οι µονοµερείς δηλώσεις, αλλά από νοµι-
κής όχι πολύ µεγάλη.

Παράλληλα διαπιστώνω ότι η ελληνική Κυβέρνηση δεν «σή-
κωσε» το θέµα της FRONTEX καθόλου. Εδώ πέρα απειλήθηκε η
ζωή πιλότων της Τσεχίας, της Εσθονίας, της Λετονίας. ∆εν βλέπω
να γίνεται καµµία αναφορά.

Λαθροµετανάστευση: Έχουµε κατακλυστεί από λαθροµετα-
νάστες, κύριε Υπουργέ, οι µισοί εκ των οποίων µας έρχονται, ως
γνωστόν, µέσω Τουρκίας και των οποίων η επαναπροώθηση στης
χώρες προελεύσεως είναι ουσιαστικά αδύνατη. ∆ιάβασα διά-
φορα συµπεράσµατα. Εγώ δεν βλέπω καµµία σχετική αναφορά.
Αντίθετα βλέπω να συγχαίρει η Ευρωπαϊκή Ένωση, δηλαδή και η
ελληνική Κυβέρνηση, την Τουρκία για την καλή της προσπάθεια
στο θέµα του χειρισµού της µετανάστευσης και να χαιρετίζουν το
νέο γύρο διαπραγµατεύσεων για συµφωνία επανεισδοχής.

Συνεπώς, αντί για ουσιαστική αξιολόγηση όσον αφορά την
Τουρκία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι είχαµε; Ρητορικές πα-
ραινέσεις χωρίς κανένα ουσιαστικά αντίκρισµα, καµµία δέσµευση
για το µέλλον, ούτε οδικό χάρτη, τίποτε απολύτως.

Βεβαίως θα έκανα, κύριε Υπουργέ, αν µου επιτρέπετε, ένα
ερώτηµα -ίσως χαρακτηριστεί ρητορικό- αλλά διάβασα µε εν-
διαφέρον µία χθεσινή δήλωσή σας, ότι η σηµερινή νεοοθωµανική
Τουρκία δεν έχει θέση στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Την βρίσκω εν-
διαφέρουσα στο µέτρο που γίνεται σήµερα. Αυτό άραγε το σκε-
φτόσασταν και το πιστεύατε πριν από το Ευρωπαϊκό Συµβούλιο;
∆εν ξέρω πώς ακριβώς συµβαδίζει µε την άποψη την οποία έχει
εκδηλώσει ο Πρωθυπουργός, αλλά ασφαλώς πιστεύω ότι θα µας
απαντήσετε.

Όσον αφορά την πρώην Γιουγκοσλαβική ∆ηµοκρατία της Μα-
κεδονίας και πάλι τι έγινε; Κερδίσαµε χρόνο; Ποιος κέρδισε
χρόνο; Ποιος βγαίνει κερδισµένος; Ανέβηκε το παιχνίδι, νοµίζω
ότι πολύ πονηρά η Σουηδική Προεδρία ανέβασε τον πήχη ζητώ-
ντας συγκεκριµένη ηµεροµηνία έναρξης διαπραγµατεύσεων. Το
µόνο που δεν επετεύχθη είναι να παραπεµφθεί το θέµα κάποια
στιγµή στο διάστηµα της επόµενης Ισπανικής Προεδρίας. Αλλά
πέραν αυτού ουδέν.

Όσον δε αφορά για την επίλυση του ονόµατος ως προϋπό-
θεση για την έναρξη διαπραγµατεύσεων, εγώ δεν βλέπω να
υπάρχει κάτι τέτοιο µέσα στο κείµενο. Θεωρείται βεβαίως καί-
ριας σηµασίας, αλλά πουθενά δεν υπάρχει ως προϋπόθεση.

Το ζητήσατε να µπει στα τελικά συµπεράσµατα του Συµβου-
λίου Υπουργών και στη συνέχεια του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου,
κύριε Υπουργέ; Και αν όχι, γιατί; Εάν ναι, πώς αντέδρασαν οι συ-
νάδελφοί σας;

Επίσης βλέπω µία φράση ότι εκφράζεται ικανοποίηση του συµ-
βουλίου δηλαδή και της Κυβέρνησης για την θετική πορεία των
σχέσεων Ελλάδας - FYROM. ∆ηλαδή αυτό είναι το µήνυµα το
οποίο θελήσαµε να δώσουµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ότι µε τη
συνάντηση των Πρεσπών και καθιστώντας τον κ. Γκρουέφσκι ισό-
τιµο συνοµιλητή του δώσαµε µία αναγνώριση, την οποία χρόνια
περίµενε, κύριε Υπουργέ; Αυτό είναι το ορθό µήνυµα το οποίο
µεταδίδουµε; Μεταδίδουµε άραγε ορθό µήνυµα, όταν συµφω-
νείτε να αρθεί το καθεστώς θεωρήσεων για τους κατόχους δια-
βατηρίων της FYROM αυτήν τη στιγµή και µάλιστα µε έναρξη
εφαρµογής από τη 19η ∆εκεµβρίου διαχωρίζοντάς το από την
περίπτωση των διαβατηρίων Σερβίας και Μαυροβουνίου;

Είχα κάνει µία σχετική ερώτηση, κύριε Υπουργέ, την οποία επί-
σης θα καταθέσω στα Πρακτικά ερωτώντας εάν θα είχατε, του-
λάχιστον, την πρόθεση να προσπαθήσετε να το διαχωρήσετε.
Και η απάντηση ήταν «όχι» και απλά θα συνεργαστεί η Κυβέρ-
νηση µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή για να βρεθεί τρόπος παρα-
κάµψεως του ότι η είσοδος Σκοπιανών στην Ελλάδα µε αυτά τα
διαβατήρια δεν αποτελεί για την ελληνική πλευρά λόγο αναγνώ-
ρισης των διαβατηρίων τους.

Θα επανέλθω στην δευτερολογία µου, εάν µου το επιτρέπετε,
όσον αφορά το Κυπριακό αλλά και ορισµένα άλλα θέµατα που
αφορούν την FYROM.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κοραντής καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ, κύριε Κοραντή, για την τήρηση των χρονικών ορίων.

Ο συνάδελφος κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης έχει το λόγο για
πέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο Πρέσβης ο κ. Κοραντής ανα-
φέρθηκε µε πολύ συγκεκριµένο τρόπο στο θλιβερό σήµερα.

Η συνεχής υποχωρητικότητα των κυβερνήσεων έχει οδηγήσει
την Ελλάδα να είναι ίσως η µοναδική χώρα της περιοχής η οποία
να έχει τόσα πολλά χρονίζοντα και αυξανόµενα εθνικά προβλή-
µατα.

Το εθνικό ζήτηµα της Κύπρου είναι στην πρώτη γραµµή εδώ
και πενήντα πέντε συνεχή χρόνια από το 1955, όταν άρχισε ο
εθνικοαπελευθερωτικός αγώνας της ΕΟΚΑ µε το Στρατηγό Γρίβα
και στη συνέχεια η Τουρκία βλέποντας τη συνεχή ελληνική υπο-
χωρητικότητα προσέθεσε στην ατζέντα, µετράω: Το ζήτηµα της
υφαλοκρηπίδας του Αιγαίου, των γκρίζων ζωνών και πλέον προ-
στίθενται και τα ανησυχητικά σύννεφα στη Θράκη.

Εκτός όµως των προβληµάτων µε την Τουρκία βλέποντας οι
Σκοπιανοί ότι η Ελλάδα συνεχίζει αυτό το ράλι της υποχωρητι-
κότητας, πήραν και εκείνοι αέρα και χτυπούν πλέον το σκληρό
πυρήνα του Ελληνισµού, τη Μακεδονία µας. Σε όλα αυτά προ-
στίθεται και το Βορειοηπειρωτικό, που πλέον συµπληρώνονται
εκατό χρόνια συνεχούς αγώνα των Βορειοηπειρωτών για αν-
θρώπινα δικαιώµατα µετά το Πρωτόκολλο της Κέρκυρας.

Έτσι, λοιπόν, τα εθνικά µας προβλήµατα αυξάνονται δυστυ-
χώς και πληθύνονται όσο η υποχωρητικότητα και η ανικανότητα
των δύο παλαιών κοµµάτων εξουσίας κορυφώνεται. Και είναι
αξιοπρόσεκτο -και πρέπει να το δούµε αυτό- ότι επικεφαλής των
δύο παλαιών κοµµάτων εξουσίας συχνά γίνονται τα τελευταία
τριάντα χρόνια όσοι έχουν χρηµατίσει Υπουργοί Εξωτερικών, ενώ
είναι γνωστό ότι κατ’ εξοχήν αποτυχηµένη και συχνά τραγική πο-
ρεία έχουν όλα τα εθνικά µας θέµατα. Έτσι, λοιπόν, είναι παρά-
δοξο ότι επικεφαλής των κοµµάτων εξουσίας γίνονται
χρηµατίσαντες Υπουργοί Εξωτερικών όταν η εξωτερική µας πο-
λιτική έχει χρεοκοπήσει.

Ας δούµε, λοιπόν, σε ποιες αποτυχίες βαδίσαµε εµείς τα τε-
λευταία πενήντα χρόνια και σε ποιες επιτυχίες όσοι µας επιβου-
λεύονται.

Εµείς ζητούσαµε ένωση της Κύπρου και οι Τούρκοι ξεκίνησαν
ζητώντας διχοτόµηση. Με το 18% του πληθυσµού πήραν το 36%
του νησιού και πέτυχαν την de facto διχοτόµηση. ∆ηλαδή οι
Τούρκοι πέτυχαν απόλυτα.

Στο Αιγαίο δεν κάνουµε έρευνα για πετρέλαιο, δηλαδή οι
Τούρκοι πέτυχαν απόλυτα. ∆εν επεκτείνουµε τα χωρικά µας
ύδατα στα δώδεκα µίλια, δηλαδή και πάλι οι Τούρκοι πέτυχαν
απόλυτα. Και τις γκρίζες ζώνες τις έκαναν συνείδηση σε όλους
τους Ευρωπαίους -και εκεί πέτυχαν απόλυτα- και το θέµα της
Θράκης, όπως είδαµε ο Πρωθυπουργός τους κ. Εντοργάν το
έθεσε στον Αµερικανό Πρόεδρο -και εκεί πέτυχαν απόλυτα- και
βέβαια στο ξερίζωµα του Ελληνισµού στην Κωνσταντινούπολη,
στην Ίµβρο και την Τένεδο –πέτυχαν απόλυτα- διότι πέτυχαν µε
ρατσιστικό τρόπο να ξεπαστρέψουν τους Έλληνες από την
Τουρκία.

Οι Σκοπιανοί τώρα, από Βαρντάσκα έχουν γίνει πλέον Βόρεια,
Άνω, Kάτω, δεν ξέρω τι, Μακεδονία, αφού όλοι εσείς, όλα τα κόµ-
µατα της Βουλής σήµερα, πλην του ΛΑΟΣ, έχετε δεχθεί τη σύν-
θετη ονοµασία. Φυσικά, άλλα λέγατε το ’92 στο Συµβούλιο
Αρχηγών. Σήµερα όλοι σας, πλην του ΛΑΟΣ, έχετε συνοµολογή-
σει, συµφωνήσει τη σύνθετη ονοµασία.

Βορειοηπειρωτικό. Μόλις σήµερα η κίνηση για την αναγέννηση
της Βορείου Ηπείρου εξέδωσε την ανακοίνωση αυτή εδώ, την
οποία θα καταθέσω στα Πρακτικά, όπου φαίνεται ότι εναντίον
του ∆ηµάρχου της Χιµάρας ασκείται δίωξη από το Αλβανικό κρά-
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τος. Η Αλβανία, λοιπόν, επιβραβεύθηκε από την Ελλάδα, χωρίς
το παραµικρό βέτο, µε 230.000.000 ευρώ την πενταετία 2000 –
2005. Σε ερώτηση του Προέδρου του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη στη
Βουλή 21-2-2005 απαντάει η Κοµισιόν –θα το καταθέσω-
230.000.000 ευρώ, χωρίς να ακουστεί η φωνή της Ελλάδας, ούτε
στοιχειώδες βέτο για την τιµή των όπλων. Η Αλβανία, η οποία δεν
κάνει την τιµή στην Ευρωπαϊκή Ένωση να την ενηµερώσει ποιο
είναι το µέγεθος της ελληνικής εθνικής µειονότητας, παρ’ ότι
όφειλε να το κάνει το 2003, παίρνει συνολικά µέχρι σήµερα
1.000.000.000 ευρώ. Απάντηση στο Γιώργο Καρατζαφέρη από
τον Επίτροπο κ. Pattern. Θα το καταθέσω στα Πρακτικά.

Συνεχίζονται οι ερωτήσεις του Προέδρου του ΛΑΟΣ στη
Βουλή. Η απάντηση του Επιτρόπου κ. Ren – για τον οποίο πρό-
σφατα η ελληνική Κυβέρνηση συναίνεσε για να πάρει τη θέση
του Επιτρόπου για τα οικονοµικά- ενηµερώνει το ίδιο. Ο κ. Ren
δεν µιλάει για την ελληνική εθνική µειονότητα, ούτε για τα µειο-
νοτικά σχολεία, τα οποία καταργούνται ένα – ένα στη Βόρεια
Ήπειρο - θα το καταθέσω στα Πρακτικά- όπως κάνει και το Συµ-
βούλιο Υπουργών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Οι είκοσι δύο ερω-
τήσεις συνολικά του Γιώργου Κατατζαφέρη στη Ευρωβουλή
αποδεικνύουν ότι τίποτα απολύτως δεν έχει γίνει στο ζήτηµα της
Αλβανίας. Και ενώ, λοιπόν, κακοφορµίζουν όλα τα εθνικά θέµατα,
βλέπουµε από την έκθεση του Συµβουλίου του Αποδήµου Ελλη-
νισµού ότι οι Έλληνες της Αλβανίας είναι µόνο εκατό µε εκατόν
πενήντα χιλιάδες. Αυτό λέει η Έκθεση του ΣΑΕ και κουβέντα για
τους Έλληνες των Σκοπίων. Το είπα όταν έγινε η συνεδρίαση
στην επιτροπή. ∆εν υπάρχει οποιαδήποτε αναφορά στους Έλ-
ληνες των Σκοπίων. Ο Γκριγκόροφ λέει ότι είναι εκατόν είκοσι χι-
λιάδες, εµείς υποστηρίζουµε ότι είναι διακόσιες ογδόντα
χιλιάδες, το ΣΑΕ δεν αναφέρει τίποτα, δυστυχώς, για τους Έλ-
ληνες των Σκοπίων, που θα µπορούσαν να χρησιµεύσουν ως ένα
επιχείρηµα υπέρ της Ελλάδος.

Τι να πει, λοιπόν, κανείς για το Κυπριακό; Από τη Ζυρίχη, Λον-
δίνο, πήγαµε στον Αττίλα. Από τον Αττίλα φτάσαµε στο Ανάν 2.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τι να πει κανείς για τη Βαρντάσκα, τα Σκόπια, που έλεγαν ότι

θα την αλώσουµε αυτήν τη χώρα όταν θα µπουν οι ελληνικές
εταιρείες; Όχι µόνο δεν αλώθηκε η χώρα αυτή, αλλά αντιθέτως
αλώθηκε η ελληνική εξωτερική πολιτική, η οποία πλέον πιέζεται
από όλους αυτούς, οι οποίοι βρίσκονται στα Σκόπια και οικονο-
µάνε. Συνολικά, οι Τούρκοι και οι Σκοπιανοί, µε τη δική σας εξω-
τερική πολιτική, την πολιτική του µη βέτο, έχουν αποκοµίσει από
την Ευρωπαϊκή Ένωση 15.000.000.000 ευρώ. Αυτά πήραν από
την Ευρωπαϊκή Ένωση σε δωρεάν και δανειακή βοήθεια. Υπάρ-
χει ο µύθος ότι για τα χάλια της ελληνικής εξωτερικής πολιτικής
ευθύνονται οι διπλωµάτες µας, ενώ αντίθετα οι Τούρκοι διπλω-
µάτες είναι υψηλού επιπέδου, ικανοί κ.λπ.. Επί δεκατέσσερα χρό-
νια, λοιπόν, στη Κοµισιόν και στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο έβλεπα
µόνο άξεστους, προκλητικούς και ανίκανους Τούρκους διπλω-
µάτες, αστοιχείωτους διπλωµάτες, οι οποίοι, όµως, είχαν ένα
αβαντάζ. Ήταν σίγουροι, διότι πίσω τους υπήρχε µία σταθερή
κυβέρνηση -είτε Πρωθυπουργός ήταν η Τσιλέρ, είτε Πρωθυ-
πουργός ήταν ο Ερντογάν, είτε ήταν ο Ντεµιρέλ, είτε ήταν ο
Ετσεβίτ- η οποία είχε ένα και µοναδικό στόχο. Αντίθετα, οι Έλ-
ληνες διπλωµάτες άκουγαν άλλα το ’92 για τα Σκόπια, άλλα
ακούν σήµερα. Άλλα άκουγαν το ‘89 για την ένταξη της Τουρ-
κίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, άλλα ακούν σήµερα. Άλλα άκου-
γαν το 1964 από εκείνο το Βήµα, κύριε Πρόεδρε, όταν ο
αείµνηστος Γέρος της ∆ηµοκρατίας Γεώργιος Παπανδρέου, µι-
λούσε για την ιερή υπόθεση της Βορείου Ηπείρου το 1964, άλλα
άκουσαν το ’84 από τον Ανδρέα Παπανδρέου, άλλα ακούν σή-
µερα από το ΠΑΣΟΚ.

Επειδή, λοιπόν, άλλα ακούνε οι Έλληνες διπλωµάτες, κυριο-
λεκτικά τρελαίνονται και δεν µπορούν να αποδώσουν, ενώ αντί-
θετα οι Τούρκοι έχουν πίσω τους πάντα µια σταθερή κυβέρνηση.
Αυτή είναι, λοιπόν, η αποτυχηµένη εξωτερική πολιτική της Ελλά-
δος, η πολιτική και οι πολιτικοί ενός ξεκούρδιστου εκκρεµούς
που µετακινείται από τη µια άκρη µέχρι την άλλη, χωρίς να συ-
ντονίζεται µε την εποχή, χωρίς να συγχρονίζεται µε τις ανάγκες

µας και χωρίς να παραδειγµατίζεται από τις αποτυχίες.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης

καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα , τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
συνάδελφο κ. Αϊβαλιώτη.

Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι στη σηµερινή συζήτηση της επε-
ρώτησης των Βουλευτών του ΛΑΟΣ προς τον Υπουργό Εξωτερι-
κών σχετικά µε τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, ΠΓ∆Μ, Κυπριακό,
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
της Νέας ∆ηµοκρατίας ορίζεται ο Βουλευτής Νοµού Ευβοίας κ.
Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος και αντίστοιχα από το ΣΥΡΙΖΑ Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος ορίζεται ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος
∆ρίτσας της Α’ Πειραιά.

Συνεχίζουµε την συζήτηση της επίκαιρης επερώτησης µε τρίτο
οµιλητή το συνάδελφο κ. Αλέξανδρο Χρυσανθακόπουλο για
πέντε λεπτά επίσης στην πρωτολογία του.

Ορίστε έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, βλέ-

πουµε τον Αµερικανό πρόξενο να περιοδεύει στη χώρα µας για
να φέρει σε πέρας τη γραµµή του STATE DEPARTMENT ότι
υπάρχει τουρκική µειονότητα στη χώρα και να εφαρµόσει µια επι-
θετική εις βάρος µας πολιτική η οποία σαφώς και µειώνει την
εθνική µας κυριαρχία.

Πιστεύω αυτή να ήταν η αίσθηση που είχε και ο Γιώργος Πα-
πανδρέου όταν µιλούσε περί µειωµένης εθνικής κυριαρχίας υπό
το βάρος των οικονοµικών πιέσεων στις οποίες υπόκειται η χώρα
µας. Βλέπουµε όµως ότι εσείς δεν συνοδεύσατε -ή κάποιος
άλλος αξιωµατούχος της Κυβέρνησης- τον κ. Αµερικανό πρό-
ξενο. Τον συνόδευαν, βεβαίως, άτοµα τα οποία αυτοπροσδιορί-
ζονται τούρκοι και συναντήθηκε µε την εκεί ηγεσία. Αίτιο αυτής
της επίσκεψης είναι ως γνωστόν µια επιστολή µιας λεγόµενης
συµβουλευτικής επιτροπής Τούρκων ∆υτικής Θράκης η οποία
είναι παράνοµο σωµατείο και στην οποία πρωταγωνιστές είναι οι
Βουλευτές του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος ο κ. Χα-
τζηοσµάν και ο κ. Μάντατζη. Αυτή είναι η οµοσπονδιακή πολιτική
σχέση µε το σύστηµα και τις εξελίξεις, αν αντιλαµβάνοµαι
ορθώς. ∆ιότι, δεν εστάλη αυτή η επιστολή σε κανένα πολιτικό
όργανο ελληνικό. ∆ηλαδή, το Υπουργείο Εξωτερικών, το Υπουρ-
γείο Εσωτερικών, ο Πρωθυπουργός δεν παρέλαβε αυτήν την επι-
στολή. Απεστάλη στους ξένους πρέσβεις. Έστερξε, λοιπόν, ο
Αµερικανός πρόξενος για να συµβάλει στην ολοκλήρωση αυτής
της θεώρησης περί καταπίεσης µιας µειονότητας η οποία αυξά-
νεται και πληθαίνει, ευηµερεί, πλουτίζει και αγοράζει γη µε τη
βοήθεια, βέβαια, της Άγκυρας η οποία έχει κάθε λόγο να δηµι-
ουργήσει ζητήµατα.

Και επειδή σας απευθύνοµαι δηµοσίως αισθάνοµαι προσβε-
βληµένος ως Έλληνας πολίτης και όχι ως πολιτικός, όταν µια επι-
στολή ενός Πρωθυπουργού γείτονος χώρας, του κ. Ερντογάν
προς τον Πρωθυπουργό της χώρας, δεν γίνεται γνωστή παρά
µόνο διαρρέουν κάποιες προσεγγίσεις. Και επειδή δεν µου αρέ-
σουν οι διαρροές αλλά µόνο οι σαφείς πολιτικές τοποθετήσεις,
αισθάνοµαι διπλά προσβεβληµένος εάν αποκρύπτεται αυτή η
επιστολή γιατί εµπεριέχει σαφέστατες αιτιάσεις της τουρκικής
πλευράς που αφορούν τη Θράκη. Και εδώ δεν µπορούµε παρά
να αισθανόµαστε πολύ άσχηµα όλοι µας όταν κάτι τέτοιο συ-
ντρέχει και παρακαλώ ή θα µου πείτε τι λέει η επιστολή ή µην
απαντήσετε επ’ αυτού για να µην γελοιοποιούµε θεσµούς οι
οποίοι διακρίνονται από διαφάνεια, από αρχές και από την αξιο-
πρέπεια του Βουλευτή που κατ’ αρχάς αποκαλείται εθνικός Βου-
λευτής, εκτός αν το καταργήσατε και αυτό διά νόµου και πρέπει
να λεγόµαστε Βουλευτές τοπικοί, γιατί το καταργείτε στα Υπουρ-
γεία όπως είδα.

Έχετε, βεβαίως, τα εύσηµα της τουρκικής πλευράς. Ο κ. Για-
βούζ Μπαϊντάρ από την «TODAY ZAMAN» συγχαίρει το Γιώργο
Παπανδρέου για τη µεγάλη βοήθεια προς την Τουρκία. Επίσης,
γιατί αυτός έσπασε το ταµπού στην Ελλάδα και επιτρέπει και µε
τόλµη δηλώνει ότι µπορεί να αυτοπροσδιορίζεται η µειονότητα
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στη δυτική Θράκη ως τουρκική. Βεβαίως, αυτό το έλαβε υπ’ όψιν
του αυτός ο κ. δηµοσιογράφος από µια αποσυρµένη από το δια-
δίκτυο –ήταν στο site το προσωπικό του κυρίου Πρωθυπουργού-
συνέντευξή του στο «FLASH» το 1999 όταν ακριβώς έλεγε ότι
είναι δευτερευούσης σηµασίας ο αυτοπροσδιορισµός της µειο-
νότητας ως τουρκικής και ότι υπάρχουν διεθνείς συµβάσεις και
πιθανόν κάποια στιγµή να αναγκαστούµε να το δεχθούµε.

Υπάρχει ένα ερώτηµα προς εσάς. Σας είχα απευθύνει και στην
επιτροπή κάποια ερωτήµατα, αλλά σήµερα σε αυτό θέλω σαφή
απάντηση. Η ελληνική πλευρά θα συµµορφωθεί προς την από-
φαση του ∆ικαστηρίου Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και θα ανα-
γνωρίσει αυτό το σωµατείο, το οποίο προηγουµένως
δηµιούργησε τέτοια αναστάτωση διά µέσου της αµερικανικής
πλευράς και έτσι, λοιπόν, η Ελλάδα θα συµµορφωθεί προς µία
συµβουλή; ∆ιότι, όπως γνωρίζετε, δεν είναι αναγκαστική αυτή η
συµµόρφωση. Θα ήθελα επ’ αυτού, όµως, να έχουµε σαφέστατη
τοποθέτηση, γιατί η τουρκική πλευρά µπορεί να επιχαίρει σε τέ-
τοιο σηµείο που την εποµένη που της δίνουµε νέο οδικό χάρτη
για να φθάσει στην Ευρωπαϊκή Ένωση, µια νέα διέξοδο και δι-
ευκόλυνση, καταργεί ένα µεγάλο κόµµα, µια πραγµατική εθνική
µειονότητα µέσα στα σπλάχνα της, το κουρδικό κόµµα. ∆ιότι
αυτή είναι η Τουρκία. Μόλις τα πήρε, άρχισε να τα µαζεύει. Ει-
σέπραξε τη συνέχιση των χρηµατοδοτήσεων και του οδικού
χάρτη και αµέσως µετά προχώρησε στην αποκάλυψη του πραγ-
µατικού της προσώπου.

Και µια προσέγγιση που έχει να κάνει µ’ ένα ουσιαστικό ζήτηµα
µε τους γείτονές µας, τους Σκοπιανούς. Με αυτήν τη χώρα,
εκτός από το όνοµα που εµπεριέχει και εθνικά και ιστορικά και
πολιτισµικά και άλλα στοιχεία –και σαφώς και περιουσία κατά της
ταυτότητας όποιων κατέχουν την ονοµασία- υπάρχουν τρία ερω-
τήµατα. Και πρέπει να είστε και στα τρία απόλυτα σαφής απένα-
ντί µου και απέναντι στον κάθε Έλληνα ο οποίος αγωνιά.

Πρώτον, στα πλαίσια των διεθνών οργάνων, του ΟΗΕ κ.λπ., η
ελληνική πλευρά αποδέχεται ύπαρξη µακεδονικής γλώσσας και
µακεδονικής εθνότητας;

∆εύτερον, επειδή είχατε φθάσει κάποτε µε τον κ. Παπανδρέου
στο «Nova Macedonia» και σε όλες αυτές τις προσεγγίσεις, τις
λύσεις του ζητήµατος, υπάρχει και ένα παρασκήνιο ιδιαίτερα σο-
βαρό. Τι γίνεται µε την υπόθεση του να ξαναδοθούν οι περιου-
σίες στους δοσίλογους συνεργάτες της SNOF µε τους
Γερµανούς κατακτητές, οι οποίοι έφυγαν άρον-άρον από τη
χώρα µετά την αποχώρηση των γερµανικών στρατευµάτων Κα-
τοχής; Συζητάτε, για να δώσετε σε αυτούς τη δυνατότητα να
ανακτήσουν περιουσίες οι οποίες, βάσει του Συντάγµατος, κα-
τάσχονται ως προδοτών, ως συνεργατών κατακτητικής δύναµης;

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο συνάδελφο.
Στο σηµείο αυτό το λόγο έχει ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος για

πέντε λεπτά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχω µια ιδιαίτερη εµµονή µε την αρχαία ελλη-

νική σκέψη. Θα σας διαβάσω κάτι που διδάσκεται στις στρατιω-
τικές σχολές των Ηνωµένων Πολιτειών, της Αγγλίας και της
Γαλλίας και θέλω να το βάλετε καλά στο µυαλό σας και εσείς,
αλλά και οι υπόλοιποι συνάδελφοι εδώ µέσα. Θουκυδίδης: «Το δί-
καιο λογαριάζεται όταν υπάρχει ίση δύναµη για την επιβολή του,
ενώ, εάν αυτό δεν συµβαίνει, ο δυνατός κάνει ό,τι του επιτρέπει
η δύναµή του και ο αδύναµος υποχωρεί και αποδέχεται». Ξεκινώ
έτσι, γιατί θεωρώ ότι η ελληνική εξωτερική πολιτική, κύριε
Υπουργέ, διακατέχεται από τέσσερα συµπτώµατα ή, εάν θέλετε,
από ένα τετράπτυχο.

Πρώτον, είναι η ρεαλιστική πολιτική. Έτσι έχουµε βαφτίσει, δυ-
στυχώς, στην Ελλάδα την πολιτική του κατευνασµού. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα.

∆εύτερη πτυχή είναι η επίκληση των διεθνών σχέσεων. Έχουµε
µία εµµονή µε τις διεθνείς σχέσεις, όταν ξεχνάµε, εδώ µέσα, του-
λάχιστον, ότι όπου το δίκαιο του ισχυρού συγκρούεται µε τον ανί-
σχυρο δεν υπάρχει δίκαιο.

Τρίτον, είναι η έλλειψη –σας το είπα και στην επιτροπή- ανά-
ληψης επιθετικής στρατηγικής και πολιτικής από την πλευρά
µας. Κοιτάµε τον µικρόκοσµό µας, το εσωτερικό µας…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Απευθύνεστε προς
το Προεδρείο και το Σώµα, όχι προς τον Υπουργό. Και επειδή γί-
νεται συνεχώς αυτό, το λέω, γιατί δεν πρέπει να ξεχνάµε τον Κα-
νονισµό.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει. Συγγνώµη, κύριε Πρόε-
δρε.

Αυτή, λοιπόν, η έλλειψη επιθετικής εξωτερικής πολιτικής είναι
οι χαµένες ευκαιρίες µας, κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι.

Το τέταρτο µειονέκτηµα, η τέταρτη πτυχή της εξωτερικής πο-
λιτικής εδώ και δεκαετίες -δεν έχει να κάνει µόνο µ’ εσάς- είναι η
εσωστρέφειά µας. Έχουµε µια διαρκή εσωστρέφεια ως χώρα και
κοιτάµε τον µικρόκοσµό µας.

Θα επιχειρήσω, λοιπόν, βλέποντας τις γεωστρατηγικές εξελί-
ξεις, να αναδείξω και προς εσάς, κύριε Πρόεδρε, αλλά και προς
τους υπόλοιπους συναδέλφους τι κάνουµε λάθος, τι δεν κάνουµε
σωστά, γιατί αυτή είναι η πεµπτουσία της εξωτερικής πολιτικής.
Λάθος φιλοσοφία είναι η επίκληση των διεθνών συνθηκών. Είναι
απαράδεκτο να συζητάµε συνεχώς για τις διεθνείς συνθήκες,
υπό ποία έννοια; ∆ιότι δεν εφαρµόζονται ποτέ. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. ∆είτε τι έγινε στο Ιράκ, στο Αφγανιστάν, τι έγινε στην
Κύπρο µε τα ψηφίσµατα του ΟΗΕ και πώς οι Τούρκοι στα παλαι-
ότερα των υποδηµάτων τους έχουν γράψει κατ’ επανάληψη αυτά
τα ψηφίσµατα του ΟΗΕ.

Πάµε τώρα σ’ αυτό που άκουσα από τον κ. Μπεγλίτη, να το
λέει στο «ΣΚΑΪ», ότι αποδεχόµαστε ότι η Τουρκία γίνεται µια πε-
ριφερειακή υπερδύναµη. Εδώ διαφωνώ, κύριε Πρόεδρε και κύ-
ριοι συνάδελφοι, γιατί δεν είναι υπερδύναµη η Τουρκία; Σαφώς
η Τουρκία παίζει το βυζαντινό παιχνίδι, παίζει ένα παιχνίδι νέο-
οθωµανισµού, αλλά ξεχνάµε ότι υπάρχει και εσωτερικό πρό-
βληµα στην Τουρκία που έχει να κάνει µε τους κεµαλικούς.

Επίσης ξεχνάµε ότι εσωτερικά η Τουρκία, τώρα που µιλάµε,
έχει προβλήµατα ανθρωπίνων δικαιωµάτων, έχει τους Κούρδους,
έχει τις µειονότητες, έχει τη φτώχεια και έχει σφοδρότατη σύ-
γκρουση µεταξύ Οθωµανών και κεµαλιστών. Αυτός ο νέο-οθω-
µανισµός είναι φύση και θέση αντίθετος µε τους κεµαλικούς.
Άρα, λοιπόν, η Τουρκία έχει εσωτερικά προβλήµατα τεράστια.
∆εν µπορεί να θεωρείται περιφερειακή δύναµη.

∆εύτερον, µιλάµε για εξωτερική πολιτική της Τουρκίας. Σας το
είπα και στην Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων. Είχαµε ένα πρό-
βληµα µε την Κίνα. Και εδώ θα πω ότι κοιτάµε τον µικρόκοσµό
µας, δεν κοιτάµε να κάνουµε εξωτερική πολιτική µε επιθέσεις φι-
λίας. Η Κίνα είχε ένα πρόβληµα µε τους Ουιγούρους, οι οποίοι
υποκινήθηκαν από τους Τούρκους και από την Αµερική, διότι εκεί
έχουν την αυτόνοµη κυβέρνησή τους. Αντηλλάγησαν σφοδρό-
τατες επιστολές, διαβήµατα από Κίνα στην Τουρκία και το αντί-
στροφο.

Αντί, λοιπόν, η Ελλάδα και είναι γνωστό να προστρέξει, να πάει
στην Κίνα, να πάει στο Πεκίνο -ο Υφυπουργός, ο Υπουργός- για
να κάνει µια κίνηση τακτικού ελιγµού, δεν το έκαναν.

Τρίτον και σηµαντικό. Η Τουρκία έχει πρόβληµα µε τους Αµε-
ρικανούς για τις πολλαπλές επισκέψεις του Ερντογάν στο Ιράν.
Είναι δεδοµένο αυτό. Το ξέρουµε πολύ καλά ότι οι Αµερικανοί
ενοχλήθηκαν. Ενοχλήθηκαν και οι Ισραηλινοί. Πού είναι, λοιπόν,
η εξωτερική πολιτική να αναλάβει πρωτοβουλίες, να πάρουµε τα
απλά αντίµετρα; Έτσι λέγονται στην εξωτερική πολιτική. Να πάµε
στο Ισραήλ, να πάµε στις ΗΠΑ. Και µην ξεχνάµε ότι οι ίδιοι οι Ιρα-
νοί γύρισαν την πλάτη στους Τούρκους. Άλλη αποτυχία του Ερ-
ντογάν. Οι Ιρανοί δεν δέχθηκαν µεσολάβηση των Τούρκων.
Βλέπετε, λοιπόν, συνεχείς αποτυχίες από την άλλη πλευρά.
Έχουµε άρνηση του Ερντογάν να στείλει στρατό στο Αφγανιστάν
και αυτό έχει θορυβήσει, ενοχλήσει τους Αµερικανούς.

Σας λέγω, λοιπόν, µερικά πράγµατα για να καταδείξω και να
αναδείξω ότι δεν είναι η περιφερειακή δύναµη όπως κάποιοι το
καλλιεργούν αφελώς στο εσωτερικό της χώρας για να κάνουµε
εµείς τις γραµµές µας πιο πίσω. Εσείς δεν βάζετε κάποιο όριο.
Πρέπει κάποτε να σταµατήσουµε για να ξέρουµε πού είναι η κόκ-
κινη γραµµή µας.

Πάµε τώρα στους αγωγούς. Η Τουρκία, κύριε Πρόεδρε, πα-
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τάει σε δύο βάρκες. ∆ιεφάνη από τις τελευταίες εξελίξεις µε τις
συµφωνίες µεταξύ Πούτιν και Ερντογάν για τον αγωγό Σαµψού-
ντα-Τσεϊχάν. Γιατί το λέω αυτό; ∆ιότι πολύ απλά παίζει και µε
τους Αµερικανούς µε το Ναµπούκο. Αυτό σηµαίνει ότι πατάει σε
δύο βάρκες. Το χειρότερο απ’ όλα είναι ότι τα επόµενα έτη αν
δεν υλοποιήσουµε τάχιστα τον αγωγό Μπουργκάς-Αλεξανδρού-
πολη, θα είµαστε ενεργειακά εξαρτηµένοι κατά 80% από τους
αγωγούς της Τουρκίας. Αυτό γεωπολιτικά, γεωστρατηγικά είναι
ένα τεράστιο µειονέκτηµα για την Ελλάδα. Όταν εξαρτάσαι, όσον
αφορά το φυσικό αέριο, από την Τουρκία, θα έχεις πρόβληµα µε
τις στρόφιγγες. Θα µου πείτε ότι υπάρχουν συµφωνίες και ρή-
τρες. Αυτό επιτρέψτε µου να το αµφισβητήσω, γιατί γνωρίζω τι
σηµαίνει τουρκικός παράγοντας. Όποτε συµφέρει στην Τουρκία
λειτουργεί εναντίον των διεθνών συνθηκών και των συµφωνιών.
Άρα, η προσοχή µας πρέπει να εστιαστεί εκεί.

Να σας διαβάσω τώρα, κύριε Πρόεδρε, και κάτι από την εφη-
µερίδα «ΧΟΥΡΙΕΤ».Πριν τρεις ηµέρες έγραφε: «Η δραστηριότητα
του τουρκικού στόλου έχει δηµιουργήσει ανησυχία στην ελλη-
νική πλευρά διότι οι έρευνες που γίνονται για το πετρέλαιο στα
χωρικά ύδατα της Τουρκίας». Τώρα που µιλάµε, κύριε Πρόεδρε,
οι Τούρκοι κάνουν έρευνες για πετρέλαιο στα δικά τους χωρικά
ύδατα, έτσι λένε αυτοί, γιατί αµφισβητούν την υφαλοκρηπίδα
µας, αµφισβητούν τα δώδεκα ναυτικά µίλια, αλλά είναι µέσα στον
ελληνικό χώρο.Αυτό είναι το πρόβληµα. Και συνεχίζει η εφηµε-
ρίδα και κάνει µία ανάλυση. «Μόνο τυχαία δεν ήταν η αποστροφή
της συνέντευξης του Πρωθυπουργού Γεωργίου Παπανδρέου
προ τριών ηµερών ότι δεν έχουµε πετρέλαιο στην Ελλάδα ή έστω
αν έχουµε, είναι ελάχιστο». Αυτά λέει η «ΧΟΥΡΙΕΤ».

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, για τα Σκόπια δεν θα πω τίποτε,
αλλά θα πω κάτι και θέλω να το ακούσουµε καλά. Το λέω γιατί
άκουσα τον κ. Πάγκαλο, να λέει ότι Μακεδονία έχει και η Βουλ-
γαρία, Μακεδονία έχουν και τα Σκόπια, Μακεδονία έχει και η Ελ-
λάδα.

Ακούστε, κύριοι. Χρησικτησία στην ιστορία δεν υπάρχει.
Επειδή επί εξήντα χρόνια χρησιµοποιούν τον όρο «Μακεδονία» οι
Σκοπιανοί, οι Βούλγαροι, σηµαίνει ότι η περιοχή τους είναι Μα-
κεδονία; Αυτά είναι παραµύθια για αφελείς. Χρησικτησία στην
ιστορία δεν λογίζεται.

Τελειώνω µε το εξής: Θα ήθελα εδώ µέσα γιατί δεν θα δευτε-
ρολογήσω, να µη λέµε ΠΓ∆Μ. Ας λέµε Σκόπια. Αυτοί επιµένουν
να λέγονται «Μακεδόνες» παραβιάζοντας την ενδιάµεση συµ-
φωνία. Γιατί να το λέµε εδώ µέσα; Ας το αποφεύγουµε. «Σκόπια»
είναι µέχρι εµείς να βρούµε λύση, χωρίς τον όρο, όµως, «Μακε-
δονία». Να µην ξεχνιόµαστε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ακολουθεί ο συνά-
δελφος από το Νοµό Σερρών κ. Πολατίδης για πέντε λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αυτό που πρέπει να ξεκαθαριστεί από την πλευρά των ελληνι-

κών κυβερνήσεων είναι ποια θα είναι η σχέση Ελλάδας και Τουρ-
κίας. Θα είναι δύο χώρες οι οποίες θα σέβονται η µια την άλλη;
Θα είναι δύο χώρες οι οποίες θα έχουν προβλήµατα, αλλά θα κα-
τορθώσουν να βρουν ένα τρόπο να συµβιώσουν; Θα είναι µία πε-
ριφερειακή υπερδύναµη και µία µικρή χώρα η οποία θα
αναγκάζεται να προσαρµόζει την πολιτική της, δηλαδή µία φιν-
λανδοποίηση, κατά τα πρότυπα της εποχής του ψυχρού πολέ-
µου µεταξύ Σοβιετικής Ενώσεως και Φινλανδίας; Ποια ακριβώς
θα είναι;

Για µας, το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, νοµίζω ότι είναι
σαφές. Η σχέση πρέπει να είναι αυτή που θα διασφαλίζει ότι η
Ελλάδα θα είναι µία χώρα µε υπερηφάνεια και µε εθνική ανε-
ξαρτησία. Οτιδήποτε άλλο, µε όποιο περιτύλιγµα και αν ντύνε-
ται, νοµίζω ότι είναι επικίνδυνο και για το παρόν, αλλά και για το
ιστορικό, κυρίως, παρελθόν του ελληνισµού.

Υπήρξε µία αναφορά από προλαλήσαντα συνάδελφο, σχετικά
µε την επίσκεψη του Αµερικανού προξένου στη Θράκη, η οποία
δεν είναι η πρώτη. Υπήρξε και µια παλαιότερη του προηγούµενου
προξένου, για τον οποίο είχα κάνει στην προηγούµενη κυβέρ-
νηση µια ερώτηση.

Ο κύριος πρόξενος, τότε, ξεκίνησε µία πολιτική να πείσει τους

αθιγγάνους ότι είναι µειονότητα. Μάλιστα υπήρχε καταγγελία και
του προέδρου του Συλλόγου των Αθιγγάνων Μακεδονίας-Θρά-
κης, σχετικώς µε αυτήν εδώ την πολιτική που προσπάθησε να
κάνει στις πλάτες τους ο αµερικανικός παράγοντας.

Επ’ αυτού φυσικά δεν υπήρξε καµµία αντίδραση από ελληνι-
κής πλευράς. Αρνήθηκε µάλιστα να απαντήσει και κατ’ ουσίαν η
προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου Εξωτερικών. Τώρα, όµως,
έχουµε ξανά την ίδια πολιτική. Πηγαίνει ξανά, αγνοώντας προ-
κλητικά τις ελληνικές αρχές, ο Αµερικανός πρόξενος να συνα-
ντήσει τον Τούρκο πρόξενο και όποιον αυτός επιλέγει να
συναντήσει. Αναγνωρίζει, δηλαδή ότι την ουσιαστική εξουσία την
ασκεί εκεί ο Τούρκος πρόξενος.

Θα σας θυµίσω τι έχει πει κατά το παρελθόν ο Αντιπρόεδρος
της Κυβερνήσεως κ. Πάγκαλος το 1998, όταν πήγε τότε στη
Θράκη για µία επίσκεψη. Ανέφερε αυτά που λέει σήµερα µία κί-
νηση πολιτών η οποία έχει την επωνυµία «Προξενείο στοπ». Είπε,
λοιπόν, ο κ. Πάγκαλος ότι το προξενείο πρέπει να σέβεται τους
κανόνες και τις αρχές λειτουργίας ενός προξενείου µιας χώρας
και αν ξεφύγει από εκεί, θα πρέπει αυτό το προξενείο να κλείσει
ή θα πρέπει να λάβει το ελληνικό κράτος µέτρα εναντίον του.

Έκανα στο Υπουργείο σας µία ερώτηση σχετικώς µε το αν
έχετε υπ’ όψιν σας όλα αυτά τα προβλήµατα τα οποία δηµιουρ-
γεί η δράση του Προξενείου στη Κοµοτηνή και η σχετική πρωτο-
βουλία πολιτών, οι οποίοι είναι από διάφορα κόµµατα, ανήκουν
σε όλες τις τάξεις της Κοµοτηνής και οι οποίοι ζητούν, προς
χάριν των πραγµατικών συµφερόντων της περιοχής και όλων των
κατοίκων και χριστιανών και µουσουλµάνων, να σταµατήσει αυτή
η προκλητική πολιτική του προξενείου.

Το Υπουργείο σας πάλι επ’ αυτού δεν απαντάει. ∆εν παίρνει,
ουσιαστικώς, θέση και θα καταθέσω στα Πρακτικά και την ερώ-
τηση και την απάντηση για να δει όλος ο ελληνικός λαός το επί-
πεδο, πραγµατικά, των απαντήσεων στον κοινοβουλευτικό
έλεγχο.

Τελικά έχουµε και το γνωστό πρόβληµα ότι στην περιοχή ορί-
στηκε µια καινούργια περιφερειάρχης. Μετά από πολύ καιρό η
Κυβέρνησή σας όρισε µία καινούργια περιφερειάρχη. Αυτή η κ.
Κόκλα είναι συνεργάτης της κ. ∆ραγώνα, της ειδικής γραµµα-
τέως του Υπουργείου Παιδείας. Μάλιστα, απ’ ό,τι φαίνεται και
από το βιογραφικό της έχει πάρα πολύ «ανοιχτά µυαλά», διότι
ήταν ειδική συνεργάτης επί δύο χρόνια της κ. ∆ραγώνα, ήταν συ-
νεργάτις της κ. Καραµάνου, της αλήστου µνήµης αυτής Ευρω-
βουλευτού σας, και σήµερα συµµετέχει στην κίνηση για την
έρευνα και δράση για την ειρήνη.

Μία επίσκεψη στην ιστοσελίδα αυτού του κέντρου για την
έρευνα και δράση για την ειρήνη, βλέπουµε ότι προωθεί τη συ-
νεργασία και τη φιλία των Ελλήνων και Τούρκων και Τουρκοκυ-
πρίων και Ελληνοκυπρίων κ.λπ..

∆ηλαδή το πρόβληµα στα Ελληνοτουρκικά δεν είναι η τουρ-
κική επιθετικότητα. Το πρόβληµα στα Ελληνοτουρκικά είναι ότι
υπάρχουν κάποιες µικροπαρεξηγήσεις, που αν κάνουµε κάποιες
καλές κατασκηνώσεις, αν φέρουµε µαζί άτοµα από τις δύο κοι-
νότητες, όπως αποκαλούνται και όπως τις αποκαλείτε και εσείς
πολλές φορές, ξαφνικά θα λυθούν τα προβλήµατα.

Θα πω εδώ και εγώ ένα ρητό από το Θουκυδίδη, που είναι, µά-
λιστα, πολύ βασικό του αµερικανικού δόγµατος, ότι όσοι υπο-
χωρούν προκαλούν τις επιθέσεις των γειτόνων εναντίον τους.
Αυτό κάνετε. Έχετε µετατρέψει την Ελλάδα σ’ έναν καρπαζοει-
σπράκτορα της περιοχής ως συνέχεια φυσικά των προηγουµέ-
νων κυβερνήσεων και αυτό δεν το θέλει ο ελληνικός λαός και
πάνω από όλα δεν µπορεί να το θέλει και απαιτεί διαφορετική
στάση η ελληνική ιστορία.

Θα επανέλθω στη δευτερολογία µου.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Πολατίδη.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Μαυρουδής Βορίδης, για τρία
λεπτά.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι το πιο ενδιαφέρον ερώτηµα που

έχει να απαντήσει η Κυβέρνηση σε ό,τι αφορά στη συγκεκριµένη
επερώτηση ανάµεσα σε όλα τα άλλα, τα οποία εύστοχα έθεσαν
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οι προλαλήσαντες συνάδελφοί µου, είναι το εξής απλό. Θεωρεί
η ελληνική Κυβέρνηση ότι η Τουρκία συµµορφώνεται προς το ευ-
ρωπαϊκό κεκτηµένο, ναι ή όχι; Θεωρεί ότι κάνει βήµατα προόδου
έστω, ναι ή όχι; Νοµίζω ότι έχουµε συγκεκριµένα δεδοµένα της
τουρκικής συµπεριφοράς, δεδοµένα, τα οποία αφορούν και επι-
κεντρώνονται στον τρόπο που φέρεται στην Ελλάδα, µία χώρα
που είναι µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και αναφέροµαι, βε-
βαίως, στα ερωτήµατα που εγείρει και που αφορούν στην εδα-
φική της κυριαρχία, είτε αυτά λέγονται γκρίζες ζώνες είτε αυτά
λέγονται οι καθηµερινές πρακτικές των παραβάσεων και των πα-
ραβιάσεων, στο casus belli φυσικά το οποίο αφορά στο Αιγαίο
και στην ουσιαστική απαίτηση και θεµελίωση ενός δικαιώµατος
συνεκµεταλλεύσεως, αλλά βεβαίως όχι µόνο σε αυτά. Αφορούν
εις τον τρόπο που βλέπει την Κυπριακή ∆ηµοκρατία, στον τρόπο
που βλέπει την Κύπρο, πώς στέκεται η Τουρκία απέναντι στο ζή-
τηµα αυτό.

Σήµερα η Κύπρος είναι η µόνη ευρωπαϊκή χώρα, η οποία έχει
κατεχόµενο έδαφος, ουσιαστικά από µία χώρα που θέλει να γίνει
µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Να αναγνωρίσω, κύριε
Υπουργέ, ότι αυτό είναι µία κατάσταση, την οποία κληροδοτεί
µία κυβέρνηση στην άλλη. Το µεγάλο, όµως, ερώτηµα είναι το
πώς θα σταθεί η δική σας Κυβέρνηση απέναντι σε αυτό.

Και ήθελα, λοιπόν, να ρωτήσω σχετικά: Πώς αξιολογήσατε
πρόσφατα την Τουρκία; Προχώρησε; Έχει βελτιωθεί η στάση
της; Γίνεται µία πιο ευρωπαϊκή χώρα; Αν όχι, το είπατε, το επι-
σηµάνατε; Σηµειώθηκε; Εν πάση περιπτώσει, θα υπάρξει µια
στιγµή που θα πούµε ότι η Τουρκία δεν είναι µία χώρα που συµ-
µορφώνεται προς το ευρωπαϊκό κεκτηµένο ή θα εξακολουθή-
σουµε και ως Ελλάδα, αλλά και στο µέτρο που µας αναλογεί και
ως Ευρωπαϊκή Ένωση να συρόµεθα πίσω από µία ουσιαστικά
οθωµανική πολιτική; Έχει το σθένος και η Ελλάδα αλλά και στο
µέτρο –ξαναλέω- που µας αφορά και η Ευρωπαϊκή Ένωση, στο
βαθµό ακριβώς που η Ελλάδα συµµετέχει ενεργά στο ευρωπαϊκό
γίγνεσθαι να πούµε µία απλή φράση, ότι η Τουρκία δεν συµµορ-
φώνεται, ότι η Τουρκία δεν είναι µία ευρωπαϊκή χώρα και υπό
αυτήν την έννοια η Τουρκία δεν πρόκειται να µπει εντός της Ευ-
ρωπαϊκής Ενώσεως; Και να το πει αυτό η Ελλάδα µε σαφήνεια,
ξεκάθαρα και µε παρρησία.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ τον κ. Μαυρουδή Βορίδη.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Αθανάσιος Πλεύρης για τρία
λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν έχουµε µία συ-
ζήτηση για τα εθνικά θέµατα είθισται να λέγεται πάντα ότι όλοι
έχουµε κοινούς στόχους και κοινούς σκοπούς. Προφανέστατα
κανένας δεν µπορεί και δεν έχει δικαίωµα να αµφισβητήσει τον
πατριωτισµό κάποιου άλλου, αλλά σε κάθε περίπτωση πρέπει να
πούµε τι γίνεται όταν έχουµε τελείως διαφορετικές θέσεις.

∆εν είναι δυνατόν στο όνοµα µιας εθνικής, κοινής πολιτικής,
να θέλετε να επιβάλετε η Κυβέρνησή σας και οι προηγούµενοι
στον ελληνικό λαό πράγµατα τα οποία δεν αποδέχεται.

Υπάρχει µία σαφέστατη ερώτηση στην επερώτηση που έχουµε
κάνει, είναι η δεύτερη ερώτηση, κύριε Υπουργέ και κύριε Πρόε-
δρε. Η δεύτερη ερώτηση λέει: Το οποιοδήποτε όνοµα συµφω-
νήσει η Κυβέρνησή σας µε τα Σκόπια θα το θέσει στη βάσανο
του δηµοψηφίσµατος; Είστε µία Κυβέρνηση που ευαγγελίζεστε
την ηλεκτρονική διακυβέρνηση, τη διαβούλευση, το δηµόσιο διά-
λογο.

Εδώ, λοιπόν, όταν πάτε να µας σερβίρετε ένα όνοµα µε γεω-
γραφικό προσδιορισµό, πράγµα το οποίο καταγγέλλουν όλες οι
µακεδονικές οργανώσεις, γιατί καµµία µακεδονική οργάνωση δεν
θέλει σύνθετο γεωγραφικό προσδιορισµό. Μην κοροϊδευόµαστε
µέσα σε αυτήν την Αίθουσα. Το «Βόρεια Μακεδονία» σηµαίνει ότι
εθνικά έχουµε Μακεδόνες, γλωσσικά έχουµε Μακεδόνες. Και οι
Βορειοκορεάτες Κορεάτες είναι. ∆εν υπάρχει κανένα έθνος που
να προσδιορίζεται γεωγραφικά. Τα έθνη προσδιορίζονται εθνικά.

Θα το θέσετε, λοιπόν, σε δηµοψήφισµα; Αυτό είναι κάτι που
πρέπει να απαντήσετε µε σαφήνεια και αντιλαµβάνοµαι το φόβο
σας για τα δηµοψηφίσµατα, γιατί και προσωπικά εσείς, κύριε

Υπουργέ, ως ένθερµος υποστηρικτής του σχεδίου Ανάν, είδατε
ότι η πολιτική σας στο συγκεκριµένο θέµα ξέπεσε. Και µόλις τέ-
θηκε στη βάσανο του κυπριακού λαού, πετάχτηκε στον κάδο των
αχρήστων.

Θα πρέπει, όµως, όταν ευαγγελίζεσθε το δηµόσιο διάλογο,
όταν λέτε ότι σέβεστε τον πολίτη σ’ ένα τέτοιο θέµα, να έχετε
µία σαφή θέση. Θα κάνετε ή δεν θα κάνετε δηµοψήφισµα; Οι Έλ-
ληνες σε ποσοστό 80% δεν θέλουν σύνθετη ονοµασία και συνε-
πώς, έχουµε το δικαίωµα να λέµε ότι αυτή η πολιτική που µας
φέρνετε εδώ πέρα δεν είναι η εθνική πολιτική. Η εθνική πολιτική
αποδίδεται σαφέστατα στην κοινή γνώµη.

Έχετε ακολουθήσει σε όλα τα στάδια µία πολιτική που έχει
αποτύχει. Ανοίξατε το δρόµο της Τουρκίας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση χωρίς να έχετε διασφαλίσει τίποτα. Και σιγά-σιγά προ-
χωράει η Τουρκία και δεν δίνει τίποτα. Θα ήθελα να µου πείτε
ένα πράγµα, δεν θέλω δεύτερο, που κερδίσαµε από την Τουρκία
µε την πολιτική του να της έχουµε ανοιχτή την πόρτα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Τα ίδια είπαµε και στην προηγούµενη κυβέρ-
νηση, όταν εδώ πέρα ψήφιζε µαζί µε το ΠΑΣΟΚ την ένταξη, το
άνοιγµα µάλλον της ένταξης της Αλβανίας στο ΝΑΤΟ και στην
Ευρωπαϊκή Ένωση. Σας λέγαµε, δεν έχετε διασφαλίσει τίποτα.
Με αποτέλεσµα πήραν αυτοί τα κλειδιά του ΝΑΤΟ και της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και έχουµε τώρα το ∆ήµαρχο της Χιµάρας να
του ασκεί ποινικές διώξεις ο εισαγγελέας της Αλβανίας, να µη
διασφαλίζονται τα ανθρώπινα δικαιώµατα των Ελλήνων αδελφών
µας και γενικότερα να µην έχουµε µία σαφή πολιτική στο θέµα
της Βορείου Ηπείρου.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, και να µην κάνω κατάχρηση πε-
ραιτέρω του χρόνου, θέλω να πω το εξής. Υπάρχει µία ωρολο-
γιακή βόµβα που λέγεται Θράκη και πρέπει να µας απαντήσετε
µε µία σαφήνεια: Τι δουλειά έχει το τουρκικό προξενείο στη
Θράκη µε τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργεί; Έχετε το θάρρος
να πείτε ότι λόγω του ότι αποδεδειγµένα το συγκεκριµένο προ-
ξενείο λειτουργεί κατά παράβαση κάθε διεθνούς κανόνα, πρέπει
να φύγει από εκεί; Αυτή είναι η ουσία. Αυτό περιµένουν και οι
Έλληνες και οι µουσουλµάνοι στη Θράκη, προκειµένου να απε-
λευθερωθούν. Να σηκωθεί να φύγει το τουρκικό προξενείο και
θέλει µία Κυβέρνηση που θα µπορεί να συγκρουστεί µε αυτά τα
θέµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πλεύρης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά σχετικό έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Αθανάσιο Πλεύρη.

Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών ο κ.
∆ηµήτριος ∆ρούτσας θα λάβει το λόγο για είκοσι λεπτά.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτε-

ρικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από την πρώτη στιγµή είπα ότι η

σηµερινή Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, θα επιδιώξει τη
συναίνεση και το διάλογο στα θέµατα της εξωτερικής πολιτικής.
Θα αξιοποιήσουµε όλους τους θεσµούς για να ενηµερώσουµε
κόµµατα και τον ελληνικό λαό για τις µεγάλες αποφάσεις.

Εντός της εβδοµάδας και τώρα µετά την ανάδειξη της νέας
ηγεσίας της Νέας ∆ηµοκρατίας θα ζητήσω από τα κόµµατα να
ορίσουν τους νέους εκπροσώπους τους στο Εθνικό Συµβούλιο
Εξωτερικής Πολιτικής ώστε να συνέλθει το συντοµότερο δυνα-
τόν. Με τη νέα χρονιά θα προγραµµατίσουµε και νέα συνάντηση
της Επιτροπής Εξωτερικών και Άµυνας. Θα ήθελα όµως και η ση-
µερινή µας συζήτηση να χρησιµεύσει ως πλαίσιο ώριµου και γό-
νιµου διαλόγου.

Πριν µπω στην ουσία των ερωτηµάτων που θέσατε, θα ήθελα
να τονίσω τούτο. Ασκούµε εξωτερική πολιτική µε αυτοπεποί-
θηση, γιατί έχουµε καθαρές θέσεις και υπηρετούµε οικουµενι-
κές αξίες. Έχουµε αυτοπεποίθηση, οφείλουµε να έχουµε
αυτοπεποίθηση, γιατί έχουµε το δίκιο µε το µέρος µας και µπο-
ρούµε να κοιτάζουµε τους συνοµιλητές µας τον όποιο συνοµι-
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λητή µας στα µάτια.
Όποιος έχει να πει κάτι χρήσιµο και εποικοδοµητικό, βεβαίως

θα τον ακούσουµε και θα το λάβουµε υπ’ όψιν. Είµαστε πάντα
ανοιχτοί σε ιδέες και δεν διεκδικούµε το αλάθητο. Θέλουµε να
δουλέψουµε µε όλες τις πολιτικές δυνάµεις του τόπου προς όφε-
λος της πατρίδας µας. Θέλουµε να πάµε τη χώρα εκεί που της
αξίζει, να την πάµε µπροστά και να της δώσουµε τη φωνή που
άδικα µας στερήθηκε τα τελευταία χρόνια.

Ως προς τα Ελληνοτουρκικά και τα Ευρωτουρκικά οι θέσεις
µας ήταν και είναι πάντα καθαρές. Ο Γιώργος Παπανδρέου, ση-
µερινός Πρωθυπουργός της χώρας µε την ευρεία λαϊκή εντολή,
είναι ο βασικός αρχιτέκτονας της Ελληνοτουρκικής προσέγγι-
σης. Είναι εκείνος που υλοποίησε την κοινοτικοποίηση των προ-
βληµάτων που δηµιουργεί η Τουρκία στις Ελληνοτουρκικές
σχέσεις. Και είµαι υπερήφανος που δούλεψα δίπλα του για τη
διαµόρφωση αυτής της πολιτικής από το 1999 και που είδα να γί-
νεται πραγµατικότητα το σηµαντικότερο αποτέλεσµά της, η
ένταξη της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Αυτή η πολιτική που χάραξε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ παρέ-
µενε έκτοτε ο ακρογωνιαίος λίθος της πολιτικής της Ελλάδας
απέναντι στην Τουρκία, χωρίς να έχουν αµφισβητηθεί οι βασικές
αρχές και το πλαίσιό της ούτε από την προηγούµενη κυβέρνηση.

Στα Ελληνοτουρκικά –το έχουµε πει επανειληµµένως- θέλουµε
να ξαναπιάσουµε το νήµα από εκεί που το αφήσαµε το 2004, δη-
λαδή πρώτον, να προωθήσουµε περαιτέρω και να εµβαθύνουµε
την Ελληνοτουρκική συνεργασία στους τοµείς εκείνους που δεν
σηµειώνεται αντιπαλότητα, από την οικονοµία και τον τουρισµό
µέχρι την ενέργεια και τον πολιτισµό. Αυτή η πολιτική έχει ωφε-
λήσει την Ελλάδα, την οικονοµία της και τους πολίτες της, ακόµη
και στην καθηµερινότητά τους και θα µας ωφελήσει και πάλι.

∆εύτερον, να συνεχίσουµε τις προσπάθειες για τη βελτίωση
του κλίµατος σε στρατιωτικό επίπεδο και για τη µείωση της έντα-
σης µέσω της υιοθέτησης κατάλληλων µέτρων οικοδόµησης
εµπιστοσύνης και τρίτον, να αναζωογονήσουµε τις διερευνητι-
κές επαφές και το ζήτηµα της οριοθέτησης της υφαλοκρηπίδας
µε σοβαρό τρόπο.

Οι διερευνητικές επαφές δεν αποτελούν αυτοσκοπό, αλλά το
µέσο για τη διερεύνηση των δυνατοτήτων επίλυσης του νοµικού
ζητήµατος της οριοθέτησης της υφαλοκρηπίδας και εποµένως
θα πρέπει να καταλήξουν σε κάποιο αποτέλεσµα εντός εύλογου
χρονικού διαστήµατος.

Ειδικά ως προς το τελευταίο αυτό ζήτηµα, θα ήθελα να κάνω
και ορισµένες διευκρινίσεις προς αποφυγή παρερµηνειών. Η
χώρα µας θεωρεί ως µόνη και νοµική διαφορά, την οποία είναι
διατεθειµένη να συζητήσει, όπως εξάλλου προβλέπει και η ισχύ-
ουσα σύµβαση για το δίκαιο της θάλασσας, ακριβώς την οριο-
θέτηση της υφαλοκρηπίδας.

Σε περίπτωση που καταστεί σαφές ότι δεν είναι δυνατή η επί-
τευξη εντός εύλογου χρόνου συµφωνίας επί της ουσίας της
οριοθετήσεως στο πλαίσιο των διερευνητικών επαφών, τότε η
µόνη λύση που αποµένει είναι η παραποµπή του ζητήµατος στη
διεθνή δικαιοσύνη και συγκεκριµένα στο ∆ιεθνές ∆ικαστήριο της
Χάγης, όπως εξάλλου έχουν κάνει και πολλές άλλες χώρες, µε-
ταξύ των οποίων και αρκετές ευρωπαϊκές, για τη διευθέτηση τέ-
τοιου είδους διαφορών.

Τα όποια άλλα ζητήµατα που µπορεί να θέτει η Τουρκία στο
Αιγαίο αποτελούν µονοµερείς διεκδικήσεις της Τουρκίας σε
βάρος της εθνικής κυριαρχίας και των κυριαρχικών δικαιωµάτων
της χώρας µας, ως εκ τούτου –και το έχω τονίσει επανειληµµέ-
νως- δεν µπορούν να τεθούν ούτε καν υπό συζήτηση. ∆εν συζη-
τούµε άλλα θέµατα. Τέλος!

Επειδή αναφερθήκατε και πάλι στις παρεµβάσεις σας στο
θέµα της µουσουλµανικής µειονότητας στη Θράκη, να απαντήσω
ξανά, για άλλη µία φορά. Η Τουρκία και ο όποιος Τούρκος αξιω-
µατούχος µπορεί να λέει ό,τι θέλει. Αυτή η Κυβέρνηση δεν συ-
ζητά θέµατα της µουσουλµανικής µειονότητας στη Θράκη, άρα
θέµατα Ελλήνων πολιτών µε τρίτες χώρες, µε ξένες κυβερνήσεις.

Επιτέλους –κι αυτό είναι µία παράκληση- ακούστε την ελλη-
νική Κυβέρνηση τι λέει και όχι µόνο τι λένε οι όποιοι Τούρκοι
αξιωµατούχοι, τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και πρωτίστως
αυτά της Τουρκίας!

Η διαπίστωση αυτή µε οδηγεί στον έτερο µείζονα άξονα της
πολιτικής µας έναντι της Τουρκίας, δηλαδή στην “κοινοτικοποί-
ηση” των προβληµάτων που µας δηµιουργεί η Τουρκία, η οποία
πήρε σάρκα και οστά στο Ελσίνκι το ∆εκέµβριο του 1999. Τότε
τέθηκε ως προϋπόθεση της ενταξιακής πορείας της Τουρκίας ο
σεβασµός της καλής γειτονίας και της ειρηνικής επίλυσης των
διαφορών µε τους γείτονές της, συµπεριλαµβανοµένης, εάν
τούτο καθίσταται αναγκαίο, και της προσφυγής στο ∆ιεθνές ∆ι-
καστήριο της Χάγης µε χρονικό ορίζοντα το έτος 2004.

Με άλλα λόγια, στο Ελσίνκι η διευθέτηση των προβληµάτων
που δηµιουργεί η Άγκυρα και ταλανίζουν τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις κατέστη ικανή και αναγκαία συνθήκη για την πρόοδο της
ενταξιακής πορείας της Τουρκίας και µάλιστα τέθηκε και χρο-
νικό όριο για την εκ µέρους της εκπλήρωση των ενταξιακών υπο-
χρεώσεων που σχετίζονται µε τα προβλήµατα αυτά.

∆υστυχώς το χρονικό αυτό όριο ήρθη, αφαιρώντας έτσι στην
ουσία την κάθε πίεση από την Τουρκία. Υπάρχουν ευθύνες.
Έχουµε µιλήσει επανειληµµένως για µεγάλες χαµένες ευκαιρίες,
για ιστορικές ευκαιρίες, τις οποίες είχαµε δηµιουργήσει εµείς
ήδη µε την πολιτική που ασκήσαµε. Οφείλονται ακόµα, πέντε
χρόνια µετά, εξηγήσεις γιατί ο κ. Καραµανλής αποφάσισε να
δώσει το «πράσινο φως» στην Τουρκία και µάλιστα, όπως γνωρί-
ζουµε όλοι, από το CNN. Η Ιστορία θα τα κρίνει αυτά και ήδη η
πρώτη κρίση επήλθε στις πρόσφατες, τελευταίες εκλογές.

Εµείς υποστηρίζουµε την ευρωπαϊκή προοπτική της γείτονος,
όχι µόνο διότι είναι πολύτιµο εργαλείο για την επίλυση των προ-
βληµάτων που προκαλεί η Τουρκία, αλλά γιατί, βλέποντας µα-
κρύτερα, αυτό υπηρετεί το συµφέρον µας. Προτιµούµε να
έχουµε ως γείτονα µια ευρωπαϊκή χώρα, µια σταθερή δηµοκρα-
τία που θα σέβεται την καλή γειτονία, ένα κράτος δικαίου που θα
σέβεται τα ανθρώπινα δικαιώµατα, τη θρησκευτική ελευθερία και
τις µειονότητες κι όχι ένα κράτος οι δοµές και η λειτουργία του
οποίου δεν ανταποκρίνονται στα ευρωπαϊκά αυτά πρότυπα.

Σκοπός µας είναι να αξιοποιήσουµε την ενταξιακή προοπτική
και πορεία της Τουρκίας εποικοδοµητικά, προκειµένου να ωθή-
σουµε τη γείτονα στο δρόµο των µεταρρυθµίσεων και της υιο-
θέτησης συµπεριφοράς που θα σέβεται την καλή γειτονία και τις
ευρωπαϊκές αρχές και αξίες και διαπραγµατευόµενοι σκληρά
κάθε κεφάλαιο, σηµείο προς σηµείο, να κερδίσουµε από τη δια-
δικασία προσαρµογής της Τουρκίας οφέλη και στις διµερείς µας
σχέσεις. Η Τουρκία –και το τονίζω αυτό- δεν έχει λάβει και δεν θα
λάβει λευκή επιταγή.

Το αντίθετο. Όπως κάναµε και στο παρελθόν η Κυβέρνηση
αυτή θα ξανακάνει το σεβασµό της καλής γειτονίας και την ει-
ρηνική επίλυση των διαφορών προϋποθέσεις επί τη βάσει των
οποίων θα κρίνεται και θα αξιολογείται η πρόοδος της ενταξια-
κής πορείας της γείτονος. Προς αυτήν την κατεύθυνση θα εξα-
κολουθήσουµε να κινούµαστε φέρνοντας τα προβλήµατα που
µας δηµιουργεί η Τουρκία στο ευρωπαϊκό και διεθνές προσκή-
νιο και απαιτώντας τη συµµόρφωσή της προς το ∆ιεθνές ∆ίκαιο
και τις αρχές του Χάρτη των Ηνωµένων Εθνών.

Την περασµένη εβδοµάδα και παρά την ελλιπή προετοιµασία
από την προηγούµενη κυβέρνηση καταφέραµε να βάλουµε κά-
ποια πράγµατα και πάλι στη σωστή τους θέση. Οι προσπάθειές
µας αρχίζουν να αποδίδουν καρπούς οι οποίοι καταγράφονται
και στα συµπεράσµατα του τελευταίου Συµβουλίου Γενικών Υπο-
θέσεων. Είµαστε µόνο στην αρχή και µας περιµένει ακόµα πολύ
δουλειά για να κερδίσουµε αυτόν τον χαµένο χρόνο. Ξαναπιά-
νουµε το νήµα σε πολύ διαφορετική διεθνή συγκυρία και θα χρει-
αστεί ακόµη πολύ µεγαλύτερη προσπάθεια για να
ξαναδιαµορφώσουµε το σωστό πλαίσιο για την υλοποίηση των
στόχων µας. Όµως, έχουµε αυτοπεποίθηση, έχουµε σχέδιο,
έχουµε εµπειρία και τη σιγουριά ότι θα τα καταφέρουµε.

Στο ζήτηµα τώρα της ονοµασίας Πρώην Γιουγκοσλαβικής ∆η-
µοκρατίας της Μακεδονίας-των Σκοπίων, η εθνική «κόκκινη
γραµµή» είναι κατάκτηση που πρέπει να διαφυλάξουµε γιατί
αυτή αποτελεί και τη διαπραγµατευτική µας δύναµη. Το ΠΑΣΟΚ
διαµόρφωσε αυτήν την «κόκκινη γραµµή» και η µεγάλη πλειοψη-
φία των πολιτικών δυνάµεων συντάχθηκε µαζί µας εδώ στη
Βουλή των Ελλήνων. Αποδεχόµαστε ονοµασία µε γεωγραφικό
προσδιορισµό που θα ισχύει έναντι όλων και για όλες τις περι-
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πτώσεις, erga omnes. Η θέση αυτή µας οδήγησε στην αυτονόητη
απόφαση του Βουκουρεστίου, η θέση αυτή κατέδειξε στα µάτια
της διεθνούς κοινότητας ότι η Ελλάδα δίκαια αγωνίζεται για την
ιστορική και πολιτισµική κληρονοµιά της και αντιστέκεται σε
όποια προσπάθεια υφαρπαγής της.

Στην Ευρωπαϊκή Ένωση το Συµβούλιο αποφάσισε ότι η λύση
του ζητήµατος είναι απαραίτητη και ουσιώδης προκειµένου να
πραγµατοποιήσει η Πρώην Γιουγκοσλαβική ∆ηµοκρατία της Μα-
κεδονίας περαιτέρω βήµατα στην ενταξιακή της πορεία. Την πε-
ρασµένη εβδοµάδα παραπέµψαµε την εξέταση του θέµατος της
έναρξης των ενταξιακών διαπραγµατεύσεων των Σκοπίων στις
καλένδες της επόµενης προεδρίας και ας έδωσε µάχη η προε-
δρία να δηµιουργήσει πλασµατική εικόνα για τα Σκόπια και να
επιβάλει την έναρξη διαπραγµατεύσεων. Η Ελλάδα µε λόγο θε-
τικό, µε απτές πρωτοβουλίες και δραστήρια διπλωµατία απέδειξε
στο σύνολο των εταίρων ότι είναι η κινητήρια δύναµη της εντα-
ξιακής προοπτικής όλων των Βαλκανίων. Με την πρότασή µας
στην “Ατζέντα 2014” ξαναδίνουµε δυναµική στην ευρωπαϊκή προ-
οπτική των χωρών όλης της περιοχής µας.

Ταυτόχρονα µε δυναµικές πρωτοβουλίες ο Έλληνας Πρωθυ-
πουργός ναι, συνάντησε δύο φορές τον Πρωθυπουργό των Σκο-
πίων και έδειξε σε όλο τον κόσµο ότι η Ελλάδα είναι έτοιµη για
την εξεύρεση αµοιβαία αποδεκτής λύσης. ∆εν αλλάζει, όµως, το
πλαίσιο της διαπραγµάτευσης. Το είπαµε πολλές φορές και δεν
θα κουραστώ να το επαναλαµβάνω. Η διαπραγµάτευση γίνεται
στο πλαίσιο του ΟΗΕ και βάσει των σχετικών αποφάσεων του
Συµβουλίου Ασφαλείας. Όµως, απευθείας συναντήσεις ακόµα
και σε επίπεδο Πρωθυπουργών µπορούν να δώσουν θετική δυ-
ναµική. Μπορούν να ωφελήσουν και εν πάση περιπτώσει, η Ελ-
λάδα µε τα ισχυρά επιχειρήµατα και τις καθαρές θέσεις που έχει,
η Ελλάδα µε την ξεκάθαρη εθνική «κόκκινη γραµµή» δεν έχει κα-
νένα λόγο να τις φοβάται. Όχι µόνο δεν τις φοβούµαστε, τις επι-
διώκουµε.

Τα συµπεράσµατα του Συµβουλίου έγιναν δεκτά µε επιφύλαξη
στα Σκόπια. Η ηγεσία των Σκοπίων φαίνεται ότι επέλεξε να δηµι-
ουργήσει περιβάλλον περιχαράκωσης και πολιορκίας, διεγείρο-
ντας για άλλη µία φορά εθνικιστικά αντανακλαστικά.

∆εν είναι αυτό το δικό µας µήνυµα. Η Ελλάδα θέλει και µπορεί
να προωθήσει την ένταξη των Σκοπίων, αλλά προϋπόθεση γι’
αυτό είναι και παραµένει η επίλυση του ζητήµατος της ονοµα-
σίας.

Ο κ. Γκρουέφσκι κρατάει στα χέρια του το µέλλον της χώρας
του. Μπορεί να γίνει ο ηγέτης που εξασφάλισε το ευρωπαϊκό της
µέλλον ή µπορεί να µείνει στην ιστορία ως ο άνθρωπος που κα-
θυστέρησε τη χώρα του από την εκπλήρωση της ευρωπαϊκής της
ολοκλήρωσης και την έστρεψε στον εθνικισµό του βαλκανικού
παρελθόντος.

Αυτήν τη στιγµή το κλειδί είναι ακόµα στα χέρια του κ. Γκρου-
έφσκι, αλλά, τελικά, έρχεται η στιγµή που ο λαός κρίνει και αξιο-
λογεί και εµείς έχουµε σκοπό να απευθυνθούµε και στο γειτονικό
λαό για να του δώσουµε να καταλάβει ότι η Ελλάδα και ο ελλη-
νικός λαός οραµατίζεται ένα κοινό µέλλον ειρήνης και συνεργα-
σίας στο πλαίσιο της ευρωπαϊκής οικογένειας.

Κλείνω µε το µεγάλο θέµα της εξωτερικής µας πολιτικής, που
είναι συνάµα και µια από τις µεγαλύτερες αδικίες που πρέπει να
αποκατασταθούν στην Ευρώπη, το Κυπριακό. Είναι ζήτηµα ει-
σβολής και στρατιωτικής κατοχής εδάφους ενός κράτους-µέ-
λους της Ευρωπαϊκής Ένωσης από µία υποψήφια προς ένταξη
χώρα. Είναι ζήτηµα στρατιωτικής κατοχής εδάφους ενός κρά-
τους-µέλους του ΟΗΕ από ένα άλλο. Το Κυπριακό είναι ντροπή
για τις ευρωπαϊκές αξίες και φανερώνει τις στρεβλώσεις του διε-
θνούς συστήµατος που ανέχεται τη διαιώνιση αυτής της κατά-
στασης. Ο Πρόεδρος ∆ηµήτρης Χριστόφιας έχει αναλάβει
θαρραλέα πρωτοβουλία και οι διαπραγµατεύσεις υπό τα Ηνω-
µένα Έθνη βρίσκονται σε εξέλιξη.

Η Ελλάδα στηρίζει τη διαδικασία, ξεκαθαρίζοντας ότι αυτή
πρέπει να είναι µία κυπριακή διαδικασία που θα δώσει κυπριακή
λύση. ∆εν υπάρχει θέση για τεχνητά χρονοδιαγράµµατα, επιδι-
αιτησίες, εκβιασµούς και απειλές για διχοτόµηση. Το τόνισα αυτό
και στην παρέµβασή µου στο τελευταίο Συµβούλιο Υπουργών
Εξωτερικών, αποκρούοντας τις σχετικές επιθέσεις, ακόµα και

απειλές κάποιων εταίρων. Λύση δίκαιη, βιώσιµη και λειτουργική,
στο πλαίσιο των αποφάσεων του ΟΗΕ και µε πλήρη σεβασµό στο
κοινοτικό κεκτηµένο. Λύση διζωνικής, δικοινοτικής οµοσπονδίας.
Λύση που θα επιτρέψει στο σύνολο του κυπριακού λαού, τους
Ελληνοκύπριους και Τουρκοκύπριους να απολαύσουν τα οφέλη
της συµµετοχής της χώρας τους στην ευρωπαϊκή οικογένεια και
στην ασφάλεια που αυτή προσφέρει. Λύση που θα απελευθερώ-
σει την Κύπρο από το παρωχηµένο σύστηµα εγγυήσεων και θα
διαγράψει µια για πάντα αποικιοκρατικά κατάλοιπα του παρελ-
θόντος.

Την περασµένη εβδοµάδα, Ελλάδα και Κύπρος δώσαµε από
κοινού µία σκληρή διπλωµατική µάχη και µάλιστα, σε όχι φιλικό
περιβάλλον. Η µάχη ήταν δύσκολη, αλλά µας χαροποιεί το γε-
γονός ότι η θέση που υιοθετήσαµε ήταν σαφής και κατηγορη-
µατική, ήταν θέση κοινή. Ελλάδα και Κύπρος µε µία ενιαία φωνή.
Η Άγκυρα φέρει ακέραια την ευθύνη για τη µη εκπλήρωση των
ενταξιακών υποχρεώσεων της έναντι της Κύπρου και για τη δια-
τήρηση των κυρώσεων, δηλαδή, του παγώµατος των γνωστών
οκτώ κεφαλαίων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Πολλές χώρες, µε µπροστάρηδες τη Σουηδική Προεδρία και

το Ηνωµένο Βασίλειο, εµπόδισαν µε κάθε τρόπο την επιβολή
συλλογικών επιπρόσθετων κυρώσεων. Ελλάδα και Κύπρος, µαζί
µε µερικές ακόµη χώρες, ξεκαθαρίσαµε ότι οφείλουµε, χάριν της
αξιοπιστίας της Ένωσης, να πάρουµε στάση, σαφή στάση.

Με την πλήρη στήριξη της Ελλάδας η Κυπριακή ∆ηµοκρατία
προέβη σε µονοµερές πάγωµα και άλλων κεφαλαίων.

Σε κάθε περίπτωση, είναι ξεκάθαρο ότι η ενταξιακή πορεία της
Τουρκίας δεν πρόκειται να ολοκληρωθεί, αν η Άγκυρα δεν ανα-
γνωρίσει την Κυπριακή ∆ηµοκρατία και αν δεν εξοµαλύνει τις
σχέσεις µαζί της και, βεβαίως, εάν δεν λυθεί το Κυπριακό. Η Κυ-
πριακή ∆ηµοκρατία –αυτό ας το καταλάβουν όλοι πλέον- βρί-
σκεται σε θέση ισχύος, την οποία έχει αποκτήσει χάρη στην
ένταξή της στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το περιβάλλον στο οποίο καλού-
µαστε να ασκήσουµε εξωτερική πολιτική είναι δύσκολο, ρευστό,
απαιτητικό. Αναλαµβάνουµε µετά από µια περίοδο αδράνειας,
που χαρακτήρισε γενικά τη διακυβέρνηση Καραµανλή. Ακολου-
θούµε δυναµική εξωτερική πολιτική, επιθετική, µε πρωτοβουλίες,
έξυπνη. Ανατρέπουµε τα δεδοµένα και δεν φοβόµαστε να εξε-
τάσουµε καινούργιες ιδέες και προσεγγίσεις. Έχουµε ανοικτό
µυαλό και δεν αποφεύγουµε την επαφή µε οποιονδήποτε, εάν
αυτό επιβάλλει το συµφέρον της χώρας.

Θέλουµε τη συναίνεση µε τις πολιτικές δυνάµεις του τόπου και
δεν θα διστάσουµε να υιοθετήσουµε ιδέες και προτάσεις άλλων,
αν είναι καλές και πρωτίστως υπηρετούν τους στόχους της πα-
τρίδας µας. Πάνω απ’ όλα, όµως, είµαστε αποφασισµένοι να
αφήσουµε πίσω µας τη φοβική εξωτερική πολιτική, που βάζει
όρια στους ορίζοντες της Ελλάδας. Έχουµε αυτοπεποίθηση,
έχουµε όραµα, έχουµε στόχους. Αυτό αξίζει η Ελλάδα. Αυτό αξί-
ζουν οι Ελληνίδες και οι Έλληνες και έχουµε και τη δύναµη και
τον τρόπο να τα κάνουµε πραγµατικότητα. Σε αυτήν την προ-
σπάθεια θέλουµε όλες τις δυνάµεις του τόπου µαζί µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ τον Υπουργό Εξωτερικών.

Το λόγο έχει ζητήσει και έχει ο αξιότιµος Πρόεδρος του ΛΑΟΣ
κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, ακούσαµε µία έκθεση
ιδεών, που θα µπορούσε να είναι του οποιουδήποτε πρωτοεισα-
γόµενου στο διπλωµατικό κλάδο. Απάντηση στα κυρίαρχα και
καίρια ερωτήµατα που ετέθησαν στην Αίθουσα δεν δώσατε καµ-
µία! Και πώς θα µπορούσατε να δώσετε απάντηση στα θέµατα
που αναπτύχθηκαν µέσα στην Αίθουσα, όταν είχατε φέρει µαζί
σας µία έκθεση, η οποία είχε γραφεί προηγουµένως. Αυτά είναι
σχήµατα οξύµωρα και αντιφατικά. Εδώ ετέθησαν τα θέµατα:
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Ένα, δύο, τρία, τέσσερα, πέντε, έξι, επτά, οκτώ, εννιά, δέκα.
Εσείς φέρατε ένα κείµενο που σας είχαν γράψει οι συνεργάτες

σας το πρωί, για να απαντήσετε σε αυτά που ετέθησαν εκ των
υστέρων και γι’ αυτά δεν ακούσαµε τίποτα. ∆εν ακούσαµε τίποτα,
κύριε Υπουργέ.

Το ερώτηµα αµείλικτο: Η Ελλάδα σήµερα είναι σε καλύτερη
θέση απ’ ό,τι ήταν πριν από δέκα χρόνια; Η Ελλάδα είναι καλύ-
τερα απ’ ό,τι ήταν πριν από πέντε χρόνια; Αυτό είναι το ζητού-
µενο. Όλα τα πλεονεκτήµατα τα έχουν εκείνοι µε τους οποίους
έχουµε προβλήµατα.

∆εν είναι σε καλύτερη θέση τα Σκόπια; Σαφώς και είναι σε κα-
λύτερη θέση τα Σκόπια.

∆εν είναι σε καλύτερη θέση η Τουρκία; Σαφώς και είναι σε κα-
λύτερη θέση η Τουρκία.

Πώς ήταν τα πράγµατα πριν από πέντε, έξι, επτά χρόνια; Ποιο
ήταν το περιβάλλον; Η Τουρκία προσπαθούσε να βρει µονοπάτι,
µήπως και αν ανοίξει η πόρτα της Ευρώπης και σήµερα η Τουρ-
κία κάνει ότι θέλει την Ευρώπη. Ποιος φταίει; Κάποιος φταίει.

Πρέπει, λοιπόν, να αναλάβουµε ευθύνες. Έχουµε µία τεράστια
τουρκοφοβία, µήπως και ενοχληθεί η Τουρκία, και να τους βά-
λουµε µέσα, γιατί πρέπει να είναι ευρωπαϊκή η Τουρκία; Γιατί αν
η Τουρκία δεν είναι ευρωπαϊκή, θα µας κάνει ντα-ντα! Το ακούω
από όλους. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Να τη βάλουµε µέσα,
όχι γιατί εξυπηρετεί την Ευρώπη, όχι γιατί εξυπηρετεί τα εθνικά
συµφέροντα µε προοπτική χρόνου, αλλά για να γλιτώσουµε από
το «ντα-ντα» που θα µας κάνει η Τουρκία. Αυτό ακούω.

Το ίδιο και µε τα Σκόπια. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Κλείσατε την οµιλία σας λέγοντας για τα επιτεύγµατα του Συµ-

βουλίου Υπουργών Εξωτερικών προ τριών ηµερών. Πείτε µου,
κύριε Υπουργέ, τι είπατε για το θέµα της Κύπρου. Πόση ώρα µι-
λήσατε; Τους απασχολήσατε είκοσι, είκοσι πέντε λεπτά; Πόση
ώρα χρειάστηκε να επιχειρηµατολογήσετε για τα δίκαια της Κύ-
πρου; Ούτε ένα δευτερόλεπτο. Έκανε µία µονοµερή δήλωση ο κ.
Κυπριανού και το θέµα έληξε εκεί. Τι κερδίσατε; Τίποτα. Να πάει
πίσω απλώς το θέµα, να πάει για το Μάρτιο ή τον Ιούνιο σε ισπα-
νική προεδρία, τίποτε άλλο. Τι κερδίσατε; Η Τουρκία όµως κα-
θηµερινώς βάζει και πιο βαθιά το πόδι της µέσα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Εσείς τι κερδίσατε; ∆εν µπορώ να καταλάβω. Είµαστε
δύο εγγυήτριες δυνάµεις, πέρα από την αγγλική και το πώς λει-
τουργεί. Αυτή βέβαια η λειτουργία µε την Άστον στο ύπατο
αξίωµα της ατύπου Υπουργού Εξωτερικών θα δείτε πώς θα λει-
τουργήσει.

Η Τουρκία, λοιπόν, προχωράει και λέει: «Πάµε σ’ αυτό το σχέ-
διο Ανάν νούµερο δύο» του οποίου ευτυχώς εσείς δεν είστε συ-
ντάκτης, όπως του πρώτου, ή εκ των συντακτών τουλάχιστον.
Φθάνουµε τώρα στο πάρε-δώσε, στο δεύτερο στάδιο όπου λέει
η Τουρκία: «Πάµε στο πάρε-δώσε, αλλά δεν συζητάω καθόλου
κατά καµµία έννοια να φύγει ο στρατός κατοχής και να πάψω να
είµαι εγγυήτρια δύναµη σ’ αυτό το καινούργιο πράγµα που θα
γίνει». Η Τουρκία, λοιπόν, έχει συγκεκριµένο στόχο και το έχει
θέσει: «Σταµατάω αύριο το πρωί εάν πάψω να είµαι εγγυήτρια
δύναµη σ’ αυτό το καινούργιο µόρφωµα το οποίο θα βγει» -και
δεν θα είναι βεβαίως Κυπριακή ∆ηµοκρατία- «και ταυτοχρόνως
εάν πρόκειται να φύγει έστω και ένας στρατιώτης µου».

Εσείς τι είπατε γι’ αυτό; Εκεί, λοιπόν, «πετάµε το µπαλάκι» στον
οποιονδήποτε Πρόεδρο της Κύπρου –τώρα είναι ο κ. Χριστόφιας-
και τον αφήνουµε µόνο του και µετέωρο. Πού είναι η Ελλάδα;
Είναι εκεί που είναι η Τουρκία για το δικό της κοµµάτι το οποίο
διεκδικεί από την Κυπριακή ∆ηµοκρατία; Είναι εκεί ο «Αττίλας»!
Εµείς πού είµαστε; ∆ιαπραγµατευόµαστε να µπει η Τουρκία στην
Ευρώπη µ’ ένα κοµµάτι του ελληνισµού στο πρόσωπο της Κύ-
πρου να έχει κατακτηθεί κατά 38% µε στρατό κατοχής. Αυτό συ-
ζητάµε. Θα συζητούσαµε, δηλαδή, αν η Τουρκία είχε πάρει τη
Θράκη ή την ανατολική Μακεδονία, το αντίστοιχο 38% της Ελ-
λάδος; Τι συζητάµε και µε ποιον συζητάτε; Θα µπορούσε η Τουρ-
κία να συζητάει σήµερα εάν είχε κατακτήσει το 38% της Ιταλίας,
της Ισπανίας, της Γαλλίας; Εσείς τι συζητάτε; Τι είναι αυτά που
λέτε; Κατέχει κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και κάνετε
κουβέντα. Μπορεί να κάνει κουβέντα η Τουρκία µε Ευρωπαϊκή
Ένωση όταν απειλεί µε casus belli χώρα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης; Εάν η Τουρκία είχε casus belli απέναντι στην Ιταλία, τη Γαλ-

λία, την Ισπανία, τη Γερµανία, θα συζητούσε η Ευρώπη να βάλει
µέσα µία χώρα που απειλεί µε πόλεµο; Εσείς έχετε γίνει οι εύκο-
λοι «τροχονόµοι».

Τι πετύχατε; Κάµφθηκε η αντίσταση του Σαρκοζί και της Μέρ-
κελ, κύριε Υπουργέ, εκτός αν δεν έχετε πάρει χαµπάρι στο
Υπουργείο Εξωτερικών τι συµβαίνει τον τελευταίο µήνα. Κάµ-
φθηκε αυτό το «όχι» που έλεγαν ο Σαρκοζί και η Μέρκελ και
έχουµε περάσει σε µία νέα φάση και όσο η Τουρκία κερδίζει
χρόνο, όσο το πράγµα προχωράει, τόσο θα κάµπτονται και θα
έλθει η ηµέρα εκείνη όπου όλη η Ευρώπη θα υποκλίνεται στην
Τουρκία. Ποια Τουρκία; Την οθωµανική Τουρκία. Είµαι σίγουρος,
κύριε Υπουργέ, ότι έχετε διαβάσει το αντίστοιχο πόνηµα του οµο-
λόγου σας Τούρκου ακαδηµαϊκού. Έχετε διαβάσει τι πιστεύει για
την οθωµανική αυτοκρατορία.

Η Αµερική έχει τις δικές της ανάγκες και θέλει να εξυπηρετή-
σει τα δικά της συµφέροντα τα οποία σήµερα δεν στοιχίζονται
µε τα δικά µας, κύριε Υπουργέ, είναι διαφορετικά. Μπορεί να
στοιχίζονταν το ’47, το ’48, το ’49, το ’50, το ’51 µε το δόγµα
Τρούµαν και το σχέδιο Μάρσαλ και τους ευχαριστούµε γι’ αυτό,
αλλά τώρα δεν στοιχίζονται µαζί µας.

Η Τουρκία έχει µερικές συγκεκριµένες ανάγκες. Πρώτα-πρώτα
πρέπει να βοηθήσει την Αµερική στα οποιαδήποτε παιχνίδια θέλει
στην ευρύτερη περιοχή από το Αφγανιστάν που είναι ένας πυ-
λώνας αντιµετωπίσεως της Ρωσίας –ο άλλος πυλώνας είναι εδώ,
στα δυτικά Βαλκάνια, Κόσοβο και Σκόπια- ώστε να µπορεί να
ελέγχει όσο µπορεί διά της Τουρκίας τα παλαιοκοιτάσµατα και τα
νεοκοιτάσµατα που έχουν προκύψει σήµερα και να παίξει τον
«µπαµπούλα» -στο βαθµό που µπορεί βεβαίως- απέναντι στην
Κίνα η οποία αναδύεται.

Επειδή η Κίνα αναδύεται όπως αναδύεται οικονοµικά και
επειδή η Αµερική καταδύεται όπως καταδύεται το δολάριο, η
Αµερική θέλει να δηµιουργήσει ένα πρόβληµα στο εσωτερικό της
Κίνας, µην την αφήσει ανέπαφη να καλπάζει, αλλά να έχει τα δικά
της προβλήµατα, όπως η Αµερική έχει τα προβλήµατα των δια-
φόρων πολέµων στη Μέση Ανατολή.

Έτσι, λοιπόν, έβαλε τους µουσουλµάνους Κινέζους να διεκδι-
κήσουν αυτά τα οποία δήθεν πρέπει να διεκδικήσουν και η Τουρ-
κία ως προστ’πατης των διαµαρτυροµένων αυτοµάτως ανέρχεται
στην εκτίµηση του Λευκού Οίκου. Εκεί είµαστε, εκεί βρισκόµα-
στε, αυτή είναι η κατάσταση.

Εσείς, λοιπόν, ως Κυβέρνηση δεν κάνατε τίποτα άλλο παρά να
λέτε µοιρολατρικά αυτό που έλεγε και η Νέα ∆ηµοκρατία, το ίδιο
µοτίβο, τα σιαµαία, ότι όχι, η Τουρκία πρέπει να µπει στην Ευ-
ρώπη, η ευρωπαϊκή πολιτική της Τουρκίας. Ξεκάθαρα, είστε υπέρ
της Τουρκίας να µπει στην Ευρώπη κι εσείς και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Ο ελληνικός λαός λέει «όχι» σε όλες τις δηµοσκοπήσεις.
Εφόσον υπάρχει µία τέτοια διαφορά στις αποφάσεις των δύο
κοµµάτων και ανάµεσα στον ελληνικό λαό πρέπει ή να σεβα-
στείτε τον ελληνικό λαό ή να πάτε σε δηµοψήφισµα, να εισπρά-
ξετε ένα «όχι», να δούµε τι λέει ο ελληνικός λαός, θέλει την
Τουρκία στην Ευρώπη; Βγείτε από το πρωί µέχρι το βράδυ να
επιχειρηµατολογείτε µόνοι σας στην τηλεόραση. Μόνοι σας!
Εµείς που λέµε «όχι», δεν θα βγούµε καµµία φορά. Και να δείτε
τι θα εισπράξετε από τον ελληνικό λαό. Άρα, φοβάστε το λαό!
Άρα, πρέπει να εγκλωβίσετε το λαό! Αυτή είναι η λογική σας, δεν
σέβεστε το λαό!

Τι έκανε η Τουρκία από τότε µέχρι τώρα; Να σας θυµίσω την
υπόθεση Οτσαλάν που παρενέβη στα εσωτερικά της χώρας µε
όλες τις παλινωδίες και όλα αυτά τα πράγµατα που µείωσαν και
εξευτέλισαν την Ελλάδα; Πήρατε τον άνθρωπο από εδώ και πή-
γατε να τον παραδώσετε στο Ναϊρόµπι;

Να σας θυµίσω τις παραβιάσεις που γίνονται στο Αιγαίο; Κάθε
χρόνο και 21% περίπου παραπάνω παραβιάσεις! Πείτε µου σε
ποιο όριο θα αντιδράσετε. Βάλτε ένα όριο. Θα αντιδράσετε στις
χίλιες αναχαιτίσεις παραδείγµατος χάρη, στις δύο χιλιάδες. Θα
αντιδράσετε πότε; Όταν φθάσουν στο Καρπενήσι, στην Κέρ-
κυρα, στο Αγρίνιο; ∆εν αντιδράτε όταν πετάνε πάνω από το
Σκύρο και την Εύβοια! Πείτε µου ποιο είναι το όριο της αντίδρα-
σης, πότε η Ελλάδα θα πει «ως εδώ και µη παρέκει»! Ποιο είναι
το όριο της εθνικής αξιοπρέπειας; Ό,τι θέλει κάνει!

Σήµερα µπήκαν τούρκικα αεροσκάφη στο πεδίο βολής της Άν-
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δρου. Εγώ σας λέω ότι πείτε ότι εκείνη την ώρα έφευγε από µία
τορπιλάκατο ένα βλήµα. Τι θα γινόταν; Κάνει ό,τι θέλει, ό,τι γου-
στάρει!

Επί Νέας ∆ηµοκρατίας έφυγε ένα πολεµικό σκάφος το οποίο
ήταν σε ασκήσεις Τουρκίας και έφθασε έξω από το σπίτι του
Πρωθυπουργού στην Ραφήνα. Με σφεντόνα θα µπορούσε να το
χτυπήσει το σπίτι όχι µε όπλα. Πέρασε και αυτό έτσι.

Πείτε µου, λοιπόν, γιατί πρέπει διαρκώς να υποχωρούµε; Και
κάθε µέρα η Τουρκία σας ανοίγει καινούργια κεφάλαια και τώρα
ανοίγει το κεφάλαιο το τεράστιο της µειονότητας. Θα έχετε ένα
Κόσοβο µε την πολιτική που κάνετε! Γιατί αρχίζει η Τουρκία να
λέει, ότι έχουν δικαιώµατα τα παιδιά µου στα σχολεία, που πολύ
ωραία ακούγεται, να πάει δηµοτικό στα τούρκικα –δεν θα πείτε
όχι- µετά εφόσον έµαθε για να µιλάει µε τον παππού και τη για-
γιά, άντε να βγάλει και το γυµνάσιο και µετά ας κάνει η Τουρκία
ένα ιδιωτικό πανεπιστήµιο στη Θράκη. Και µόλις αντιδράσετε,
έρχεται το Κόσοβο! Και δεν ξέρω βεβαίως τι είναι και ποια είναι
και τι ακριβώς γράφει η επιστολή του Ερντογάν, αλλά νοµίζω ότι
δεν προάγει τον πολιτισµό των πολιτικών µας να µην ξέρουν οι
πολιτικοί αρχηγοί τι λέει αυτή η επιστολή.

Πηγαίνουµε κι εµείς σε διεθνή φόρα, κύριε Υπουργέ, δεν πάτε
µόνο εσείς!

Εγώ, λοιπόν, πάω και διαπραγµατεύοµαι και συζητώ χωρίς να
ξέρω τι συµβαίνει, πηγαίνω γυµνός!

Προχθές είχα πάει στο µνηµόσυνο του πρώην Προέδρου της
Κυπριακής ∆ηµοκρατίας και µε έπιασαν και παράγοντες της Κύ-
πρου αλλά και δηµοσιογράφοι και είπα απλώς ότι δεν γνωρίζω.
Και δεν φροντίσατε να µας πείτε, εκείνο πρέπει να προσέξουµε,
εκείνο δεν το λέµε, αυτό το λέµε.

Φοβάστε τους πολιτικούς αρχηγούς; Εάν φοβάστε τους πολι-
τικούς αρχηγούς, τότε γιατί τους καλείτε αύριο το πρωί στο Προ-
εδρικό Μέγαρο; Γιατί µας καλείτε αύριο; Άρα, είµαστε χρήσιµοι
και πρέπει αύριο να βρεθούµε για να σας βοηθήσουµε να πετά-
ξετε τα οποιαδήποτε ελλείµµατα που µας αφήσατε εσείς και η
Νέα ∆ηµοκρατία µε τη διαφθορά. Γιατί περί αυτού πρόκειται.
Όµως, δεν είµαστε τόσο σοβαροί, για να µας πείτε «προσέξτε
αυτό το µέγα εθνικό θέµα!».

Και βεβαίως ποιο είναι το θέµα µε τα Σκόπια; Ποια είναι η κόκ-
κινη γραµµή; Ξέρετε τι σηµαίνει Σκόπια; Για τα Σκόπια έπεσε η
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας -το θυµάστε, κύριε Υπουργέ;-
γιατί ο τότε Υπουργός Εξωτερικών της και σήµερα Πρόεδρος
είπε όχι στο όνοµα «Μακεδονία». Και ερωτώ ευθέως τη Νέα ∆η-
µοκρατία –και να τοποθετηθεί σήµερα. Ο κ. Σαµαράς θα εφαρ-
µόσει την πολιτική της κ. Μπακογιάννη που νίκησε; Γιατί αυτή η
κόκκινη γραµµή είναι πολιτική της κ. Μπακογιάννη. ∆ηλαδή θα
έχουµε έναν δήθεν δεξιό Πρόεδρο µε µια κεντρώα πολιτική; Αυτό
θα κάνετε; Και αν πράγµατι είναι έτσι, γιατί έριξε πριν από δεκα-
πέντε χρόνια την κυβέρνηση; Τι λέει σήµερα η Νέα ∆ηµοκρατία;
Λέµε σύνθετο όνοµα; Προσυπογράφει η Νέα ∆ηµοκρατία το πα-
ράγωγο; Σας θυµίζω τα Πρακτικά, τι έλεγε ο κ. Σαµαράς απένα-
ντι στον τότε Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας και τους υπολοίπους.
Τι λέει, λοιπόν, σήµερα η Νέα ∆ηµοκρατία; Θα παραχωρήσετε
το όνοµα; Εµείς θέλουµε ένα «ναι» ή ένα «όχι» από τη νέα ηγεσία
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Να µπει η Τουρκία στην Ευρώπη; Να
ακουστεί η φωνή της νέας ηγεσίας της Νέας ∆ηµοκρατίας. Το
κρυφτό δεν είναι πάρα πολύ βολικό, γιατί είναι επικίνδυνο και δεν
µπορεί να διαρκέσει. Και θα βγείτε να µιλήσετε, για να υποστείτε
το άλλο παιχνίδι των παιδιών, το κυνηγητό. Πείτε, λοιπόν, σήµερα
στον ελληνικό λαό, εάν έχετε τη δύναµη να το πείτε και αν πάνω
απ’ όλα έχετε εξουσιοδότηση να το πείτε.

Μιλάτε για σύνθετη ονοµασία και εκεί που οδηγείται µε το Νί-
µιτς η υπόθεση; Γιατί ακούω κόκκινη γραµµή. Όλοι ακούµε κόκ-
κινη γραµµή, αλλά ταυτοχρόνως η κ. Μπακογιάννη ως Υπουργός
Εξωτερικών πήγαινε στο Παρίσι και µε τον Γκρουέσκι και ξέ-
φευγε από την κόκκινη γραµµή και µιλούσε για έθνος Μακεδο-
νικό και γλώσσα µακεδονική. Εµείς δεν ξέραµε τίποτα όλοι οι
άλλοι βεβαίως. Και καλά να µην ξέρουµε εµείς. ∆εν ήξερε ο κ.
Βασιλάκης. Στέλνανε τον Βασιλάκη να µιλάει στον ΟΗΕ, τον Πρέ-
σβη, και από πίσω του η κ. Μπακογιάννη, Υπουργός Εξωτερικών
της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας -γιατί περί αυτού πρό-
κειται- είχε προχωρήσει, όχι στην κόκκινη γραµµή, είχε φτάσει

στη µωβ γραµµή. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Σήµερα τι συµβαίνει απ’ όλα αυτά; Πού βρίσκεται το θέµα του

ονόµατος; Κύριε Υπουργέ, µην κοροϊδευόµαστε. Αυτήν τη στιγµή
υπάρχει ένα πλαίσιο που λέµε σύνθετη ονοµασία, προφανώς ∆η-
µοκρατία της Βόρειας Μακεδονίας, που ενοχλεί δυστυχώς πε-
ρισσότερο τη Βουλγαρία, βάσει αυτών που µου είπε ο Πρόεδρος
της Βουλγαρίας προχθές, και λιγότερο εµάς αυτή η ονοµασία.
Και το έθνος είναι µακεδονικό και η γλώσσα µακεδονική. Και είχε
δεχθεί η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε την κ. Μπακο-
γιάννη απλώς να είναι στην κυριλλική, µην είναι στην ελληνική ή
στη λατινική. ∆ηλαδή µε αυτό τι αλλάζει. Μακεδονικό το Έθνος
θα ήταν και µακεδονική η γλώσσα. Και πού έχει φτάσει το θέµα
από τον Νίµιτς; Ότι εσωτερικά η χώρα λέγεται Μακεδονία, γιατί
αν δεν αλλάξει το Σύνταγµά τους δεν γίνεται καµµία προκοπή.
∆εύτερον, στις διεθνείς σχέσεις η χώρα, τα Σκόπια, είναι Μακε-
δονία. Μόνο στους διεθνείς φορείς, στον ΟΗΕ, το ΝΑΤΟ είναι
ΠΓ∆Μ και στις αθλητικές και καλλιτεχνικές εκδηλώσεις είναι πάλι
Μακεδονία. Άρα, µιλάµε ότι της εκχωρούµε τα 4/5 και κρατάµε το
1/5 εµείς µε τη σύνθετη ονοµασία «Μακεδονία». Αυτή η προδο-
σία στην ιστορία δεν έχει αντοχές. Έχετε δίκιο εσείς όλοι. Πάµε
σε δηµοψήφισµα. Θα κάνει ο Γκορύεφσκι δηµοψήφισµα για την
ελάχιστη υποχώρηση, ότι µπορεί να λέγεται ∆ηµοκρατία της Βό-
ρειας Μακεδονίας για τέσσερα γράµµατα και δεν κάνουµε εµείς
δηµοψήφισµα που αλλάζουµε ολόκληρη την ιστορία µας και την
εκχωρούµε στον Γκρούεφσκι. Πάµε σε δηµοψήφισµα. Τι το κα-
λύτερο; Έχετε εµπιστοσύνη στον ελληνικό λαό; Πιστεύετε ότι
είναι σωστή η δική σας πολιτική και της Νέας ∆ηµοκρατίας ή ταυ-
τόσηµη; Πάµε στο λαό. Τι πιο δηµοκρατικό από το να πάµε στον
λαό, αλλά τον φοβάστε, γιατί ξέρετε ότι έχει δικό του ένστικτο,
δικά του εθνικά πιστεύω, τα οποία πολύ φοβούµαι ότι εσείς έχετε
απεµπολήσει κάτω από την πίεση των µεγάλων συµµάχων. Η
εθνική πολιτική, τόσο στο θέµα της Τουρκίας, όσο και στο θέµα
των Σκοπίων, να ξέρετε ότι δεν έχει να κάνει µε µια επερώτηση
που κάνουµε εµείς. ∆εν έχει να κάνει µε µια αντιπολίτευση που
θα κάνουµε εµείς. Έχει να κάνει µε την ιστορία και πώς θα τους
συµπεριλάβει όλους αύριο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη.
Πριν δώσω το λόγο στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους,

γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν
από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελ-
λήνων, τριάντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες µε τρεις εκπαιδευ-
τικούς-συνοδούς από το Γενικό Λύκειο Συκουρίου Λαρίσης.

Καλώς ήρθατε παιδιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευ-
θυµίου έχει το λόγο για έξι λεπτά.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κάθε συζήτηση στο Κοι-
νοβούλιο, ιδίως για θέµατα εξωτερικής πολιτικής, είναι αυτο-
νόητα σηµαντική. Ειδικότερα, για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
όπως και ο Υπουργός πριν από λίγο τόνισε, είναι, για εµάς, επι-
δίωξη το να υπάρχει η µείζων συναίνεση.

Από την άλλη µεριά, όµως, δεν µπορεί κανείς να µην παρατη-
ρήσει ότι σήµερα η επερώτηση του ΛΑΟΣ για τα θέµατα εξωτε-
ρικής πολιτικής, παρά την επιστράτευση διπλωµατών που
κατείχαν διακεκριµένες θέσεις, ταλαντούχων οµιλητών, ακόµη
και του ταλέντου του ίδιου του Προέδρου του ΛΑΟΣ να βάζει επι-
κεφαλίδες στις τοποθετήσεις, όπως κάθε έµπειρος δηµοσιο-
γράφος, είναι ορατό σε όλους ότι ήταν απολύτως άσφαιρη. ∆εν
παρήγε αποτέλεσµα. Και τώρα, προς το τέλος της αγόρευσης
του κ. Καρατζαφέρη, έγινε ορατό το γιατί. Γιατί όσα ο ΛΑΟΣ σή-
µερα επιστράτευσε ως επιχειρηµατολογία δεν αφορούν στην
πραγµατικότητα την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αλλά είναι µία κρι-
τική στην προηγούµενη διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
και, κυρίως, είναι µία προσπάθεια να διαµορφωθεί το έδαφος
των συσχετισµών µεταξύ του ΛΑΟΣ και του κ. Σαµαρά. Εποµέ-
νως, περίπου όσα ακούστηκαν για τη διακυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
είναι για χρήση προς τρίτους.

Επειδή, όµως, όσα ειπώθηκαν, παρ’ όλο που αφορούν τη δια-
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κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και τα πεπραγµένα του κ. Κα-
ραµανλή, της κ. Μπακογιάννη και όλης της διακυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας, παρ’ όλο που απευθύνονται κατ’ ουσίαν στον
κ. Σαµαρά, ελέχθησαν επ’ αφορµή τα µείζονα θέµατα, θα ήθελα
να αποκαταστήσω ορισµένα πάγια δεδοµένα, που αποτελούν
στοιχείο των µεγάλων επιλογών που πραγµατοποίησε το ΠΑΣΟΚ
στη διαδροµή της κυβερνητικής του ευθύνης και αποτελούν κε-
φάλαιο και παρακαταθήκη για τη χώρα.

Κύριε Πρόεδρε, το ΠΑΣΟΚ θεωρεί στοιχείο υπερηφάνειας ότι
αποκατέστησε ένα πλαίσιο εξωτερικής πολιτικής που στην πραγ-
µατικότητα αποτελεί έως σήµερα τον άξονα αναφοράς όλων των
πολιτικών δυνάµεων της χώρας. ∆ιότι εγκαθιδρύσαµε από το
1981, µε τις επιλογές του Ανδρέα Παπανδρέου, πριν απ’ όλα, την
πραγµατικά αυτοδύναµη εξωτερική πολιτική της χώρας. Σεβα-
στήκαµε τις συµµαχίες µας, επιδιώξαµε την εµβάθυνση της συµ-
µετοχής µας στους διεθνείς οργανισµούς, αλλά εφαρµόσαµε µία
πολύπλευρη, πολυεπίπεδη εξωτερική πολιτική, ώστε η χώρα να
πολλαπλασιάζει τα ερείσµατά της και να προάγει τα δικά της
εθνικά συµφέροντα.

∆εύτερον -και εξίσου σηµαντικό- την ίδια ώρα που κτίζαµε
αυτήν την πολυδύναµη εξωτερική πολιτική, και µε την κυβέρνηση
του Ανδρέα Παπανδρέου και µε τις κυβερνήσεις του Κώστα Ση-
µίτη πραγµατοποιήσαµε δύο µείζονα εξοπλιστικά προγράµµατα,
τα οποία συγκρίνονται µόνο µε το εξοπλιστικό πρόγραµµα του
Ελευθερίου Βενιζέλου, έτσι ώστε η χώρα να καταστήσει σαφές
προς όλους ότι έχει διαµορφώσει ένα κεφάλαιο διπλωµατικής
πολυδύναµης εδραίωσης των συµφερόντων της και ταυτόχρονα
διαθέτει ισχυρή εθνική αποτρεπτική δύναµη, ώστε να καταστεί
σαφές ότι η ίδια η Ελλάδα έχει τις δυνάµεις για όποιον απλώσει
δάκτυλο στα κυριαρχικά της δικαιώµατα να ξέρει ότι θα χάσει το
χέρι του.

Αυτό είναι το πλαίσιο που διαµορφώσαµε και αυτό είναι το
πλαίσιο που επέτρεψε να ασκηθούν άλλου είδους και άλλης προ-
οπτικής και, θα έλεγα, µοναδικής διπλωµατικής ευστροφίας χει-
ρισµοί, όταν αλλάξαµε το πλαίσιο µε το Ελσίνκι, µε
πρωταγωνιστικό ρόλο του Γιώργου Παπανδρέου στην κυβέρ-
νηση του Κώστα Σηµίτη, και µεταβάλαµε απολύτως τον άξονα
αυτού του διπόλου που επεδίωκε η Άγκυρα, ότι υπάρχει ένα
πλέγµα διµερών διαφορών. Καταφέραµε δηλαδή να οδηγήσουµε
στη µεταφορά όλου αυτού του πλαισίου ως ευρωτουρκικό πλαί-
σιο, έτσι ώστε είχαµε διαµορφώσει, µε ένα βελούδινο γάντι που
έκρυβε µια σιδερένια γροθιά, το Ελσίνκι, που κατέληγε στην επι-
λογή του ∆εκεµβρίου του 2004.

Εκείνη την ώρα το ∆εκέµβριο του 2004 ο Έλληνας Πρωθυ-
πουργός είχε όλη τη δυνατότητα να ασκήσει στο µάξιµουµ τις
πρόνοιες που διαµόρφωσε το Ελσίνκι. Τότε ο κ. Καραµανλής,
επέλεξε –και κάποτε πρέπει να εξηγήσει- να παραιτηθεί στην τη-
λεόραση του CNN από τις δυνατότητες που του παρείχε ο εξο-
πλισµός της προπαρασκευής του Ελσίνκι. Αλλά ακόµα και
σήµερα η δύναµη της χώρας βρίσκεται σε αυτήν τη στρατηγική
µεταστροφή που πραγµατοποιήθηκε τότε και εξακολουθεί να πα-
ραµένει πλεονέκτηµα.

Το ίδιο ακριβώς ισχύει -και δεν χρειάζεται να αναπτυχθεί- σε
όλες τις κατευθύνσεις των θεµάτων είτε µιλάµε για το Σκοπιανό
είτε για το Κυπριακό. Ο Υπουργός ήταν κρυστάλλινα διαυγής.
Αυτό που επέστρεψε στην Ελλάδα µε την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, είναι η δύναµη της άσκησης µιας πολιτικής που ακουµπά
στη σταθερότητα των αρχών, ακουµπά στη δύναµη αυτής της
θεµελιώδους επιλογής που αποτελεί τη διήκουσα αρχή του συ-
νόλου των πολιτικών µας στην εξωτερική πολιτική και άµυνα, έτσι
ώστε πραγµατικά σήµερα να γίνεται σαφές ότι µε όσα παρου-
σίασε ο Υπουργός -που είναι συνέχεια όσων ο Πρωθυπουργός σε
αυτήν την Αίθουσα τόνισε στις προγραµµατικές δηλώσεις, όταν
ο Γιώργος ο Παπανδρέου κατ’ ουσίαν είπε ότι η Ελλάδα είναι
πάλι εδώ, η Ελλάδα είναι πάλι οδηγός στην περιοχή της, η Ελ-
λάδα είναι εδώ για να προστατεύσει τα συµφέροντά της µε
τρόπο αποτελεσµατικό- νοµίζω ότι σήµερα έγινε σαφές ότι όλα
αυτά τα πυρά που απευθύνονται προς άλλους, ένας από τους
λόγους που είναι εδώ άσφαιρα µπροστά µας, είναι η σαφήνεια,
η καθαρότητα µε την οποία ξανακούστηκαν επιτέλους οι αρχές
µιας εξωτερικής πολιτικής που διασφαλίζουν τα εθνικά συµφέ-

ροντα, την περηφάνια της χώρας και τη δυνατότητα αυτής της
πατρίδας να πετυχαίνει, χωρίς να φοβάται κανέναν, γιατί έχει
εµπιστοσύνη στον εαυτό της.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο τώρα έχει ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Κων-
σταντίνος Μαρκόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

∆εν µπορώ να πω ότι αισθανόµαστε ικανοποιηµένοι από το
διάλογο ο οποίος λαµβάνει χώρα στην Αίθουσα του Κοινοβου-
λίου για το σοβαρό ζήτηµα της εξωτερικής πολιτικής. ∆εν φωτι-
στήκαµε. Και όπως πριν από λίγο ο Πρωθυπουργός της χώρας
για τα οικονοµικά ζητήµατα υπήρξε ένας ασαφής σχολιαστής
µιας πραγµατικότητας, πριν από λίγο στο Ζάππειο, στην έναρξη
του διαλόγου µε τους κοινωνικούς εταίρους, έτσι και εδώ σή-
µερα ο Αναπληρωτής Υπουργός των Εξωτερικών υπήρξε ένας
σχολιαστής, χωρίς όµως να µας διευκρινίσει ή να µας φωτίσει
για το είδος της εξωτερικής πολιτικής, τις πιθανές διαφοροποι-
ήσεις, τι είναι αυτό, δηλαδή, το οποίο χαρακτηρίζει τη νέα Κυ-
βέρνηση. Και µάλιστα, αναρωτιέµαι, κύριε Υπουργέ,
διαλεγόµενος γι’ αυτά τα ζητήµατα, αν έχετε αρµοδιότητες εσείς
ή ο Υφυπουργός στο Υπουργείο Εξωτερικών, για να ξέρουµε και
εµείς πώς διοικείται το Υπουργείο, ποιοι έχουν την πολιτική ευ-
θύνη και για ποια θέµατα, γιατί κανένα Υπουργείο δεν είναι µι-
κρότερης αξίας από ένα άλλο, αλλά η εξωτερική πολιτική της
χώρας, σε αυτήν τη χώρα, στην πατρίδα µας είναι ένα ζήτηµα το
οποίο απασχολεί πάντοτε τις πολιτικές δυνάµεις µε ιδιαίτερα
προβλήµατα και έντονους προβληµατισµούς και πρέπει να γνω-
ρίζουµε τι κάνει ο καθένας και ποια είναι η ευθύνη και ποιος είναι
ο κύκλος των εργασιών και εν πάση περιπτώσει πώς διαµορφώ-
νεται το πολιτικό σκηνικό εκεί.

Ετέθη το ερώτηµα αν η Ελλάδα σήµερα είναι καλύτερα ή χει-
ρότερα απ’ ό,τι πριν από δεκαπέντε χρόνια στα ζητήµατα της
εξωτερικής πολιτικής. Και θέλω εδώ να πω από την πλευρά της
Νέας ∆ηµοκρατίας και να το στοιχειοθετήσω και να το βάλω σαν
στοίχηµα στην Κυβέρνηση, γιατί κάθε τι που κατακτάται στην
εθνική εξωτερική πολιτική της χώρας είναι ένα ακόµα επίπεδο το
οποίο βάζει τον πήχυ πιο ψηλά για την επόµενη Κυβέρνηση, και
να πω ότι ασφαλώς είµαστε καλύτερα στην εξωτερική πολιτική
γιατί επετεύχθη το µεγάλο ενεργειακό άνοιγµα της χώρας µε τις
µεγάλες συµφωνίες τις οποίες πρέπει να τηρήσετε και να τις χρη-
σιµοποιήσετε. Και δεν µας είπατε τίποτα γι’ αυτό.

Επετεύχθη το µεγάλο άνοιγµα προς την Κίνα µε πολιτικές και
εµπορικές συµφωνίες, τις οποίες τις έχετε στα χέρια σας και
έχετε υποχρέωση να τις επεκτείνετε για το καλό της χώρας. Επε-
τεύχθη η Frontex, η οποία για πρώτη φορά περιφρουρεί τα ανα-
τολικά σύνορα του Αιγαίο. Είναι διπλής σηµασίας η έννοια της
ύπαρξης της Frontex στην Ελλάδα, την οποία οφείλετε να δια-
τηρήσετε και να επεκτείνετε τη δράση της γι’ αυτό βεβαίως το
οποίο έχει αναλάβει.

Έχουµε το Βουκουρέστι. Κύριε Υπουργέ, το αποκαλέσατε «αυ-
τονόητο αποτέλεσµα µιας παλαιότερης πολιτικής». Τίποτα δεν
είναι αυτονόητο στην πολιτική και τίποτα δεν κατακτάται χωρίς
µεγάλη προσπάθεια. Πρέπει να καταγραφεί, λοιπόν, ότι στο Βου-
κουρέστι ο Πρωθυπουργός της χώρας, τότε, Κωνσταντίνος Κα-
ραµανλής, επέτυχε να πείσει τους ετέρους µας στο ΝΑΤΟ
σχετικά µε τη δική µας θέση στην Ελλάδα και να υιοθετηθεί η
θέση αυτή από την Ελλάδα. Αντιθέτως, στο κείµενο των συµπε-
ρασµάτων για την τύχη των Σκοπίων στην Ευρωπαϊκή Ένωση
τολµώ να σας πω –δεν έχει τελειώσει βέβαια ακόµα- ότι αυτά τα
ανάλογα συµπεράσµατα δεν έχουν συµπεριληφθεί εκεί και οι συ-
ζητήσεις σας µε τον κ. Μπίλιµαντ φοβάµαι ότι κατέρρευσαν ως
χάρτινος πύργος. Να το δείτε αυτό, παρακαλώ, διότι η µετάθεση
της σχέσης των Σκοπίων µε την Ευρωπαϊκή Ένωση –και ευχό-
µαστε να πέφτουµε έξω, αλλά θέλουµε να το υπενθυµίζουµε συ-
νεχώς αυτό- µετέθεσε το δίληµµα ότι πρέπει πρώτα να λυθεί το
όνοµα και µετά η ένταξη. Φοβάµαι ότι υπάρχει µία τάση να αντι-
στραφεί. Ούτε γι’ αυτό µας είπατε τίποτα, κύριε Υπουργέ.

Είµαστε καλύτερα διότι στα θέµατα των διενέξεων µε την
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Τουρκία, υπενθυµίζω τη δική µας θέση ότι υπάρχει µόνο νοµική
διαφορά σε ό,τι αφορά την υφαλοκρηπίδα, µιλήσατε για µια νο-
µική διαφορά -εύχοµαι να µην κατάλαβα εγώ και να µην υπάρχει
δεύτερη, πάντως µία είναι η διαφορά που µέχρι τώρα αναγνωρί-
ζουµε στην Τουρκία- περιλαµβάνετε στα σχέδια του ΝΑΤΟ για
πρώτη φορά την ένταξη του Άη Στράτη στα σχέδια πτήσης και
ασκήσεων του ΝΑΤΟ. Να το κρατήσετε αυτό σαν εξωτερική πο-
λιτική και να το επεκτείνετε.

Τα λέω αυτά γιατί ετέθη το ερώτηµα αν είµαστε καλύτερα ή
χειρότερα. Είµαστε πολύ καλύτερα γιατί έχει γίνει µία συνετή
προσπάθεια χωρίς κορώνες, µε πειθώ, µε σταθερό τιµόνι, µε την
πολιτική σφραγίδα –αν το θέλετε- προσωπικά του Κώστα Καρα-
µανλή.

Μας µιλήσατε, κύριε Υπουργέ, για ένα σωστότερο πλαίσιο µε
την Τουρκία. ∆εν µας το εξηγήσατε, όµως, αυτό το σωστότερο
πλαίσιο. Όταν, βεβαίως, µε χαρά είπατε ότι περιµένετε από τη
νέα ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας τον αντίστοιχο υπεύθυνο της
εξωτερικής για να ξεκινήσει το Συµβούλιο Εξωτερικής Πολιτικής
–και το σεβόµαστε αυτό ως θέση- θέλω να σας πω ότι ελπίζω
πως αυτό το συµβούλιο ξεκινώντας θα ενηµερωθεί για την επι-
στολή του κ. Ερντογάν και την απάντηση µετά από ένα µήνα του
κ. Παπανδρέου, την οποία ακόµη αναµένουµε.

Σας τα λέω αυτά διότι εάν γίνεται η εκκίνηση µιας µυστικής
εξωτερικής πολιτικής, όπως είναι και η έναρξη κάποιων διµερών
διαβουλεύσεων µε τον κ. Γκρούεφσκι, σπάζοντας έτσι αυτήν την
παράδοση την οποία είχαµε να µην υπάρχουν διµερείς συζητή-
σεις, αισθανόµαστε ότι κάποια πράγµατα αρχίζουν να παραλ-
λάσσονται.

Είναι ερωτήµατα στα οποία δεν απαντήσατε, κύριε Υπουργέ.
Είναι ερωτήµατα τα οποία δεν συζητιόνται µόνο σ’ αυτήν την Αί-
θουσα. Συζητιόνται και έξω απ’ αυτή, στον ελληνικό λαό. Ανα-
ρωτιέµαι: Αν ο διάλογος είναι τόσο κρυφός, αγκυλωτικός και
µυστικοπαθής σε αυτήν την Αίθουσα γιατί δεν µπορούµε να συ-
ζητάµε λίγο περισσότερο εδώ µέσα; Στον αιώνα της πληροφο-
ρίας ζούµε, µπορούµε να διαβάζουµε και να ενηµερωνόµαστε
και εµείς και οι πολίτες αυτής της χώρας. ∆εν έχουµε και τίποτε
να κρύψουµε µεταξύ µας και κανένας δεν θεωρεί τον εαυτό του
περισσότερο πατριώτη από κανέναν άλλον. Πρέπει, όµως, να
δούµε πώς διαχειριζόµαστε αυτήν την πατριωτική µας αγάπη την
οποία έχουµε.

Τα θέµατα εξωτερικής πολιτικής για τη χώρα αποτελούν πά-
ντοτε, µε υφέσεις και εξάρσεις, ένα τοπίο εξαιρετικά ενδιαφέρον
για όλη την Ελλάδα και για ιδιαίτερες περιοχές.

Εµείς, λοιπόν, απευθύνουµε στην Κυβέρνηση να προσέξει, να
κρατήσει τον πήχη ψηλά και αν µπορεί να τον σηκώσει ακόµη
λίγο παραπάνω. Αυτό θα είναι δική της επιτυχία. Να µην αλλάξει
όµως, χωρίς να ενηµερώσει τον ελληνικό λαό και τα πολιτικά κόµ-
µατα, βασικές αρχές µιας εξωτερικής πολιτικής που έχουν πετύ-
χει τα τελευταία χρόνια να φέρουν την Ελλάδα σε µια εξαιρετικά
πλεονεκτική θέση, να µην αλλοιώσουν σε τίποτα τη µια διαφορά
την οποία έχουµε µε την Τουρκία, να µετατρέψουν το ζήτηµα των
Σκοπίων σε πρόβληµα για τα Σκόπια και όχι σε πρόβληµα για την
Ελλάδα –προσέξτε το αυτό, κύριε Υπουργέ- και για την Κύπρο
να ακολουθηθεί η σταθερή γραµµή της πρωταρχικής πρωτο-
βουλίας της κυπριακής κΚυβέρνησης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

∆εν µας είπατε τίποτα, κύριε Υπουργέ, σχετικά µε το αν υπάρ-
χει πρόοδος των συζητήσεων µεταξύ Ταλάτ και Χριστόφια. Τελι-
κώς, κύριε Υπουργέ, είναι καλός ο σχολιασµός στην πολιτική,
αλλά στην εξωτερική πολιτική είναι καλό η ελληνική Βουλή να
ενηµερώνεται λίγο περισσότερο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δος κ. Σπύρος Χαλβατζής για έξι λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η συζήτηση της επερώτησης φέρνει ξανά στη πρώτη γραµµή,

την πολιτική που ακολουθείται έναντι της Τουρκίας από τις κυ-
βερνήσεις και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Το πρό-

βληµα των γκρίζων ζωνών, των παραβιάσεων, της χρησιµοποίη-
σης µειονοτικών προβληµάτων γενικότερα στα Βαλκάνια και της
επιθετικότητας της τουρκικής αστικής τάξης, δεν µπορεί να αντι-
µετωπιστεί αποσπασµένα από την αιτία που τα γεννά. Και η αιτία
είναι η εµπλοκή της χώρας µε ευθύνη της Νέας ∆ηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ στους ιµπεριαλιστικούς σχεδιασµούς και ειδικότερα
στο ΝΑΤΟ.

Τα τελευταία χρόνια ακολουθείται η γραµµή αξιοποίησης της
ενταξιακής διαδικασίας της Τουρκίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
ώστε να συµµορφωθεί η Τουρκία µε το λεγόµενο κοινοτικό κε-
κτηµένο. Ο καθένας ξέρει σε αυτήν την Αίθουσα πώς η εφαρ-
µογή ή µη εφαρµογή του συµβαδίζει µε τα ισχυρά γεωπολιτικά
και οικονοµικά συµφέροντα που υπάρχουν και αφορούν τη ση-
µαντική θέση της Τουρκίας στην υλοποίηση αυτών των συµφε-
ρόντων.

Η ανάλυση του ΠΑΣΟΚ, της Νέας ∆ηµοκρατίας, του ΛΑΟΣ και
του ΣΥΡΙΖΑ αφήνει απ’ έξω έναν από τους πιο βασικούς παρά-
γοντες που οξύνουν την κρίση στο Αιγαίο και στις ελληνοτουρ-
κικές σχέσεις. Είναι ο παράγοντας ΗΠΑ, ο παράγοντας ΝΑΤΟ.
Είναι η λειτουργία στη Λάρισα του νατοϊκού κέντρου αεροπορι-
κών επιχειρήσεων. Το συγκεκριµένο κέντρο όπου στη θέση του
διοικητή θα εναλλάσσονται Έλληνας και Τούρκος αξιωµατικός,
αποτελεί όπως γνωρίζουµε τη συγχώνευση των υφισταµένων κέ-
ντρων αεροπορικών επιχειρήσεων. Είναι η ενοποίηση του εναέ-
ριου χώρου του Αιγαίου. Αυτά αποτελούν µέρος και συνέχεια του
σχεδίου διευθέτησης όλων των ζητηµάτων, δηλαδή, της νατο-
ποίησης του Αιγαίου. Υπάρχει δέσµευση στο πλαίσιο του ΝΑΤΟ
για τη κατάργηση των εθνικών ορίων επιχειρησιακής ευθύνης
στο Αιγαίο. Εκεί οδήγησε η πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ αλλά και άλλων δυνάµεων για το πώς η Ελλάδα θα
αναλάβει έναν πιο αναβαθµισµένο ρόλο στο ιµπεριαλιστικό σχέ-
διο, πλαίσιο σε σχέση µε την Τουρκία. Στην πράξη η νατοποίηση
οδηγεί σε πρόβληµα κυριαρχίας της χώρας στο Αιγαίο. Στη
στάση, λοιπόν, απέναντι στον ιµπεριαλισµό, στο ΝΑΤΟ, κρίνονται
όλα τα κόµµατα και ο λαός. Η µοναδική διαφορά προς διευθέ-
τηση µε την Τουρκία είναι το ζήτηµα της υφαλοκρηπίδας. Αλλά
και εδώ ο παράγοντας ΗΠΑ-ΝΑΤΟ δεν δέχεται για την επιχειρη-
σιακή λειτουργία της πολεµικής µηχανής του τα σύνορα στο Αι-
γαίο και που σε καιρό ειρήνης αναγνωρίζει µόνο έξι ναυτικά µίλια
και όχι δέκα που είναι στον αέρα. Για την Τουρκία η επέκταση
των χωρικών υδάτων από την Ελλάδα θεωρείται casus belli όπως
κατ’ επανάληψη έχει δηλώσει. Η χώρα έχει εµπλακεί στα γρανά-
ζια της λυκοσυµµαχίας του ΝΑΤΟ και σε µια αντιπαράθεση που
αφορά δύο κράτη-µέλη του ΝΑΤΟ. Αυτά κατά την άποψή µας δεν
µπορεί να αγνοούνται όταν γίνεται συζήτηση για τις ελληνο-
τουρκικές σχέσεις.

∆εν µπορεί να αποµονώνονται επί µέρους γεγονότα και να
αγνοείτε το πλαίσιο µέσα στο οποίο λαµβάνουν χώρα αυτά τα
γεγονότα.

Το τελευταίο διάστηµα οι απαιτήσεις του ΝΑΤΟ άλλαξαν το
αµυντικό δόγµα της χώρας, το έκαναν επιθετικό. Η χώρα παίρνει
µέρος σε πολεµικές αποστολές εκτός των συνόρων της. Καλεί-
ται, τώρα, να ενισχύσει τη δύναµη που έχει στο Αφγανιστάν.

Επίσης σηµειώνουµε ότι η ενταξιακή πορεία της Τουρκίας
στην Ευρωπαϊκή Ένωση δεν µπορεί να αποσπάται από αυτά τα
γενικότερα πλαίσια.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, από λόγους, αρχής είναι
ενάντια στη διεύρυνση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και µε την
ένταξη της Τουρκίας, γιατί περισσότερα δεινά περιµένουν την
εργατική τάξη, τον εργαζόµενο λαό της Τουρκίας όπως και το
δικό µας.

Για την Πρώην Γιουγκοσλαβική ∆ηµοκρατία της Μακεδονίας
η επέµβαση του ιµπεριαλισµού –να το θυµηθούµε και αυτό- οδή-
γησε στη διάλυση της ενιαίας Γιουγκοσλαβίας. Εµείς τότε είχαµε
επισηµάνει πώς το κύριο ήταν να αναπτυχθούν σχέσεις συνερ-
γασίας και όχι αντιπαλότητας. Λέγαµε πως η εµµονή στο ζήτηµα
του ονόµατος οδηγούσε σε επικίνδυνα αδιέξοδα και κούφιες µι-
σαλλοδοξίες. Για το όνοµα έχουµε σταθερά υποστηρίξει από την
αρχή το γεωγραφικό προσδιορισµό. Να µπει τέλος στην αλυ-
τρωτική προπαγάνδα, να υπάρξει αµοιβαία αναγνώριση του απα-
ραβίαστου των συνόρων της εδαφικής ακεραιότητας και
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κυριαρχίας των δύο κρατών.
Για το Κυπριακό και οι τελευταίες εξελίξεις που σηµειώθηκαν

στο Συµβούλιο Υπουργών της Ευρωπαϊκής Ένωσης στις 8 ∆ε-
κέµβρη, αλλά και η προβοκάτσια που εκδηλώθηκε µε την κλοπή
της σορού του τέως Προέδρου της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας
Τάσσου Παπαδόπουλου, επιβεβαιώνουν αυτά που σταθερά υπο-
στηρίζαµε.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας παρακολουθεί τις εξελίξεις
που σηµειώνονται στην Κύπρο και αφορούν την προκλητική αµ-
φισβήτηση από την τουρκική κυβέρνηση, της Κυπριακής ∆ηµο-
κρατίας, το δικαίωµά της να κλείνει συµφωνίες µε άλλα κράτη
για την έρευνα σε κοιτάσµατα πετρελαίου και τις απειλές που
εκτοξεύει, αλλά και την απαράδεκτη προσπάθεια προώθησης,
από την Ευρωπαϊκή Ένωση, του κανονισµού για απευθείας εµπό-
ριο µε τα κατεχόµενα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, διαπιστώνει ότι η Κυπριακή

∆ηµοκρατία πρέπει να δίνει σκληρές διπλωµατικές και πολιτικές
µάχες για να υπερασπίσει ορισµένες τουλάχιστον βασικές αρχές,
που κάποτε ήταν αυτονόητες, όπως για παράδειγµα την κυριαρ-
χία της, τη διεθνή της προσωπικότητα, το δικαίωµά της να απο-
φασίζει και να υπογράφει συµφωνίες µε άλλα κράτη κ.λπ.

Γίνεται φανερό ότι η ένταξη της Κύπρου στην Ευρωπαϊκή
Ένωση δεν έχει διευκολύνει στο ελάχιστο µία τέτοια αυτονόητη
διαδικασία. Αντίθετα µία σειρά γεγονότα δείχνουν να έχουν πε-
ριπλέξει ακόµα περισσότερο την κατάσταση. Μέσα στην Ευρω-
παϊκή Ένωση υπάρχουν και δρουν ισχυρότατες ιµπεριαλιστικές
δυνάµεις µε διαφορετικά συµφέροντα και επιδιώξεις που αντα-
νακλώνται και στη διεθνή θέση της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας.

Εµείς διαπιστώνουµε ότι η πολιτική της τουρκικής κυβέρνησης
και σήµερα παραµένει εξαιρετικά επιθετική και προκλητική. Στη-
ρίζεται σε γενικότερους γεωπολιτικούς σχεδιασµούς που έχουν
οι ιµπεριαλιστές των ΗΠΑ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Τέλος θεωρούµε ότι παρ’ όλα αυτά υπάρχουν περιθώρια δια-
πραγµάτευσης για µία δίκαιη και βιώσιµη επίλυση του Κυπρια-
κού και κυρίως να αντιµετωπιστούν οι κίνδυνοι παγίωσης της
υπάρχουσας κατάστασης και µίας θεσµικής de jure αναγνώρι-
σης της διχοτόµησης και των τετελεσµένων της εισβολής και κα-
τοχής.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας συµπαραστέκεται και είναι
αλληλέγγυο µε τον αγώνα του κυπριακού λαού, Ελληνοκυπρίων
και Τουρκοκυπρίων και για την επαναπροσέγγιση των δύο κοι-
νοτήτων. Συµπαραστέκεται στις προσπάθειες της πολιτικής ηγε-
σίας για να δηµιουργηθεί µια δίκαιη, βιώσιµη και λειτουργική
επίλυση του Κυπριακού, µε συµφωνηµένη λύση και χωρίς επιδι-
αιτησίες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε, κύριε Χαλβατζή.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
στηρίζει την κατεύθυνση επίλυσης λύσης, ως διεθνούς προβλή-
µατος εισβολής και κατοχής, στο πλαίσιο µιας διζωνικής, δικοι-
νοτικής οµοσπονδίας µε πολιτική ισότητα, όπως αυτή
καθορίζεται στα ψηφίσµατα του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών,
και ενός κράτους µε µία και µόνη κυριαρχία, µία ιθαγένεια, µία
διεθνή προσωπικότητα, κοινή πατρίδα Ελληνοκυπρίων και Τουρ-
κοκυπρίων, δίχως ξένες βάσεις και στρατεύµατα, χωρίς ξένους
εγγυητές και προστάτες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θοδωρής ∆ρίτσας για
έξι λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι, η εξωτερική πολιτική θέτει αδυσώπητα διλήµµατα

και απαιτεί ρεαλισµό. Όµως, νοµίζω και εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ
µπορώ να το καταθέσω, ότι µεγαλύτερος ρεαλισµός από την
προσήλωση σε αρχές και σε αξίες και η σταθερή καλλιέργεια
προς όλες τις κατευθύνσεις των αξιών αυτών, δεν µπορεί να επι-
βεβαιώσει καµµία άλλη επιλογή. Ο φόβος και το µίσος που µας
προτείνουν και µέσα σε αυτήν την Αίθουσα πολιτικές δυνάµεις,

είναι πολιτική χειραγώγησης και καθόλου ρεαλιστική για τα συµ-
φέροντα της κοινωνίας µας, της χώρας µας, του λαού µας. Αντί-
θετα, η σχέση µε την εθνική ανεξαρτησία, µε την ειρήνη, µε τη
συναδέλφωση των λαών προς κάθε κατεύθυνση είναι οδηγός για
δράση και για την αντιµετώπιση όλων των προβληµάτων.

Και πράγµατι, στην εποχή µας για µία ακόµη φορά τα πράγ-
µατα ρευστοποιούνται, οι ανταγωνισµοί οξύνονται και αυτό δη-
µιουργεί νέα δεδοµένα και στην περιοχή µας. Όµως, δεν είναι
και τόσο νέα όλα τα δεδοµένα. Υπάρχει ένα πλαίσιο το οποίο έχει
αναπαραχθεί πολλές φορές. Και αυτό το πλαίσιο είναι το πλαίσιο
του ατλαντισµού. Και µέσα σ’ αυτό το πλαίσιο είναι όντως αδύ-
νατο να αναπτυχθούν φιλειρηνικές και κοινωνικά ωφέλιµες επι-
λογές για την εξωτερική πολιτική που να αγγίζουν πραγµατικά
τις ανάγκες και των άλλων λαών.

Και εάν θέλει µία εξωτερική πολιτική να είναι ρεαλιστική, πρέ-
πει να έχει τη δυνατότητα –το υπαινίχθηκε ο κύριος Υπουργός
όταν µίλησε, αλλά δεν το βλέπουµε ούτε στην πολιτική του
ΠΑΣΟΚ- να ανοίξει διαύλους επικοινωνίας µε τις κοινωνίες όλων
των λαών, όχι ηγεµονικά, όχι ως δύναµη διείσδυσης σε αυτές τις
γειτονικές χώρες, αλλά ως δύναµη ισότιµης ανατροπής αυτών
των κυρίαρχων συσχετισµών. Και προς αυτήν την κατεύθυνση η
ενεργητικά φιλειρηνική πολιτική, απαλλαγµένη από τον ατλαντι-
σµό είναι µονόδροµος, αν θέλουµε κατά τη δική µας γνώµη να
έχουµε πραγµατικά επιτυχίες και για τις εθνικές µας υποθέσεις.
Η πολιτική αυτή απαιτεί εσωτερικό µέτωπο και εσωτερικό µέ-
τωπο συνεκτικό απαιτεί κοινωνική δικαιοσύνη και όχι πολιτικές
σαν αυτές που εφαρµόζονται επί είκοσι χρόνια τώρα και συνεχί-
ζονται σύµφωνα µε όλες τις εξαγγελίες, πολιτικές που δηµιουρ-
γούν νέα φτώχεια, νέα αποδόµηση των κοινωνικών και
δηµοκρατικών δικαιωµάτων των Ελλήνων πολιτών.

Θέλω, κύριε Πρόεδρε, να θυµίσω ότι στα ζητήµατα των εξο-
πλισµών που είναι καίριας σηµασίας ζητήµατα, δεν έχουµε κάνει
σοβαρά βήµατα και δεν τα έχουµε θέσει στο επίκεντρο και της
αµυντικής και της εξωτερικής πολιτικής. Και όχι µόνο αυτό, αλλά
ήδη από τη Συνθήκη της Λισαβόνας έχουµε δεσµευθεί, όπως όλα
τα κράτη-µέλη, όπως προβλέπει το άρθρο 42 παράγραφος 3, να
βελτιώσουµε προοδευτικά τις στρατιωτικές της δυνατότητες. Και
αυτή είναι µία σύµβαση εντός πλαισίου της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.

Προς αυτήν την κατεύθυνση θα µπορούσαµε να αντιπροτεί-
νουµε µία δυναµική πολιτική που να διακηρυχθεί προς κάθε κα-
τεύθυνση και απέναντι στην Τουρκία για µία νέα συµφωνία
αµοιβαίας µείωσης των εξοπλισµών. ∆εν φαντάζει άµεσα ρεαλι-
στικό, αλλά ήδη µέσα στη γείτονα Τουρκία υπάρχουν δυνάµεις
που το ζητούν αυτό και διαρκώς ενισχύουν τη φωνή τους.

Γιατί να µη συµµαχήσουµε προς αυτήν την κατεύθυνση και να
µην έχουµε τέτοιου είδους πολιτικές; Έτσι µπορούµε να θέσουµε
µε πολύ µεγαλύτερη αξιοπιστία τα ζητήµατα σε σχέση µε το
casus belli, που όντως θεωρούµε κι εµείς αναγκαίο να τεθούν.
Έτσι µπορούµε να θέσουµε τα θέµατα της υφαλοκρηπίδας στο
∆ιεθνές ∆ικαστήριο της Χάγης. Έτσι µπορούµε να θέσουµε µία
σειρά άλλα ζητήµατα που σηµατοδοτούν και διαµηνύουν την ει-
ρηνική πραγµατικά πολιτική, την πολιτική της συναδέλφωσης.

Όλα τα άλλα οδηγούν σε όξυνση των ανταγωνισµών που ήδη
οξύνονται στην εποχή µας.

Μην ξεχνάµε ότι η Τουρκία είναι µία χώρα γεµάτη αντιφάσεις,
που εκφράζονται και στο επίπεδο της άρχουσας τάξης και σε όλη
τη διαστρωµάτωσή της. Από αυτήν την άποψη υπάρχει η Τουρ-
κία των δηµοκρατικών κοινωνικών και φιλειρηνικών αγώνων και
µε τις οποίες ο ΣΥΡΙΖΑ και άλλες δυνάµεις της ευρωπαϊκής αρι-
στεράς αναπτύσσουν σχέσεις αλληλεγγύης. Θέλω να δούµε και
από τις άλλες πολιτικές δυνάµεις στην Ελλάδα αντίστοιχες πο-
λιτικές πρωτοβουλίες. Και πιστέψτε µε, έχουν µεγάλη σηµασία
για την αλλαγή αυτών των συσχετισµών και για την εξωτερική
πολιτική και για τα λεγόµενα εθνικά συµφέροντα, όπως τα εννοεί
ο καθένας.

Για το Κυπριακό ο ΣΥΡΙΖΑ πιστεύει ότι είναι απόλυτη ανάγκη
αυτήν τη στιγµή να στηρίξουµε τις προσπάθειες του Προέδρου
Χριστόφια. Η θέση του ΣΥΡΙΖΑ είναι πάντα υπέρ της δικοινοτι-
κής, διζωνικής οµοσπονδίας, σύµφωνα µε τις αποφάσεις του
ΟΗΕ, µε στόχο να τερµατισθεί η κατοχή και να φύγουν τα στρα-
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τεύµατα κατοχής. Ειρηνική Κύπρος χωρίς ξένους στρατούς.
∆εν είναι τυχαίο που ο Πρόεδρος Χριστόφιας καταβάλλει προ-

σπάθεια για «λύση από τους Κυπρίους, για όλους τους Κυπρί-
ους». Και αυτή πρέπει να είναι και όλων των πολιτικών δυνάµεων
µία ακόµα κεντρικής αιχµής προσπάθεια, γιατί ξέρουµε ότι οι δι-
χαστικές και οι τουρκοφαγικές υπερπατριωτικές κορώνες κατά
βάση ευθύνονται για την κυπριακή τραγωδία.

Στα Βαλκάνια, η εκκρεµότητα για το όνοµα της Πρώην Γιου-
γκοσλαβικής ∆ηµοκρατίας της Μακεδονίας επιβεβαιώνει για µία
ακόµα φορά ότι όσο δεν λύνονται προς µία φιλειρηνική κατεύ-
θυνση συνεννόησης τα ζητήµατα και εκκρεµούν επί µακρόν, δη-
µιουργούν νέα αποστήµατα. Προς αυτήν την κατεύθυνση η θέση
µας παραµένει η θέση της σύνθετης ονοµασίας µε γεωγραφικό
προσδιορισµό. Αλλά και εδώ το άνοιγµα του ευρύτατου βαλκα-
νικού ορίζοντα για την εξωτερική µας πολιτική είναι µια εξωτε-
ρική πολιτική πολυδιάστατη, όχι εγκλωβισµένη στα γρανάζια των
νατοϊκών επιλογών.

Θέλουµε ανάπτυξη, ειρήνη, κοινωνική και οικολογική συνερ-
γασία σε κάθε κατεύθυνση. Αυτή είναι µία δυναµική εξωτερική
πολιτική και όχι οι υπερπατριωτικές κορώνες. Στο όραµα του
Ρήγα Βελεστινλή, του Γρηγόρη Λαµπράκη, στο όραµα όλων των
δυνατοτήτων εκείνων που µπορούν να ενώσουν λαούς και όχι να
διχάσουν λαούς. Έτσι εξυπηρετούνται τα εθνικά συµφέροντα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωρ-
γιάδης, για έξι λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατ’ αρχάς θα ήθελα να
ξεκινήσω, κύριε Πρόεδρε, µε µία παρατήρηση, απευθυνόµενος
προς τον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ τον
κ. Ευθυµίου, τον οποίο ιδιαιτέρως εκτιµώ, διότι εκτός όλων των
άλλων ιδιοτήτων του είναι δάσκαλος και φιλόλογος. Είναι πολύ
σπουδαία ιδιότητα αυτή.

Και ξεκινάω, κύριε Υπουργέ, µε µία αποστροφή της οµιλίας
σας, για να καταλάβετε ποια είναι η διαφορά και να προχωρήσω
στα συγκεκριµένα ερωτήµατα. Είπατε ότι παραπέµψατε στις κα-
λένδες της ισπανικής προεδρίας τα υπό συζήτηση θέµατα. Εµείς
θα είχαµε µεγάλη ευτυχία εάν το θέµα των Σκοπίων δεν το πα-
ραπέµπατε στις καλένδες της ισπανικής προεδρίας, αλλά στις
ελληνικές καλένδες, δηλαδή, ποτέ. ∆ιότι δεν έχει κανένα απολύ-
τως συµφέρον και λόγο η Ελλάδα να συζητά ένα, αγαπητοί κύ-
ριοι του ΠΑΣΟΚ -επειδή αναφέρθηκε ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος στο ότι δεν διαπραγµατεύεστε κυριαρχικά δικαιώ-
µατα της χώρας- κατ’ εξοχήν κυριαρχικό δικαίωµα, που είναι το
όνοµα της Μακεδονίας.

Εδώ είναι η ειδοποιός µας διαφορά. Εσείς βλέπετε το όνοµα
της Μακεδονίας ως µία ονοµατολογία, ίσως και άνευ σηµασίας
όπως είπε ο πρωθυπουργός Ερντογάν προχθές, ενώ εµείς βλέ-
πουµε το ιερό όνοµα της Μακεδονίας ως κατ’ εξοχήν κυριαρχικό
δικαίωµα της χώρας. Και από τη στιγµή που µπαίνετε στη συζή-
τηση της συνθέτου ονοµασίας, εκχωρείτε κυριαρχικά δικαιώ-
µατα.

Και µάλιστα για του λόγου το αληθές, θα µου επιτρέψει το σε-
βαστό Προεδρείο να καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής των
Ελλήνων -για να υπάρχει στην ιστορία- το σηµερινό δηµοσίευµα
της εφηµερίδας «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ». Το έχει γράψει ο κ. ∆ήµας,
από τους πιο έγκριτους συντάκτες της εφηµερίδας στα εξωτε-
ρικά θέµατα. Ο τίτλος του δηµοσιεύµατος είναι «Παγίδα στήνουν
µε το όνοµα οι Αµερικανοί» και αναφέρεται στην προτεινόµενη
ονοµασία «∆ηµοκρατία της Βόρειας Μακεδονίας».

Και µάλιστα -ιδιαιτέρως το λέω για να το ακούσει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Εξωτερικών- µας ψέγει ο διπλωµατικός παρά-
γων, στον οποίο αναφέρεται η εφηµερίδα, για το ότι
εξακολουθούµε να µιλάµε µε τον κ. Μάθιου Νίµιτς, ο οποίος στην
ουσία συζητά κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας. Το καταθέτω
για τα Πρακτικά της Βουλής, για να µη νοµίζετε ότι τα λέµε εµείς.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επειδή όµως έγινε αυτή η συζήτηση για τα κυριαρχικά δικαι-
ώµατα, θα µου επιτρέψετε να δώσω άλλο ένα παράδειγµα για να

καταλάβουµε για τι µιλάµε εδώ. Ανεφέρθη ο αξιότιµος Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ στο ότι δεν διαπραγµα-
τεύεται αυτή η Κυβέρνηση κυριαρχικά δικαιώµατα.

Και ερωτούµε τη Βουλή των Ελλήνων: Το να κάνουµε τα ναυ-
τικά µίλια στο Αιγαίο δώδεκα, είναι ή δεν είναι κυριαρχικό δικαί-
ωµα της χώρας βάσει του ∆ιεθνούς ∆ικαίου της Θαλάσσης; Το
συζητάει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ; Θα το κάνετε; Αν δεν το κά-
νετε, η παραίτηση από τη µη άσκηση ενός κυριαρχικού δικαιώ-
µατος σηµαίνει ότι συζητάτε και εκχωρείτε κυριαρχικά
δικαιώµατα.

Θέλω να είµαι συγκεκριµένος, γιατί αν δεν ήµουν συγκεκριµέ-
νος δεν θα είχε κανένα νόηµα η συζήτηση. Μία λοιπόν ερώτηση,
αγαπητέ, αξιότιµε κύριε Υπουργέ: Η πολιτική της υποστηρίξεως
της εντάξεως της Τουρκίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως
ασκείται όλα αυτά τα χρόνια, τι έχει προσφέρει στην Ελλάδα;

Είχα κάνει την ίδια ερώτηση στον προκάτοχό σας και είχε την
καλοσύνη να µου απαντήσει στην αρµόδια Επιτροπή Εξωτερικών
της Βουλής «τίποτα µέχρι στιγµής. Θα µας δώσει το µέλλον». Ρω-
τάµε: Ζητάµε το άνοιγµα της Θεολογικής Σχολής της Χάλκης. Το
πήραµε; Μειώθηκαν οι παραβιάσεις στο Αιγαίο και οι υπερπτή-
σεις σε κατοικηµένα ελληνικά νησιά όσο εφαρµόζουµε αυτήν την
πολιτική;

Απεσύρθη έστω τµήµα των κατοχικών δυνάµεων από την
Κύπρο; Σταµάτησε η ανάµειξη της Τουρκίας στα εσωτερικά της
χώρας µας µέσω της Θράκης; Τι συγκεκριµένο πήραµε; Εµείς δί-
νουµε στην Τουρκία τα πράσινα φώτα σε κάθε σύνοδο, όπως κά-
νατε και εσείς προχθές, για να συνεχίσει την ενταξιακή της
πορεία. Μάλιστα!

Ευελπιστώ ότι η δευτερολογία σας δεν θα είναι γραµµένη
όπως η πρωτολογία από πριν, γιατί αυτό είναι το νόηµα του δια-
λόγου στη Βουλή και γι’ αυτό ο Κανονισµός, κύριε Πρόεδρε, απα-
γορεύει τις γραµµένες οµιλίες. Κάποτε πρέπει να τηρηθεί ο
Κανονισµός. Οι Υπουργοί, τουλάχιστον οι Υπουργοί, να µην
έχουν γραµµένες οµιλίες. Αλλιώς γιατί µιλάµε εµείς εδώ;

Θέλουµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να µας πείτε το εξής. Αυτά
τα χρόνια που η προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ -του κ. Ση-
µίτη- και η προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας -του
κ. Καραµανλή- δίνει διαρκώς την υποστήριξη στην ευρωπαϊκή
προοπτική της Τουρκίας, τι συγκεκριµένο µας έδωσε η Τουρκία;
Πρώτον, µειώθηκαν οι παραβιάσεις; ∆εύτερον έκανε εκείνο, τρί-
τον έκανε το άλλο; Τι έκανε; Γιατί αλλιώς είµαστε στη συζήτηση
εκείνου που πουλάει τοις µετρητοίς και εκείνου που πουλάει επί
πιστώσει και όταν θα φθάσει η ώρα να εισπράξουµε, δεν θα πά-
ρουµε φράγκο.

Άρα, λοιπόν, η ερώτηση είναι συγκεκριµένη και παρακαλώ
θέλω πολύ συγκεκριµένη απάντηση. Από το 1997, ήτοι δώδεκα
χρόνια, υποστηρίζουµε την ενταξιακή πορεία της Τουρκίας. Τι
πήραµε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εύτερον, ο συνάδελφος κ. ∆ρίτσας µίλησε για ρεαλισµό και
από την άλλη είπε να προτείνουµε αµοιβαία µείωση εξοπλισµών
µε την Τουρκία, γιατί υπάρχουν πολιτικές δυνάµεις στη γείτονα
που λένε αυτά τα πράγµατα.

Κύριε ∆ρίτσα, δεν τα ξέρετε καλά. Κυβερνών κόµµα στην
Τουρκία είναι το κόµµα του κ. Ερντογάν, το οποίο είχε εισάγει το
λεγόµενο νέο-οθωµανισµό και µιλάει ευθαρσώς για την ανασύ-
σταση της Οθωµανικής Αυτοκρατορίας στα Βαλκάνια. Αντιπολι-
τευόµενο κόµµα είναι του κ. Μπαχτσελή, που είναι το κόµµα των
Γκρίζων Λύκων.

Αυτές οι πολιτικές δυνάµεις που βλέπει ο ΣΥΡΙΖΑ να συζητούν,
έστω επί θεωρητικής βάσεως, την αµοιβαία µείωση εξοπλισµών
στην Ελλάδα, θα θέλαµε πολύ να µας δείξετε ποιες ακριβώς είναι
στην Τουρκία και αν υπάρχουν. Είναι προφανώς µικρότερης
εκλογικής επιρροής απ’ ό,τι ο ΣΥΡΙΖΑ στην Ελλάδα, για να είµα-
στε συγκεκριµένοι και ειλικρινείς µεταξύ µας.

Κλείνω, κύριε Υπουργέ, µε το εξής. Είναι λυπηρό γιατί ο Πρό-
εδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έθεσε στο κόµµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης συγκεκριµένη ερώτηση για το ποια
είναι η θέση της νέας Νέας ∆ηµοκρατίας και του νέου Προέδρου
της Νέας ∆ηµοκρατίας για το ζήτηµα της ονοµασίας των Σκο-
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πίων, το οποίο κυριαρχεί στην επικαιρότητα.
Ο κύριος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρα-

τίας προτίµησε να φυγοµαχήσει και να µην πει απολύτως τίποτα
γι’ αυτό το θέµα, πράγµα το οποίο µας κάνει δυστυχώς να κατα-
λαβαίνουµε ότι και η νέα Νέα ∆ηµοκρατία του κ. Σαµαρά ακο-
λουθεί την πολιτική της λεγοµένης «εθνικής κόκκινης γραµµής»
που είχε η Κυβέρνηση Καραµανλή.

Θέλω να κλείσω όµως µε το εξής και απευθύνοµαι σε όλες τις
πολιτικές δυνάµεις εδώ στην Αίθουσα. Όλοι εδώ οµνύουµε στη
∆ηµοκρατία. Ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρης έκανε δύο
προτάσεις: Πρώτον, αξιότιµε Πρόεδρε κύριε Κακλαµάνη, που θα
έχετε µετά το λόγο, µία πρόταση για δηµοψήφισµα για την εν-
δεχόµενη ένταξη της Τουρκίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Υπεν-
θυµίζω ότι είναι πράξη για την οποία έχει δεσµευθεί η Γαλλία του
Νικολά Σαρκοζί ότι θα γίνει στη Γαλλία. Άρα, εφόσον θα γίνει στη
Γαλλία, γιατί όχι και στην Ελλάδα;

∆εύτερον, πρόταση για δηµοψήφισµα για την όποια συµφω-
νία µε τα Σκόπια, πράγµα για το οποίο έχει δεσµευθεί ο Γκρου-
έφσκι στα Σκόπια. Κι εµείς, ρωτούµε όλα τα υπόλοιπα πολιτικά
κόµµατα της χώρας που οµνύουν στη δηµοκρατία: Θα µας δίνει
µαθήµατα δηµοκρατίας ο κ. Γκρουέφσκι; Γιατί δεν δεσµευόµα-
στε όλα τα κόµµατα της Βουλής των Ελλήνων, αφού όλοι λέµε
ότι µας αρέσει η δηµοκρατία, ότι η όποια συµφωνία υπογραφεί
από την όποια ελληνική Κυβέρνηση θα τύχει της εγκρίσεως του
εκλογικού σώµατος της χώρας δια δηµοψηφίσµατος; ∆εν
άκουσα ούτε από τον κ. Ευθυµίου ούτε από τον κ. Χαλβατζή,
ούτε από τον κ. ∆ρίτσα, ούτε βέβαια από τον κ. Μαρκόπουλο,
που δεν είπε και τίποτα για όλα αυτά -προφανώς έχει τους λό-
γους του- εάν υπάρχει έστω ένα κόµµα στο Κοινοβούλιο που
είναι διατεθειµένο να συνταχθεί µε την άποψη του Λαϊκού Ορ-
θοδόξου Συναγερµού, ασχέτως των πολιτικών διαφορών που
µπορούµε να έχουµε …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ –Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κλείνω αµέσως, κύριε
Πρόεδρε.

…που ζητάµε να εµπιστευθούµε την κρίση των Ελλήνων πολι-
τών δια δηµοψηφίσµατος και για το εάν επιθυµούν οι Έλληνες
πολίτες την ένταξη της Τουρκίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και για
την όποια συµφωνία στην οποία καταλήξει η όποια ελληνική Κυ-
βέρνηση. Υπάρχει κυβερνητική θέση, εν πάση περιπτώσει, γι’
αυτό ή θα εξακολουθήσει το ΠΑΣΟΚ στην πεπατηµένη της µε-
ταπολιτευτικής ∆ηµοκρατίας, από το 1974 να είµαστε η µοναδική
ευρωπαϊκή χώρα, που δεν έχει κάνει ούτε µία φορά δηµοψήφι-
σµα για κανένα απολύτως θέµα;

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Γεωργιάδη, ανα-
φερθήκατε στον κύριο Υπουργό, επειδή έκανε χρήση σηµειώ-
σεων και θα έλεγα ότι τον αδικήσατε, γιατί γνωρίζετε ότι ο
Κανονισµός το επιτρέπει. Άλλωστε, είστε πλέον έµπειρος Βου-
λευτής. Κατ’ έθιµον το σύνολο σχεδόν των συναδέλφων χρησι-
µοποιούν αυτές τις σηµειώσεις. ∆εν είναι σωστό λοιπόν να
αναφέρεστε σ’ αυτό.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ –Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Άλλο προφορικώς και
άλλο γραπτώς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε συνά-
δελφε! Επιτρέπεται, λοιπόν, η χρήση των σηµειώσεων και ο κύ-
ριος Υπουργός, θα έλεγα, ότι προετοιµασθείς για την επερώτησή
σας εκδηλώνει το σεβασµό του προς το Κοινοβούλιο και δείχνει
και τη σοβαρότητα µε την οποία αντιµετωπίζει την επερώτησή
σας.

Επειδή ο κ. Γεωργιάδης, κύριε Πρόεδρε, ανακοίνωσε ότι θα
µιλήσετε…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αργότερα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Αργότερα. Το ακούσατε,

κύριε Γεωργιάδη; Ο Πρόεδρος θα µας πει πότε θέλει να µιλήσει.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ –Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Επειδή πάντα µιλάει, γι’

αυτό το είπα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κατά τον Κανονισµό. Ο
Πρόεδρος θα ζητήσει το λόγο όταν έρθει η ώρα.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ παρακο-
λουθώ µε ενδιαφέρον τις οµιλίες όλων των συναδέλφων και θέλω
να ακούσω και τους άλλους συναδέλφους του ΛΑΟΣ…

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Μας αρέσει να σας
ακούµε, κύριε Πρόεδρε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Παρ’ ότι είναι κατά το ήµισυ
Λευκάδιος ο κ. Γεωργιάδης, θέλω να ακούσω και τους άλλους.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κι άλλος Λευκάδιος
θα µιλήσει µετά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ήρθε η ώρα, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, να περάσουµε στις δευτερολογίες των συ-
ναδέλφων. Πρώτος έχει το λόγο για να δευτερολογήσει ο κ. Ιω-
άννης Κοράντης.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα, αν µου επιτρέπετε, να σχολιάσω ορισµένα σηµεία

από την οµιλία, την παρέµβαση του αναπληρωτή Υπουργού Εξω-
τερικών κ. ∆ρούτσα.

Αναφέρθηκε πρώτα απ’ όλα στις συµφωνίες χαµηλής αντιπα-
λότητας που διαπραγµατευθήκαµε και υπογράψαµε µε την Τουρ-
κία και στη συναφή ατµόσφαιρα, αλλά νοµίζω ότι αυτή η σχετική
ατµόσφαιρα εξεµέτρησε το ζην, κύριε Υπουργέ, εδώ και χρόνια,
ήδη επί της προηγούµενης κυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ.

Αναφερθήκατε, επίσης, στη βελτίωση του κλίµατος στο στρα-
τιωτικό επίπεδο. Τροµάζω µε τα επίσηµα στοιχεία τα οποία µας
έδωσε ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας ο κ. Βενιζέλος, τα οποία ο
ίδιος, όταν η Επιτροπή Εξωτερικών Σχέσεων και Άµυνας στη
Βουλή επισκέφθηκε το ΓΕΕΘΑ προ εβδοµάδων, χαρακτήρισε
ανησυχητικά ως δηλωτικά της έντασης στο Αιγαίο και όταν βλέ-
πουµε ότι σήµερα εισχώρησαν πετώντας σε ύψος διακοσίων
εβδοµήντα µέτρων τουρκικά πολεµικά αεροσκάφη στο πεδίο
βολής Άνδρου όπου διεξήγετο άσκηση, όπως ξέρετε, και µε κίν-
δυνο να συµβεί κάτι το πολύ άσχηµο. Εποµένως, δεν βλέπω πού
υπάρχει µείωση αυτής της εντάσεως. Προφανώς, έχουµε µία
εντελώς διαφορετική αντίληψη η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ κι εµείς
οι υπόλοιποι, τουλάχιστον εµείς του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού.

Είπατε ότι η µόνη διαφορά είναι για την υφαλοκρηπίδα. Είναι
αντικείµενο συζητήσεως στα πλαίσια των διερευνητικών επαφών
που διεξάγονται εδώ και χρόνια και έχουν φθάσει τις κάποιες δε-
κάδες συναντήσεις. Μόνο; Μα, αν δεν κάνω λάθος, η Τουρκία,
κύριε Υπουργέ, συνδέει αυτό το θέµα µε εκείνο των γκρίζων
ζωνών. Κι εκεί άλλωστε είναι που κολλήσαµε.

Να θυµίσω, επίσης, ότι αν η υφαλοκρηπίδα είναι για εµάς –και
πολύ σωστά- το µοναδικό νοµικό θέµα το οποίο τίθεται προς δια-
πραγµάτευση το Ελσίνκι –δυστυχώς- του 1999, σας θυµίζω, κάνει
αναφορά για επίλυση συνοριακών διαφορών και άλλων συναφών
θεµάτων. Αυτά είναι που µας κυνηγάνε χρόνια, κύριε Υπουργέ –
και το ξέρετε- και που βρίσκουν τη ρίζα τους στη Μαδρίτη του
1997.

Συνεπώς, καλή η αισιοδοξία, καλή η αυτοπεποίθηση, καλή η
διαβεβαίωση ότι το µόνο που διαπραγµατευόµαστε είναι η υφα-
λοκρηπίδα, αλλά δεν βλέπω καµµία πρόοδο.

Θα ήθελα να αναφερθώ, αν µου επιτρέπετε, στο µειονοτικό. Ο
συνάδελφος Αλέκος Χρυσανθακόπουλος έθιξε ήδη το θέµα µιας
επιστολής –ασφαλώς πρέπει να τη γνωρίζετε- την οποία απέ-
στειλε ο Πρόεδρος της λεγόµενης Συµβουλευτικής Επιτροπής
Τούρκων ∆υτικής Θράκης σε όλες τις πρεσβείες εδώ, στην
Αθήνα. Άλλωστε µε ξένους συναδέλφους είχαµε την ευκαιρία να
το συζητήσουµε. ∆εν ήταν και µία ιδιαίτερα συµπαθητική ευκαι-
ρία, αν θέλετε, για µία τέτοια συζήτηση. Την επιστολή την υπο-
γράφει ο «Πρόεδρος» ο ψευτοµουφτής Ξάνθης Αχµέτ Μετέ
-µετέχουν δύο Βουλευτές ως γνωστόν του κόµµατός σας ο κ. Χα-
τζηοσµάν και ο κ. Μαντατζή- και τι ζητάει; Πολύ απλά και λίγα
πράγµατα, αλλά πολύ ενδιαφέροντα και προσβλητικά, θα έλεγα,
για την ελληνική πολιτεία: «Άµεση εφαρµογή των αποφάσεων
του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων για την
τουρκική Ένωση Ξάνθης». Υπενθυµίζω ότι το αρµόδιο Εφετείο
κήρυξε ξανά παράνοµη την εν λόγω Ένωση.
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«Ζητάει να επιτραπεί η εκλογή των Μουφτίδων, να σταµατή-
σει η υλοποίηση του ν. 3536/2007 για τον διορισµό ιεροδασκά-
λων και να αρθούν οι περιορισµοί στους χώρους λατρείας, όπως
ο περιορισµός στο ύψος των µιναρέδων». Αυτά τα διαβάζω από
την επιστολή.

«Να αποδοθεί άµεσα η ιθαγένεια σε σχεδόν 60.000 µέλη της
µειονότητας συµπεριλαµβανοµένων αυτών που ζουν στο εξωτε-
ρικό». Λέει, επίσης, να εφαρµοστεί µειονοτικό καθεστώς των
Τούρκων που ζουν στα νησιά της Ρόδου και της Κω.

Βεβαίως, δεν είναι η πρώτη φορά που το ακούµε, κύριε
Υπουργέ. Το είχαµε ξανακούσει πριν από αρκετά χρόνια, όταν
είχε πραγµατοποιηθεί η Σύνοδος του Οργανισµού Ισλαµικής ∆ιά-
σκεψης στο Μπακού και η Τουρκία είχε προβάλει τότε για πρώτη
φορά –µιλάµε για πριν από πέντε-έξι χρόνια, αν θυµάµαι καλά-
θέµα τουρκικής µειονότητας στο Ρόδο και στην Κω. Ιδού τώρα
µας ξανάρχεται, αλλά µας ξανάρχεται εκ των ένδον. ∆εν ξέρω
πως θα αντιδράσετε. ∆εν ανακατεύοµαι στα εσωκοµµατικά σας,
αλλά διερωτώµαι πως θα αντιδράσετε έναντι των ξένων συνα-
δέλφων εδώ στην Ελλάδα.

Τέλος, ως προς το Κυπριακό δεν θέλω να επεκταθώ πάρα
πολύ, διότι ήδη καλύφθηκε, νοµίζω επαρκώς. Απλά θα σηµείωνα
ότι αν χάσαµε κάποιες ευκαιρίες, κύριε Υπουργέ, πρόσφατα στις
Βρυξέλλες, είναι το ότι δεν µπορούµε να απαιτούµε από ξένους
να είναι πιο φιλέλληνες ή φιλοκύπριοι, αν προτιµάτε, από εµάς
τους ίδιους.

Όσον αφορά δε τις διαπραγµατεύσεις, βεβαίως δεν ξέρουµε
πάρα πολλά. Ακούµε ορισµένα πράγµατα, αλλά αυτά τα οποία
ακούµε οµολογώ, εµένα τουλάχιστον, µε παραξενεύουν για κά-
ποιες υποχρεωτικές εκ περιτροπής προεδρίες Ελληνοκυπρίων
και Τουρκοκυπρίων, για στάθµιση ψήφων ανάλογα µε την εθνική
προέλευση των κατοίκων, για εναλλασσόµενες πλειοψηφίες, για
ξένους δικαστές…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ να ολοκλη-
ρώσετε, κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Είµαστε στις δευτερο-

λογίες, δεν µπορεί να υπάρχει ανοχή στο στάδιο αυτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
Συµπληρώνω απλά, θέτοντας -επαναλαµβάνοντας, µάλλον- τα

δύο ερωτήµατα, τα πάγια τα οποία θέτουµε κάθε φορά: Θα δε-
χθεί η Κυβέρνηση και βεβαίως και τα υπόλοιπα Κόµµατα να τε-
θούν στην κρίση του ελληνικού λαού µε δηµοψήφισµα, για να
ακουστεί η γνώµη όλων των Ελληνίδων και όλων των Ελλήνων, το
θέµα της εντάξεως της Τουρκίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και το
θέµα της «Σλαβοµακεδονίας»; Απλά πράγµατα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος έχει το λόγο.
Έχετε στη διάθεσή σας τρία λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι,

µε λύπη µου δεν άκουσα τίποτα εκ µέρους της Κυβέρνησης και
του κυρίου Υπουργού να εκφέρεται ως πολιτική απάντηση στα
θέµατα που έθιξα, τα οποία ήταν σαφή και συγκεκριµένα και νο-
µίζω ότι ήταν δύσκολο να απαντηθούν, διότι οι απαντήσεις απαι-
τούν να φύγει η Κυβέρνηση από τη µυστική διπλωµατία και να
έχει µια διάφανη εξωτερική πολιτική.

Γιατί το λέω αυτό; ∆ιότι αν η Κυβέρνηση απέρριψε την επι-
στολή Ερντογάν µε σαφή και κατηγορηµατικό τρόπο, θα ήταν
τιµή της να γνωστοποιηθεί στον ελληνικό λαό. Εάν, όµως, συ-
γκαλύπτει αυτή την επιστολή που αµφισβητεί τη Συνθήκη της Λο-
ζάνης και γενικότερα δηµιουργεί ζητήµατα -γιατί αυτά τα
διαβάζουµε από τον τουρκικό Τύπο, δεν τα διαβάζουµε από σας-
από εκεί ξεκινάει όλο το ζήτηµα.

Εσείς δεν είστε καθόλου σαφείς. Είστε ασαφείς. Και δεν είναι
σοφόν το ασαφές. ∆εν είπατε τίποτα για τη στάση του Αµερικα-
νού Προξένου. ∆εν υπάρχει αυτί για τον συγκεκριµένο κύριο
«αυτί που να τραβηχτεί». Υπάρχει µια σχέση υποτέλειας απένα-

ντι στην υπερδύναµη. ∆εν υπάρχει αξιοπρέπεια. ∆εν υπάρχει
εθνική υπερηφάνεια.

Μας προκαλεί ο κ. Ερντογάν. Καλεί τον Γκρουέφσκι και του
λέει: «Σας λέµε «Μακεδονία». Έτσι είστε, έτσι πρέπει να λέγεστε
και να χτυπιέται η Ελλάδα». Και µας προκαλεί ο κ. Ερντογάν, στη
συνέχεια, στον Οµπάµα, όπου θέτει ζήτηµα Θράκης.

Και προσέξτε τα ζητήµατα, αν νοµίζετε ότι µόνο οι Έλληνες
δικαστές θα δίνουν τη µάχη και θα πετάνε στα σκουπίδια, θα
απορρίπτουν αποφάσεις. Με την απόφαση 477 του Απρίλη του
2009 το Τριµελές Εφετείο Θράκης απέρριψε την αίτηση που
έχουν υποβάλει µειονοτικοί, µεταξύ των οποίων δύο Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ. Κι εδώ πρέπει θα ξεκαθαρίσουµε το λογαριασµό.
Εάν τολµήσουν οι εν λόγω κύριοι να πάνε σε διεθνή όργανα να
καταγγείλουν την Ελλάδα, θα είσαστε υπόλογοι. ∆εν λέω επου-
δενί τη λέξη «µειοδότες». Ελπίζω να µη φθάσουµε ποτέ εκεί.

Εµείς σας προειδοποιήσαµε και προεκλογικά για τον Μάντατζη
και τους υπολοίπους. Κωφεύσατε ψηφοθηρώντας. ∆εν παίζουνε
µε την εθνική κυριαρχία για µια χούφτα ψήφων. ∆ιότι στα αιτή-
µατα της µειονότητας είναι και να αρθεί το 3%, που το έθεταν µε
τον υποσχόµενο νόµο, το νόµο για την υπόθεση των εκλογών των
Βουλευτών.

Και επίσης, να σας πω και κάτι άλλο. Εάν υπάρξει κίνηση τρο-
ποποίησης του Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας, για να γίνουν υπο-
χρεωτικά δεκτές οι γνωµοδοτήσεις αυτού του Ευρωπαϊκού
∆ικαστηρίου ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου, αυτό θα είναι καθαρά
µειοδοσία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω µε τα
εξής δύο θέµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, δύο θέµατα. ∆εν
υπάρχουν δύο θέµατα.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ύο θέµατα µε µία
λέξη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν γίνεται έτσι.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έθεσα την ερώτηση,

αν αναγνωρίζεται µακεδονική γλώσσα στον ΟΗΕ. Και έχω το έγ-
γραφο µπροστά µου. Εµφανίζεται ως επίσηµη γλώσσα, µία
γλώσσα που λέγεται «γιαζίκ» κατά το ρώσικο «γιαζίκ» (γλώσσα).
Είναι ακριβώς στη ρώσικη-σλάβικη διάλεκτο. Και είναι µία σλά-
βικη γλώσσα. Και εσείς αφήνετε να αναγνωρίζεται ως µακεδο-
νική.

Ο δε κ. Ντάνιελ Φριντ -και τελειώνω µε αυτό- ο Βοηθός, όπως
γνωρίζετε εσείς, το 2008 του Υπουργού Εξωτερικών των ΗΠΑ,
είπε καθαρά: «Η γλώσσα διδάσκεται στη Σχολή των ∆ιπλωµατών
του Στέιτ Ντιπάρτµεντ, είναι µακεδονική, όπως και η εθνότητα
είναι µακεδονική».

Αν δεν ορθώσετε το ανάστηµα της ύπαρξής µας -κι εµείς δί-
νουµε αυτή τη µάχη της αφύπνισης- όλο αυτό το σιωπηλό, σκο-
τεινό δροµολόγιο που έχετε ακολουθήσει στην άκρη του τούνελ
θα έχει ένα δράκο. Αυτός θα είναι ο ελληνικός λαός και οι ερινύες
-τελειώνω µε αυτή τη φράση- στις οποίες σας καταδικάζει ο Μι-
χάλης Χαραλαµπίδης στο τελευταίο του βιβλίο «Από το ΠΑΣΟΚ
στο ΚΚΚΑΣΟΡ, ο εκφυλισµός ενός ιστορικού εγχειρήµατος. Αυτή
είναι η µετάλλαξη µιας πολιτικής οντότητας».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακό-
πουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Μιχάλης Χαραλα-
µπίδης µέσα σε αυτά τα αρχικά του ΚΚΚΑΣΟΡ περιλαµβάνει και
τον Οτσαλάν. Και επειδή έχω υπογράψει όλες τις επιστολές και
της Μαδρίτης και όλης της εσωκοµµατικής αντιπολίτευσης του
ΠΑΣΟΚ για τα εθνικά ζητήµατα σε όλη την ιστορική διαδροµή,
να ξέρετε ότι είµαι µεν Βουλευτής του ΛΑΟΣ, αλλά κρατάω ακέ-
ραιη –και αισθάνοµαι περηφάνια γι’ αυτό- τη συνείδησή µου ως
πατριωτικό ΠΑΣΟΚ.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής κ. Κυριάκος Βελόπουλος για τρία λεπτά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, σας είπα ότι στην

πρωτολογία µου θα σας πω τι δεν κάνατε σωστά. Τώρα θα σας
πω τι κάνατε λάθος. Γιατί κάνατε λάθη και λεκτικά και ουσια-
στικά.

Μπερδεύετε τον εθνικισµό µε το σοβινισµό, κύριε Υπουργέ.
Αδιανόητο! Ποιοι εθνικιστές; Οι Σκοπιανοί; Αυτοί διεκδικούν
εδάφη ειρηνικά! Άλλο σοβινισµός, ιµπεριαλισµός, µιλιταρισµός
και άλλο να αγαπάω τον έθνος µου, την πατρίδα µου! Εκτός εάν
µπερδεύετε το nationalism, που είναι ο διεθνής όρος στην κοι-
νωνιολογία, που προέρχεται από το nascor, που σηµαίνει γεννώ
και υπάρχει γενετική ρίζα. Άλλο πράγµα η λέξη εθνικισµός στα
ελληνικά, άλλο το nationalism, κύριε Υπουργέ.

∆εύτερο λάθος. Με ποιους συνοµιλούµε και εσείς, αλλά και η
Νέα ∆ηµοκρατία; Ξέρετε; Σας το είπα στην Επιτροπή. Το VMR
είναι η Χρυσή Αυγή των Σκοπίων, οι άνθρωποι που είναι γεννη-
µένοι σοβινιστές, οι άνθρωποι που είναι γεννηµένοι φανατικοί.
Άρα, τι χρείαν έχουµε διαλόγου µε σοβινιστές, µιλιταριστές; Και
όταν ακούω το ΣΥΡΙΖΑ και το ΚΚΕ. να οµιλεί για το λαό των Σκο-
πίων, να τους υπενθυµίσω ότι αυτοί ψηφίζουν το VMR. Καλός ο
λαός των Σκοπίων, καλοί άνθρωποι οι Σκοπιανοί, αλλά ψηφίζουν
σοβινιστικό κόµµα. Ποιος δηµοκρατικός λαός θα µπορούσε να
ψηφίζει ένα σοβινιστικό κόµµα;

Άλλο λάθος. Σας είπα για επιθετική εξωτερική πολιτική. Οι
Βούλγαροι έχουν πρόβληµα µε τα Σκόπια. Κάνατε µια παρασκη-
νιακή συµφωνία µαζί τους γι’ αυτό το θέµα; Είναι στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και αυτοί. Γιατί να είστε «ο κακός» εσείς ή µάλλον
όχι εσείς, η Κυβέρνησή σας; Πιέστε τους Βουλγάρους να κάνουν
στάση αυτοί και έχουν στάση επί της ουσίας, µε τη «Μακεδονία
του «ΠΙΡΙΝ».

Αυτή είναι η επιθετική εξωτερική πολιτική που θέλω εγώ, που
θα ήθελε ο ελληνικός λαός. Όχι όπλα, όχι µάχες, αλλά διπλωµα-
τικές νίκες, έστω και παρασκηνιακές. Μπορούµε να τις κάνουµε.
Αυτό σας είπα στην πρωτολογία µου.

Συνεχίζω. Σας άκουσα εδώ µέσα να οµιλείτε για µουσουλµα-
νική µειονότητα. Ποιος το είπε αυτό; Η Συνθήκη της Λωζάνης ορί-
ζει µουσουλµανικές µειονότητες. Από µία βλακώδη µετάφραση
από τα γαλλικά πρακτικά συνεχίζουµε να αναπαράγουµε το
λάθος. Οι Ποµάκοι είναι µουσουλµάνοι Τούρκοι δηλωθέντες,
επειδή τους καπελώνουν κάποιοι κύριοι; Το ίδιο και οι αθίγγανοι,
που πήγε και τους επισκέφθηκε για τους δικούς του λόγους –και
καλά κάνει- και ο Αµερικανός;

Συνεχίζω. Είπατε ότι βλέπετε µακρύτερα. Εγώ συµφωνώ. Το
πρόβληµα είναι ότι έχετε πρεσβυωπία. ∆εν βλέπετε κοντά!
Κοντά, κύριε Υπουργέ! Τώρα τι κάνουµε; Σήµερα! Εδώ είναι το
πρόβληµα. Όχι µετά από δέκα-είκοσι χρόνια!

Και επειδή πιέζει και ο χρόνος, έρχοµαι στο άρθρο 19 του Κώ-
δικα Ελληνικής Ιθαγένειας. ∆εν µας είπατε τίποτα. Γιατί ο Πρόε-
δρος του ΠΑΣΟΚ είχε δηλώσει ότι θα το αλλάξει. Αλλαγή
σηµαίνει έλευση Σκοπιανών και Τούρκων µε ιθαγένεια, µε περι-
ουσιακά δικαιώµατα. Θα το κάνετε;

Θα σας υπενθυµίσω τι είπε ο Θεόδωρος Πάγκαλος, Αντιπρό-
εδρος της Κυβέρνησης, πριν από µερικά χρόνια για το προξε-
νείο. Μην τα ξεχνάτε αυτά! Το απεκάλεσε «φωλιά εχιδνών»! Αν
δεν ξέρετε τι σηµαίνει, έχιδνες είναι τα φίδια, τα ερπετά. Τα φίδια
ή τα πατάς στο κεφάλι ή τα διώχνεις από εκεί που είναι. Υπάρ-
χουν τρόποι.

Κλείνω, λέγοντας ότι ο σοσιαλιστής Λορέν Φαµπιούς, Πρωθυ-
πουργός του Μιτεράν, είπε ότι η Τουρκία δεν έχει δικαίωµα να
οραµατίζεται την Ευρωπαϊκή Ένωση και ούτε έχει δικαίωµα να
λέγεται ευρωπαϊκή χώρα. Εσείς επιµένετε. Επιµένετε περιέργως.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Να απαντήσω στο ΚΚΕ. Κύριε Πρόεδρε, ζητώ συγνώµη, αλλά
πρέπει να απαντήσω στο ΚΚΕ. Μίλησε ο κ. Χαλβατζής για γεω-
γραφικό προσδιορισµό των Σκοπιανών. Να κάνω ένα ερώτηµα:
Οι Κοµµουνιστές των Σκοπίων συµφωνούν µαζί σας; Γιατί εξ

όσων γνωρίζω οι Κοµµουνιστές των Σκοπίων λένε ότι είναι Μα-
κεδόνες. Άρα, ας κοιτάξουµε τι λένε και τα κόµµατα τα εφάµιλλα,
τα αλληλέγγυα.

Για το ΣΥΡΙΖΑ να πω ότι την εποχή του Ρήγα Φεραίου…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-

νάδελφε. Πολύ φοβούµαι ότι δεν µπορείτε να απαντήσετε σε όλα
τα θέµατα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνω εδώ, κύριε Πρόεδρε.
Να απαντήσω, λοιπόν, στον κ. ∆ρίτσα πως όταν υπήρχε ο

Ρήγας Φεραίος, υπήρχε οθωµανική αυτοκρατορία.
Και να απαντήσω στον κ. Ευθυµίου ότι τώρα έχουµε άλλες δια-

στάσεις. Φίλος ο κ. Ευθυµίου, όµως φιλτάτη η αλήθεια!
Είπατε για εξοπλισµούς. Έχετε απόλυτο δίκιο. Ο Ανδρέας Πα-

πανδρέου –γιατί κι εγώ προέρχοµαι από το χώρο τον κεντρώο-
έκανε υπερβάσεις τεράστιες ως προσωπικότητα. ∆εν µπορούµε
να το ξεχνάµε αυτό. Είπε πολλά πράγµατα και έκανε πολλά πε-
ρισσότερα. Οι επόµενες κυβερνήσεις, όµως, µε τους S 300, µε τα
PATRIOT, που όπως ξέρετε υπολειτουργούν, µε τα υποβρύχια
που γέρνουν, µε τα απάτσι που είναι από το…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, ολο-
κληρώστε, κύριε συνάδελφε!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: ....και µε τις µίζες των εξοπλισµών
διέγραψαν, δυστυχώς, την καλή πορεία του ΠΑΣΟΚ των πρώτων
ετών.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλίας Πολατίδης για
τρία λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας είπε

ότι στην εξωτερική πολιτική τα τελευταία δέκα-δεκαπέντε χρό-
νια έχουµε κάνει άλµατα και είµαστε καλύτερα. Θέλω να πω:
έχουν σταµατήσει οι παραβιάσεις στο Αιγαίο; Έχουν σταµατή-
σει οι υπερπτήσεις στο Αγαθονήσι και στο Φαρµακονήσι; Έχει
σταµατήσει η Τουρκία να θέτει ζήτηµα γκρίζων ζωνών; Μπορούν
οι Έλληνες πολίτες να πάνε στα Ίµια; Υπάρχει άλλο µέρος του
κόσµου που οι ψηφιακοί χάρτες του ναυτικού των ΗΠΑ, εκτός
από το Ανατολικό Αιγαίο, να µην έχουν καθορισµένα σύνορα; Να
υπάρχουν δηλαδή δυο χώρες οι οποίες να µην έχουν καθορι-
σµένα σύνορα; Υπάρχει άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης
που να απειλείται µε casus-belli; Όλα αυτά έγιναν τα τελευταία
δεκαπέντε χρόνια, τα οποία η Νέα ∆ηµοκρατία προφανώς θεω-
ρεί ότι είναι µια βελτίωση καταστάσεων. Έχουν µειωθεί οι χώρες,
οι οποίες έχουν αναγνωρίσει τα Σκόπια ως Μακεδονία; Κι εδώ
έχει µεγάλο ενδιαφέρον να µας πει επιτέλους η Νέα ∆ηµοκρατία:
αυτό το «γεωγραφικός όρος» και ο «προσδιορισµός» και όλα
αυτά τα φληναφήµατα πού ακριβώς διαφέρουν µε το ΠΑΣΟΚ; Ας
µας πει επιτέλους η νέα-Νέα ∆ηµοκρατία πού ακριβώς διαφωνεί
µε το ΠΑΣΟΚ, γιατί εδώ πέρα βλέπουµε πλήρη ταύτιση.

Απαντώ και στον κ. Ευθυµίου, ο οποίος είπε «γιατί κατηγο-
ρούµε τη Νέα ∆ηµοκρατία». Μα, αφού συνεχίζει την πολιτική της.
Η πολιτική του ΠΑΣΟΚ είναι ακριβώς η συνέχεια της πολιτικής
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Άρα, όταν απαντάµε στη Νέα ∆ηµοκρα-
τία, απαντάµε και στο ΠΑΣΟΚ.

Και για το ΚΚΕ να πω, ότι η θέση που εκφράζει στο σκοπιανό,
είναι ακριβώς η θέση του State Department. Τέτοια ταύτιση πλή-
ρης µε το State Department! Το µοναδικό θέµα, φαντάζοµαι, που
το ΚΚΕ ταυτίζεται µε την αµερικανική πολιτική, είναι το σκοπιανό.

Να κάνω κάποιες ερωτήσεις. Οι δηλώσεις του κ. Λοβέρδου και
η πρόσκλησή του να αναζητήσουν οι σκοπιανοί τις περιουσίες
τους στην Ελλάδα στα ελληνικά δικαστήρια, ισχύουν ναι ή όχι;
Με το Βάσκο Γκλιγκόριεβιτς τον ακτιβιστή, ο οποίος αναγνωρίζει
πράγµατι ότι οι Σκοπιανοί είναι Σλάβοι και δεν έχουν καµµία
σχέση µε την Ελλάδα, τι θα γίνει; Με τους Έλληνες των Σκοπίων
τι ακριβώς θα κάνετε; Θα υπερασπιστείτε ποτέ τα ανθρώπινα δι-
καιώµατά τους; Με τις παρενοχλήσεις του αεροπλάνου του
Υπουργού Εθνικής Αµύνης όταν πήγε στην Κύπρο, τι ακριβώς θα
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κάνετε; Με τις παρενοχλήσεις πάλι στην άσκηση που έγινε σή-
µερα στην Άνδρο, τι θα κάνετε; Η άσκηση «Νικηφόρος» θα επα-
νέλθει; Θα ξαναγίνει;

Το ενιαίο αµυντικό δόγµα του Ανδρέα Παπανδρέου, στον
οποίο ισχύει το κατσιφάριο ρητό «ότι δεν θα σας ήξερε ο θυρω-
ρός της πολυκατοικίας σας», ισχύει ή δεν ισχύει; Για τις δηλώσεις
του κ. Νταβούτογλου στο Σαράγιεβο ότι «η καλύτερη περίοδος
των Βαλκανίων ήταν αυτή της Οθωµανικής Αυτοκρατορίας», εξα-
κολουθείτε να τις πιστεύετε; Γιατί βλέπουµε ότι και η κ. ∆ραγώνα
στα διάφορα πονήµατά της…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: …περί µεγαλείου της Οθωµανικής Αυτο-
κρατορίας ταυτίζεται µε τον κ. Νταβούτογλου. Υπήρξε κάποιο
λάθος στο σχέδιο Ανάν; ∆ιότι ήσασταν εκ των βασικών συντα-
κτών του. Και τι θα κάνετε τελικά µ’ ένα πολύ βασικό θέµα, το
οποίο πληγώνει όλους τους Έλληνες, αλλά ιδιαιτέρως αυτούς
τους προσφυγικής καταγωγής; Θα καταθέσετε πάλι στεφάνι στο
αρχισφαγέα και σωβινιστή Κεµάλ Ατατούρκ ή επιτέλους θα πείτε
κι ένα «όχι» στην εξωτερική σας πολιτική;

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτό το σηµείο έχει ζητήσει

το λόγο ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστολος Κακλα-
µάνης, ο οποίος κατά τον Κανονισµό έχει το λόγο για δέκα λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Και επιβεβαιώθηκα!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Πρόε-

δρε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Να µη χαλάσω το χατίρι του κ.

Γεωργιάδη και του κ. Χρυσανθακόπουλου, είναι εξ’ ηµισείας,
γιατί µαζί και οι δύο τους κάνουν έναν Λευκαδίτη.

Νοµίζω ότι ένας τρίτος, ένας απλός πολίτης που θα παρακο-
λουθούσε αυτή τη συζήτηση, θα ήθελε να ενηµερωθεί για τις
απόψεις ενός από τα πέντε κόµµατα του Κοινοβουλίου για τα
εθνικά θέµατα, που απασχολούν ολόκληρο τον ελληνικό λαό.

Ειλικρινά, πιστεύω ότι δεν θα µπορούσε να κατανοήσει πώς
από τον Νταβούτογλου, που άκουσα από τον τελευταίο συνά-
δελφο ότι κάτι είπε και που εµείς είµαστε υποχρεωµένοι να το
αναδείξουµε εδώ και να συζητήσουµε επ’ αυτού, µέχρι κάτι που
εγώ απορώ -διότι και ως έµπειρος διπλωµάτης ο έτερος συνά-
δελφος ο κ. Κοραντής γνωρίζει ότι δεν υπάρχει καλύτερη υπη-
ρεσία σ’ αυτόν τον πόλεµο προπαγάνδας που γίνεται για τη
διαµόρφωση µιας διεθνούς κοινής γνώµης που θα πιστεύει ότι
αυτά τα φληναφήµατα περί τουρκικής µειονότητος στη Θράκη
έχουν βάση- δεν υπάρχει νοµίζω σηµαντικότερο. Και φυσικά,
καµµία πρόθεση δεν µπορώ να αποδώσω σ’ αυτό, αν και ακού-
σαµε πολλά µέχρι αµφισβήτηση και του πατριωτισµού καθενός
εδώ, που εκπροσωπούµε επιτέλους Έλληνες πολίτες. Και δεν δι-
καιούται κανείς να υπαινίσσεται για κανέναν εδώ πέρα ότι µπορεί
να διακατέχεται από αισθήµατα εθνικής µειοδοσίας!

Ακούω τους συναδέλφους: «κανένα κόµµα πλην του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού δεν ενδιαφέρεται γι’ αυτόν τον τόπο,
για τη χώρα, για το µέλλον της!» Μήπως, αγαπητοί συνάδελφοι,
υπερβάλλετε το λιγότερο; Μήπως πρέπει να ξαναπώ αυτό που
είπα στον Κοινοβουλευτικό σας Εκπρόσωπο, τον κ. Ροντούλη,
την προηγούµενη εβδοµάδα «Μέτρον άριστον»; Και το ακούω
από τον παλαιότερο και εξακολουθεί για µένα να είναι φίλος
παρά τον πολιτικό δρόµο που ακολουθεί, δεν είναι πράγµατα
χρήσιµα αυτά, αν θέλετε, για ζητήµατα για τα οποία δεν δικαι-
ούται κανείς να αµφισβητήσει το ενδιαφέρον σας.

Υπάρχει, λοιπόν, αγαπητέ συνάδελφε, κύριε Κοραντή, µια συµ-
βουλευτική επιτροπή που θέλει να αναχθεί, να αναγνωριστεί, να
συζητούνται οι πρωτοβουλίες της και οι δραστηριότητές της
ωσάν να πρόκειται για ένα κράτος εν κράτει. Αυτό, λοιπόν, ό,τι
λέει, ό,τι γράφει, ό,τι διακηρύσσει αυτή η οµάδα των έξαλλων και
κατευθυνόµενων προφανώς σε συνεργασία µε τον πρόξενο της
Τουρκίας στην Κοµοτηνή, κυρίων που είναι ελεύθεροι σε µια δη-
µοκρατική χώρα, όπως είναι η Ελλάδα, να διατυπώνουν οποια-

δήποτε άποψη έχουν και θέλουν. Έ, αυτές τις απόψεις, εµείς θα
τις κάνουµε θέµα συζήτησης σ’ αυτό το επίπεδο στο Εθνικό Κοι-
νοβούλιό µας; Και πιστεύουµε ότι προσφέρουµε πραγµατικά
υπηρεσία σε µια εθνική υπόθεση µε τέτοια επιχειρηµατολογία;
Ή όταν γνωρίζετε ότι είναι πάγια η θέση της χώρας µας σε ό,τι
αφορά την επέκταση των χωρικών µας υδάτων είναι δικαίωµά
µας αναγνωρισµένο από το ∆ιεθνές ∆ίκαιο της Θαλάσσης και δεν
δεχόµαστε καµµία έκπτωση αυτού του δικαιώµατος.

Σεις, λοιπόν, ρωτάτε εδώ -σαν να έχετε υπόψη σας ότι συζη-
τούµε κάτι διαφορετικό στην εξωτερική µας πολιτική- αν έχουµε
πράγµατι αυτή την άποψη, ακόµη και αυτή τη θέση. Ακούστε:
µπορεί σε κάποιες γειτονιές, σε κάποια χωριά, κάποιοι απληρο-
φόρητοι πολίτες, που οφείλουµε να σεβόµαστε και την έλλειψη
ενηµέρωσής τους για την οποία προφανώς εµείς, τα κόµµατα, η
πολιτεία, το σύστηµα ενηµέρωσης που έχουµε αποδεχθεί και έξω
από τη συνταγµατική, αν θέλετε, επιταγή, µπορεί να τους διατη-
ρεί σε κατάσταση ελλιπούς ενηµέρωσης, µπορεί να εντυπωσιά-
ζονται όταν ακούν τέτοιες απόψεις. Αλλά πιστεύω ότι κανένας
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα δεν δικαιούται να υπαινίσσεται ότι
διακατέχεται οποιοσδήποτε άλλος από σκέψεις και αισθήµατα
εθνικής µειοδοσίας.

Αυτήν την έκφραση, αγαπητοί συνάδελφοι, οφείλετε να την
πάρετε πίσω. Εάν δεν την πάρετε, εγώ σας την επιστρέφω. ∆ιότι
καµµιά φορά, κάποιος ενδιαφερόµενος πραγµατικά για µία
εθνική υπόθεση, ενδεχοµένως τη βλάπτει εάν µε τον τρόπο που
την υπερασπίζεται δεν βοηθά στην προώθησή της.

Ο φίλος µου ο κ. Χρυσανθακόπουλος εµνείσθη τον Οτσαλάν
µε εκείνη την εντελώς λαθεµένη πρωτοβουλία που εκατόν ογδό-
ντα τόσοι συνάδελφοι –πολλοί δεν είναι στην Αίθουσα αυτή
πλέον- µεταξύ των οποίων και έµπειροι µάλιστα -λείπουν εδώ οι
συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και δεν θέλω να αναφέροµαι
σε απόντες- ούτε λίγο ούτε πολύ καλούσαν την κυβέρνηση της
χώρας να υποδεχθεί τον κ. Οτσαλάν στο Πάντειο Πανεπιστήµιο,
όπου φυσικά θα επεκαλείτο το πανεπιστηµιακό άσυλο.

Κι έτσι όπως πίστευε κάποιος πατριώτης –δεν αµφισβητώ κα-
νενός τον πατριωτισµό- µε την αφελή αυτή σκέψη, βεβαιότατα
ένας πόλεµος µε την Τουρκία θα την διέλυε την Τουρκία, θα κα-
τέρρεε η Τουρκία, διότι οι Κούρδοι και οι άλλες µειονότητες, βέ-
βαια, θα ξεσηκώνονταν. Μα, αυτή είναι υπεύθυνη πολιτική για
την αντιµετώπιση κρίσιµων εθνικών θεµάτων; Όπως αυτά που
ακούµε -και τα έλεγαν και αρκετοί άλλοι στο παρελθόν που δεν
είναι σε αυτήν την Αίθουσα- για τα Σκόπια; Το θέµα το λύνουµε
εάν µπούµε µέσα και τελειώνει το θέµα.

Κύριοι, να µην ξεχνάµε, η τραγωδία των λαών της Γιουγκο-
σλαβίας, η τραγωδία - έργο των ΗΠΑ και του ΝΑΤΟ ξεκίνησε από
µία λογική του 1989, ότι θα µπορούσε στο Κόσσοβο να ανακλη-
θεί ένα καθεστώς αυτονοµίας το οποίο προϋπήρχε. Αυτή ήταν η
δυστυχώς µη ανακινούµενη -σε όσους δικαίως αγανακτούν για
αυτό το µακελειό δίπλα µας- αφετηρία της τραγωδίας, από την
οποία η κυβέρνηση τότε του ΠΑΣΟΚ, παρ’ όλο ότι από πολλές
πλευρές εβάλετο, κατόρθωσε να αφήσει έξω από αυτήν τη χώρα
µας. Και είναι η πρώτη φορά, κύριε Πρόεδρε, σε µία περιοχή που
κάθε δύο γενιές έχουµε κι έναν πόλεµο και µία αναδιάταξη συ-
νόρων, που η Ελλάδα έµεινε έξω από τον πόλεµο και την αιµα-
τοχυσία. Και αυτό οφείλεται στην κυβέρνηση του Κώστα Σηµίτη
του ΠΑΣΟΚ και στον Υπουργό Εξωτερικών, τον σηµερινό Πρω-
θυπουργό, τον Γιώργο Παπανδρέου!

Ας αφήσουµε, λοιπόν, τις ατεκµηρίωτες, εντυπωσιακές προ-
φανώς καταγγελίες και να δούµε όλοι µαζί πώς µπορούµε να
αντιµετωπίσουµε αυτά τα µεγάλα ζητήµατα.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να κλείσω απευθυνόµενος στον κύριο
Υπουργό και θέτοντάς του ένα ζήτηµα. Νοµίζω ότι αυτά τα θέ-
µατα θα έπρεπε να τίθενται ώστε να ενθαρρύνεται και να στηρί-
ζεται η Κυβέρνηση, για να αντιµετωπίζει τα υπαρκτά
προβλήµατα. Είναι µία νέα Κυβέρνηση που έρχεται έπειτα από
πεντέµισι χρόνια. ∆υστυχώς, η ατζέντα για την υπόθεση της Θρά-
κης σε ζητήµατα παιδείας και σε ζητήµατα αρµοδιότητας του
Υπουργείου Εσωτερικών κατέστη περίπου ατζέντα Υπουργείου
Εξωτερικών της Ελλάδος και Υπουργείου Εξωτερικών της Τουρ-
κίας µε κέντρο των εξελίξεων το τουρκικό Προξενείο της Θρά-
κης.
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Κύριε Υπουργέ, προχθές ο εν Θεσσαλονίκη Αµερικανός πρό-
ξενος περιόδευσε στη Θράκη όπου, εξ’ όσων γνωρίζω, δεν υπάρ-
χει καµµιά κοινότητα Αµερικανών πολιτών για την οποία να
ενδιαφέρεται. Σύµφωνα µε τη ∆ιεθνή Σύµβαση του Μονάχου για
το ρόλο και τις αρµοδιότητες των προξενικών αρχών, οφείλει
πραγµατικά ο κάθε πρόξενος να εξυπηρετεί τους οµοεθνείς του,
τους υπηκόους της χώρας, την οποία εκπροσωπεί. Μπορεί να
ενηµερώνει και πέραν αυτού του αντικειµένου του να ασχολείται
µε άλλα, αλλά µε άδεια των αρχών της χώρας στην οποία είναι
διαπιστευµένος. Εδώ βλέπουµε ότι ο Τούρκος πρόξενος στη
Θράκη έχει µεταβάλει το προξενείο σε κάτι άλλο. Σωστά είπε ο
κύριος Πάγκαλος ότι είναι συγκέντρωση εχιδνών ο χώρος αυτός.
Βλέπουµε τώρα µετά τη συνάντηση Ερντογάν-Οµπάµα αυτή τη
δραστηριοποίηση του Αµερικανού προξένου στη Θεσσαλονίκη
στα ελληνικά χωριά της Θράκης.

Αυτά είναι υπαρκτά ζητήµατα, για τα οποία είµαι βέβαιος, διότι
έχοντας την κεκτηµένη ταχύτητα των τελευταίων ετών και ο
Τούρκος πρόξενος στην Κοµοτηνή και ο Αµερικανός πρόξενος
στη Θεσσαλονίκη, προφανώς νοµίζουν ότι θα συνεχίζουν µε τον
ίδιο τρόπο να ασκούν τα προξενικά τους καθήκοντα, δηλαδή
εκτός της διεθνούς συµβάσεως, εκτός της ελληνικής νοµιµότη-
τας, εκτός της θελήσεως της υπεύθυνης Κυβέρνησης της
χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και ζητώ συγγνώµη διότι υπερέβην το
χρονικό όριο. Θέλω να πω ότι αυτή η Κυβέρνηση έχει νωπή την
εντολή του ελληνικού λαού. Όλοι σ’ αυτή την Αίθουσα σεβόµα-
στε τη συνταγµατική νοµιµότητα και δεν έχει κανένας µας δικαί-
ωµα να αµφισβητεί τον πατριωτισµό του ελληνικού λαού και
ιδιαίτερα εκείνου του µεγάλου τµήµατος που έχει δώσει σ’ αυτή
την Κυβέρνηση την εντολή να χειριστεί και τα εσωτερικά ζητή-
µατα της χώρας και τα ζητήµατα του εξωτερικού της µετώπου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ τον
κύριο Πρόεδρο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής
κύριος Κακλαµάνης έθεσε ένα ζήτηµα για το εάν διατύπωσε ο κ.
Χρυσανθακόπουλος κάποιον υπαινιγµό ή όχι. Είµαι υποχρεωµέ-
νος να θέσω το ζήτηµα προς τον κύριο Χρυσανθακόπουλο. Βε-
βαίως, η Έδρα σάς άκουσε να λέτε επί λέξει: «∆εν θέτω». Από τη
στιγµή όµως που ο έµπειρος και καθ’ όλα σεβαστός κ. Κακλα-
µάνης διαισθάνεται και ερµηνεύει ότι στο τέλος αφήσατε έναν
υπαινιγµό –«ελπίζω να µην το δούµε εις το µέλλον», νοµίζω ότι
κάτι τέτοιο είπατε- εγώ περίµενα να δω εάν έτσι θα το αντιληφθεί
η πτέρυγα προς την οποία απευθύνατε αυτή τη φράση. Θα πα-
ρακαλούσα –αυτή είναι η γνώµη µου- να δεχθείτε να ανακαλέ-
σετε αυτή τη δεύτερη φράση και να µείνετε στο ότι «δεν µιλάω
και δεν θέτω θέµα» κ.λπ.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είµαι απόλυτα

σαφής, κύριε Πρόεδρε. ∆εν θέτω θέµα µειοδοσίας, αλλά πλειο-
δοσίας υποχωρήσεων απέναντι στην Τουρκία στους γείτονες
Σκοπιανούς και στους Αµερικάνους. Είπα ότι δεν θα ήθελα ποτέ
να το θέσω. Έβαλα ένα όριο, το οποίο ήταν πολύ σηµαντικό. Η
πολιτική δικονοµία δεν προσαρµόζεται σε κάποιες υποδείξεις
του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου και
πολύ καλά κάνει. Μην κάνουµε το λάθος της µετακύλισης, γιατί
γίνονται πάρα πολλές κινήσεις -και µάλιστα εν αγνοία του πολι-
τικού κόσµου- όπου θα βρισκόµαστε σε τετελεσµένα γεγονότα
κάποια στιγµή να ψηφίσουµε ένα τέτοιο ενδεχόµενο, το οποίο θα
έκρυβε σοβαρούς κινδύνους.

Και µία διευκρίνιση -γιατί είπε ο κύριος Πρόεδρος το όνοµά
µου- για τις εκατόν ογδόντα υπογραφές. Τον Οτσαλάν έπρεπε
να τον παραδώσουµε στον ΟΗΕ σαν διεθνή προσωπικότητα,
ηγέτη ενός κουρδικού κινήµατος, δεν έπρεπε ποτέ να τον πάµε
στο Ναϊρόµπι, για να τον παραλάβουν οι Τούρκοι!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα παρακαλούσα, πά-

ντως, όταν θα έχετε τα Πρακτικά αναλυτικά στα χέρια σας, να
προβείτε σ’ εκείνες τις διαγραφές που φαίνεται ότι συµφωνείτε.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλιστα, κύριε Πρό-
εδρε.

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών κ. ∆ρού-
τσας για δέκα λεπτά, προκειµένου να δευτερολογήσει.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτε-
ρικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριοι Βουλευτές, οι Ελληνίδες και οι Έλληνες απαιτούν λύ-
σεις στα προβλήµατα της χώρας και γι’ αυτό εµείς εργαζόµαστε.
Όχι όποιες λύσεις, αλλά λύσεις οι οποίες εξυπηρετούν πλήρως
τα συµφέροντα της Ελλάδας. Και οι φωνές και οι κορώνες µόνο
δεν εξυπηρετούν αυτόν το στόχο. Οι φωνές και οι κορώνες είναι
εύκολες, είναι ο πλέον εύκολος δρόµος. Εµείς δεν θα ακολου-
θήσουµε αυτόν τον δρόµο ούτε θα επιτρέψουµε να µας οδηγή-
σει κανείς σε αυτόν. Μοναδικός οδηγός µας είναι η βούληση του
ελληνικού λαού για πρόοδο της χώρας, πάντα µε γνώµονα την
πλήρη υπεράσπιση των συµφερόντων της πατρίδας µας.

Επιτρέψτε µου να πω ότι η µεγάλη πλειοψηφία των συµπολι-
τών µας, µάς τίµησε µε την εµπιστοσύνη της, διότι πιστεύει ακρι-
βώς τις αξίες που εµείς πρεσβεύουµε, όπως αξιοκρατία,
αξιοπρέπεια, διαφάνεια, αλλά και εξωτερική πολιτική µε πρωτο-
βουλίες, µε αυτοπεποίθηση. Φωνές και κορώνες σηµαίνουν έλ-
λειψη αυτοπεποίθησης. Εµείς, όµως, έχουµε αυτοπεποίθηση.
Έχουµε καθαρές θέσεις. Αυτές µας δίνουν την αυτοπεποίθηση
και δεν θα επιτρέψουµε σε κανέναν, ούτε στο εξωτερικό ούτε
στο εσωτερικό, να την υποσκάψουν.

Κάνατε κριτική για τα αποτελέσµατα του τελευταίου Συµβου-
λίου Γενικών Υποθέσεων που αξιολόγησε την ενταξιακή πορεία
της Τουρκίας και των Σκοπίων. Για εσάς, πιστεύω, η εξωτερική
πολιτική είναι παιχνίδι µηδενικού αθροίσµατος. ∆ηλαδή, κέρδος
για την Ελλάδα είναι η ζηµιά του γείτονα. Την Ευρώπη δεν την
βλέπετε ως εγχείρηµα ειρήνης, στο οποίο συµµετέχουµε ισότιµα,
αλλά ως ξένη δύναµη που θα έπρεπε να αναπληρώνει το µικρό,
στα µάτια σας, µπόι της Ελλάδας.

Αυτήν τη µοιρολατρική θεώρηση των δυνατοτήτων της χώρας
µας, όµως, εγώ δεν πρόκειται να την αποδεχθώ. Στη δική σας κο-
σµοθεωρία, Τουρκία και Σκόπια δεν έχουν θέση ως µέλη της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και είναι δεδοµένο ότι θα ήσασταν
δυσαρεστηµένοι µε οποιαδήποτε συµπεράσµατα του Συµβου-
λίου, εάν αυτά δεν διέκοπταν πλήρως την ενταξιακή διαδικασία
των γειτονικών χωρών.

Η διαφωνία µας, λοιπόν, είναι –και πρέπει να το αναγνωρί-
σουµε- δοµική, θεµελιώδης. Για εµάς, η Ευρώπη είναι εργαλείο
ανάπτυξης και ειρήνης, ένα εργαλείο που πλάθουµε µε τα δικά
µας τα χέρια και που το βελτιώνουµε συνεχώς. Η πολιτική των
διευρύνσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι αυτή που επανέ-
νωσε την Ευρώπη.

Την περασµένη εβδοµάδα, θα µου επιτρέψετε να πω, πετύ-
χαµε σηµαντικά πράγµατα, σε πραγµατικά αντίξοες συνθήκες.
Τα συµπεράσµατα βελτιώθηκαν, σύµφωνα µε τις επιθυµίες, κοι-
νές επιθυµίες Ελλάδας και Κύπρου, σε πάρα πολλά σηµεία. Θα
µου επιτρέψετε να αναφερθώ σε λίγα από αυτά.

Πετύχαµε τη διαγραφή επικίνδυνων διατυπώσεων, όπως αυτή
για τις διµερείς διαφορές, που δεν θα πρέπει να εµποδίζουν την
πρόοδο των ενταξιακών διαπραγµατεύσεων. Πετύχαµε ρητή
αναφορά στην εφαρµογή των διµερών συµφωνιών επανεισδο-
χής σε ό,τι αφορά τη µεταναστευτική πολιτική.

Το Συµβούλιο ζήτησε από την Τουρκία να δεσµευθεί χωρίς
προϋποθέσεις στις σχέσεις καλής γειτονίας και την ειρηνική επί-
λυση διαφορών µε τους γείτονές της, συµπεριλαµβανοµένης της
προσφυγής στο ∆ιεθνές ∆ικαστήριο της Χάγης. Η Τουρκία κα-
λείται να εκπληρώσει πλήρως τα κριτήρια της Κοπεγχάγης, ιδίως
σε τοµείς όπως οι θρησκευτικές ελευθερίες και τα µειονοτικά και
περιουσιακά δικαιώµατα. Θέµα σηµαντικότατο για το Οικουµε-
νικό Πατριαρχείο και την ελληνική µειονότητα.

Τέλος, για πρώτη φορά µπήκε αναφορά στο σεβασµό του ∆ιε-
θνούς ∆ικαίου της θάλασσας σε επίσηµο κείµενο της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, επίτευγµα σηµαντικότατο, όπως πιστεύω.

Θα µου επιτρέψετε να κλείσω µε δυο λόγια και σε ό,τι αφορά
το ζήτηµα της ονοµασίας των Σκοπίων. Ζητήσαµε την ψήφο του

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 14 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1229



ελληνικού λαού µε ξεκάθαρες θέσεις και µας τίµησε µε την εµπι-
στοσύνη του. Λάβαµε την εντολή του, για να κάνουµε ακριβώς
αυτές τις θέσεις πραγµατικότητα και όχι για να µεταθέσουµε στο
λαό την ευθύνη των δικών µας αποφάσεων. Άρα, δηµοψηφί-
σµατα ευθυνοφοβίας ας τα κάνουν άλλοι. Εµείς δεν φοβόµαστε
την ευθύνη, δεν φοβόµαστε να ασκήσουµε πολιτική, δεν φοβό-
µαστε να κυβερνήσουµε. Έχουµε καθαρή εντολή και σκοπό να
φέρουµε αποτελέσµατα, πάντα προς το συµφέρον της Ελλάδας
και του ελληνικού λαού. Θέλουµε να λύσουµε το ζήτηµα της ονο-
µασίας των Σκοπίων στην “εθνική κόκκινη γραµµή”. Είναι ξεκά-
θαρο, η έναρξη ενταξιακών διαπραγµατεύσεων µε την
Ευρωπαϊκή Ένωση ή η ένταξη στο ΝΑΤΟ δεν νοούνται χωρίς
προηγούµενη λύση. Αυτό δεν είναι αντικείµενο οποιασδήποτε
διαπραγµάτευσης. Αυτό είναι µια πραγµατικότητα, την οποία
γνωρίζουν όλοι.

Όσο για το θέµα της λεγόµενης ταυτότητας των γειτόνων µας
–τελειώνω µε αυτό- ένα πράγµα θα µου επιτρέψετε να σας πω.
Πολύ κακώς εισήγαγε στις προτάσεις του ο κ. Νίµιτς το 2005
αυτά τα θέµατα. Άλλα θέµατα από το mandat που είχε. Και ακόµα
χειρότερα που δέχθηκε τότε η Κυβέρνηση του κυρίου Καρα-
µανλή να τα συζητήσει. Βούτυρο στο ψωµί του κυρίου Γκρουέφ-
σκι, ώστε να εµποδίσει την πρόοδο των διαπραγµατεύσεων από
τον ΟΗΕ και την επίτευξη λύσης. Προσπαθεί ο κ. Γκρουέφσκι να
µονοπωλήσει την ονοµασία «Μακεδονία» και µάλιστα µε οράµατα
αλυτρωτισµού και να υφαρπάξει ένα ιστορικό παρελθόν το οποίο
δεν του ανήκει.

Σας λέω, λοιπόν, ξεκάθαρα ότι η µακεδονική ταυτότητα είναι
µέρος της ταυτότητας κάθε Έλληνα, δεν τη διαπραγµατευόµα-
στε. Με αυτή γεννιόµαστε, µε αυτή πεθαίνουµε και αυτό καλό
είναι να το ακούσουν, όχι µόνο στα Σκόπια, αλλά και στη Νέα
Υόρκη και όπου αλλού χρειάζεται.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Υπουργέ.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Σπυρίδων-
Άδωνις Γεωργιάδης έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Αξιότιµε κύριε Αναπληρωτή Υπουργέ, νοµίζω ότι στο τέλος της
συζητήσεως φτάσαµε «στο ζουµί». ∆ιότι η φράση σας «δεν είµα-
στε υπέρ των ευθυνόφοβων δηµοψηφισµάτων», νοµίζω ότι πράγ-
µατι αποτυπώνει τη θεµελιώδη διαφορά µας. Εµείς έχουµε
συνέπεια, ενώ εσείς, όχι.

∆εν ήσασταν σ’ αυτό το Κοινοβούλιο όταν το ΠΑΣΟΚ του κ.
Γεωργίου Παπανδρέου του νεώτερου, κατέθεσε αίτηµα για δη-
µοψήφισµα για την έγκριση ή όχι της Συνθήκης της Λισαβόνας
καίτοι την υπερψήφισε και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία, που
είχαν τη συντριπτική πλειοψηφία στο Κοινοβούλιο και µάλιστα
επειδή αρνήθηκε να υπογράψει το συγκεκριµένο αίτηµα ο τέως
Πρωθυπουργός κ. Σηµίτης, ετέθη εκτός Κοινοβουλευτικής
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ. Θα ήθελα ειλικρινά τη θέση σας: Τότε το
ΠΑΣΟΚ ζητούσε ευθυνόφοβο δηµοψήφισµα;

Οφείλω να σας πω και κάτι ακόµα, επειδή είστε Υπουργός
Εξωτερικών και όλο ταξιδεύετε στην Ευρώπη. Το γεγονός ότι
σας ψήφισε ο ελληνικός λαός τέλος Οκτωβρίου δεν σηµαίνει σε
καµµία δηµοκρατία, πλην της ελληνικής, ότι έχετε πάρει λευκή
επιταγή.

Θα σας πω και παραδείγµατα. Το σύνολο των πολιτικών κοµ-
µάτων της Γαλλικής Εθνοσυνέλευσης ψήφισαν υπέρ του «ναι»
στο Ευρωσύνταγµα. Οι Γάλλοι πολίτες στο δηµοψήφισµα ψήφι-
σαν «όχι». Άρα, οι Γάλλοι πολίτες, οι οποίοι ψήφισαν αυτά τα κόµ-
µατα και τα ξαναψήφισαν µετά, µπορεί να τα ψήφισαν για χίλιους
δυο άλλους λόγους, αλλά δεν τους έδωσαν το δικαίωµα να
εγκριθεί το τότε λεγόµενο Ευρωσύνταγµα.

Το ίδιο έγινε και στην Ελβετία πριν από λίγες µέρες. Το 80%
του Ελβετικού Κοινοβουλίου ψήφισε υπέρ του να επιτρέπεται η
ανέγερση µιναρέδων, το 57% του Ελβετικού λαού ψήφισε ΟΧΙ.

Ουδαµού δεν εκλαµβάνεται, σε καµµιά δυτική δηµοκρατία η
ψήφος σε κοινοβουλευτικές εκλογές ως λόγος για να αρνείται η
Κυβέρνηση, όπως το χαρακτηρίσατε, «ευθυνόφοβο» δηµοψήφι-

σµα. Αυτή είναι η θεµελιώδης µας διαφορά. Και φυσικά, εσείς
τουλάχιστον –και αυτό πρέπει να σας το αναγνωρίσω- είστε σε
αυτή την Αίθουσα και εκφράζετε µια θέση, έστω µια θέση που
ρίχνει τις µάσκες και αποδεικνύει ότι η προηγούµενή σας θέση,
όπως σας εξήγησα, ήταν ψευδής, αλλά έστω είστε παρόντες
στην Αίθουσα και εκφράζετε µια θέση. Αλλά, το κόµµα, κύριε
Πρόεδρε, της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, της λεγοµένης νέας
Νέας ∆ηµοκρατίας, όπου οκτακόσιες χιλιάδες άνθρωποι πήγαν
κα ψήφισαν εκ των οποίων οι µισοί τον κ. Σαµαρά, ευελπιστώ-
ντας αλλαγή στην εξωτερική πολιτική σας, σε σχέση µε το πα-
ρελθόν –και βλέπω τον κ. Ευθυµίου που γελάει και έχει δίκιο που
γελάει, καλά κάνετε και γελάτε, για γέλια είναι- αυτό το κόµµα -
είµαστε µέσα στην Αίθουσα Κυβέρνηση, κόµµα του ΠΑΣΟΚ, ΚΚΕ,
ΣΥΡΙΖΑ- λείπει από την Αίθουσα. Και προηγουµένως κάποιος συ-
νάδελφος µπήκε προφανώς για λίγο και κατάλαβε ότι θα αναφε-
ρόµουνα σε αυτόν και άνοιξε την πόρτα και έφυγε. ∆εν λέω το
όνοµά του για να µην τον προσβάλω. Θα τον ανέφερα ονοµα-
στικά για να πάρει το λόγο, αλλά εξαφανίστηκε.

Θέλω, κύριε Πρόεδρε, να καταγραφεί στα Πρακτικά της Βου-
λής των Ελλήνων ότι η νέα Νέα ∆ηµοκρατία του κ. Αντώνη Σα-
µαρά, είναι το µόνο κόµµα που λείπει από τη συζήτηση της
Βουλής των Ελλήνων για τα εθνικά θέµατα της χώρας. Θερµά
συγχαρητήρια σε αυτούς που τον ψήφισαν.

Κλείνω µε το εξής. Μας είπατε, κύριε Υπουργέ, για τα συµπε-
ράσµατα της Συνόδου Κορυφής, που ήσασταν παρών και µας εί-
πατε για τη ρητή δέσµευση να σέβεται η Τουρκία την ευρωπαϊκή
συµπεριφορά και τους ευρωπαϊκούς κανόνες.

Μια ηµέρα µετά -και καταθέτω το δηµοσίευµα για τα Πρακτικά
της Βουλής των Ελλήνων και το ξέρετε- απαγορεύθηκε στην
Τουρκία ένα ολόκληρο κόµµα µε τριάντα έξι Βουλευτές. Αυτό –
αφήστε τα άλλα, αφού δεν σας αρέσει αυτό που λέµε για τα δώ-
δεκα µίλια, δεν σας αρέσει για το casus belli, δεν σας αρέσει για
τη Κύπρο, δεν σας αρέσει για τη Θράκη, δεν σας αρέσει τίποτα-
το ξέρει η Ευρωπαϊκή Ένωση; Της το είπε κανείς; Ή είναι δείγµα
ευρωπαϊκής συµπεριφοράς να απαγορεύεται ένα κόµµα τριάντα
έξι Βουλευτών;

Και στον Πρόεδρο τον κ. Κακλαµάνη, θέλω να πω το εξής.
Αξιότιµε και αξιοσέβαστε κύριε Πρόεδρε, µιλήσατε για το θέµα
των επονοµαζοµένων Τούρκων, των µουσουλµάνων της Θράκης,
των κακώς επονοµαζοµένων, αυτών που παρανοµούν και αυτών
που µε την καθοδήγηση της Άγκυρας προκαλούν την Ελλάδα και
τους χαρακτηρίσατε έξαλλους –πώς τους είπατε- εθνικιστές, κάτι
τέτοιο. Έχετε δύο Βουλευτές σας εν ενεργεία που συµµετέχουν
σε αυτή την Επιτροπή. Σε αυτήν την Επιτροπή που ονοµατίσατε
εσείς εδώ ως ένα κέντρο έξαλλων εθνικιστών καθοδηγουµένων
από την Άγκυρα, συµµετέχουν δύο εν ενεργεία Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ. Αυτό δεν σας προβληµατίζει; Θα θέλαµε να ξέρουµε.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άδωνις Γεωργιάδης, κατα-
θέτει στα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πάντως, κύριε Γεωρ-
γιάδη, σηµειώνω ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας ήταν και παρών και οµίλησε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, για τις εντυ-

πώσεις…
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αν µου επιτρέπετε, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, δεν έχετε το

λόγο. Έκανα µια διευκρίνιση, την οποία δεν αµφισβητείτε προ-
φανώς.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Είπα, κύριε Πρόεδρε, ότι
δεν ήταν παρούσα η Νέα ∆ηµοκρατία µέχρι το πέρας της συζή-
τησης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, εφόσον επιθυµείτε, για να κλεί-

σετε τη συζήτηση.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτε-
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ρικών): ∆ύο λέξεις µόνο κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα απ’ όλα να επαναλάβω ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν φο-

βάται τις ευθύνες της. Είναι Κυβέρνηση αυτοπεποίθησης µε κα-
θαρές θέσεις και αυτό δεν θα επιτρέψουµε, όπως είπα, σε
κανέναν να το υποσκάψει.

Σε ό,τι αφορά τα προβλήµατα της «πολυκατοικίας σας», όπως
λέγεται, αυτά παρακαλώ να τα λύσετε µεταξύ σας. Μία έκκληση
µόνο να κάνω. Σε αυτή την προσπάθεια να τα λύσετε µεταξύ σας,
παρακαλώ µην κάνετε ζηµιά στην Ελλάδα και τα συµφέροντα της
πατρίδας µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµ.

5/4/26-11-2009 επίκαιρης επερωτήσεως δεκατεσσάρων Βουλευ-
τών του ΛΑΟΣ προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις Ελ-
ληνοτουρκικές σχέσεις, ΠΓ∆Μ, Κυπριακό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 22.36’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 15 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθε-
τική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.
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